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Jaarstukken D66 Wijkwethouder Wat was de rol van de wijkwethouder in wijken die niet georganiseerd zijn? Welke maatregelen treffen de wijkwethouders om er voor te zorgen dat wijken die niet 

georganiseerd zijn net zo veel aandacht krijgen?

Wij zijn druk in de wijken en maken geen onderscheid in wel of niet georganiseerde wijken. Wij komen graag in contact met zoveel mogelijk wijkbewoners. 

Ook met bewoners die zich niet zo snel laten zien. Wij organiseren daarom samen met de wijkadviseurs in elke wijk jaarlijks een wijklunch of -ontbijt. 

Hierbij worden verschillende inwoners van de wijk uitgenodigd om in gesprek te gaan met de wijkwethouder. Bij voorkeur niet de bewoners die vaak 

aanwezig zijn op bijeenkomsten van de gemeente en de bewonersplatforms. Ook bezoeken we gemeentelijke informatieavonden met bepaalde thema’s 

of participatie-bijeenkomsten (mobiliteitsvisie, ontwikkeling stationsgebied, etc),  evenementen in de wijk zoals bijvoorbeeld jaarmarkten, 

Sinterklaasintochten, feestelijke openingen of onthullingen en initiatieven van individuele bewoners. 

Jaarstukken D66 Hernieuwbare elektriciteit Waaruit is de 0.3% stijging in hernieuwbare elektriciteit opgebouwd, gezien de verouderde cijfers (2017)? Alleen zonnepanelen in de gemeente? Op basis van de gegevens van de klimaatmonitor lijkt dit inderdaad vooral om zonnestroom te gaan. Het percentage is overigens berekend door de 

hoeveelheid zelf opgewekte energie te delen door het totale energieverbruik. Het jaarlijkse energieverbruik is stijgende. 

Jaarstukken D66 Actieplan leefbaarheid Actieplan leefbaarheid is doorgeschoven naar 2020 (bedrag ter hoogte van 60.000). Er is hier toch ook al in 2019 aan gewerkt? Zijn er geen kosten gemaakt in 2019? In 2019 is het actieplan opgesteld. De kosten hiervan zitten in ambtelijke uren. 

Jaarstukken D66 Indicatoren Vraag 4 - programma 5

Waar zijn de indicatoren? Er staat veel, maar we zien het niet terug in de cijfers. Zijn we wel goed bezig? Hoe kunnen we het meetbaar maken?

Het meetbaar maken van onze vorderingen op duurzaamheid is een uitdaging, bijvoorbeeld te zien aan de verouderde cijfers van de klimaatmonitor van 

RWS. Tevens laten niet alle vorderingen zich even makkelijk in harde cijfers meten, bijvoorbeeld wanneer bewustwording voorafgaat aan daadwerkelijke 

gedragsverandering. De behoefte van de raad is begrijpelijk en wordt ook gedeeld door het college. De portefeuillehouder heeft toegezegd in de begroting 

duurzaamheids indicatoren op te nemen. 

Jaarstukken D66 Accountmanager ondernemers Wat zijn de ervaringen met de lokale accountmanager ondernemers in relatie tot het in dienst nemen door ondernemers van mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt?

De accountmanager heeft hierin geen specifieke rol anders dan doorverwijzen naar de accountmanagers van het regionale Werkgeverservicepunt. De 

lokale accountmanager vraagt wel naar de behoefte bij de werkgevers en geeft eventuele behoefte door aan de regionale accountmanagers. De regionale 

samenwerking is goed. 

Jaarstukken D66 Sociaal makelaar De pilot van de sociaal makelaar wordt eind mei 2020 geëvalueerd. Wordt de raad hierover geïnformeerd? De evaluatie van de sociaal makelaar zal eind juni worden afgerond. Wij zullen de raad hierover informeren

Jaarstukken D66 Reïntegratievoorzieningen Hoe komt het dat het aantal lopende reïntegratievoorzieningen zo laag is in vergelijking met andere gemeenten? Vergelijking met andere gemeenten berust op niet-actuele gegevens van het CBS. De gemeente is echter verplicht deze gegevens op te nemen in het 

jaarverslag; zie ook de leeswijzer op pagina 11. De actuele cijfers 2019 zijn nog niet gepubliceerd. De vermelde cijfers zijn uit 2018 / 2e kwartaal. Nadien is 

het aantal voorzieningen in Gooise Meren  toegenomen; zie daartoe de tekst/aantallen bij 6.1.1.. De gemeente ontwikkelt naast de voorgeschreven 

indicatoren ook eigen indicatoren waarmee we beter in staat zijn te sturen. 

Jaarstukken D66 Outreachend jongerenconsulent Er is een outreachend jongerenconsulent aangesteld. Is dit beleggen bij 1 persoon voldoende en is dit niet kwetsbaar? De jongerenconsulent functie is een pilot en  hij werkt in het team Maatschappelijke Zorg (MZ). Tevens werkt hij samen met partijen in het voorveld, het is 

derhalve geen solistische functie, maar een specialisatie. Zijn functie is toeleiden naar zorg. Tot op heden heeft de invulling niet tot knelpunten geleid. 

Jaarstukken D66 Dierenbuddy Wat zijn de eerste bevindingen van de dierenbuddy's? Zowel voor de dieren als de mensen? De animo om Dierenbuddy te worden is groot. De drempel om hulp van een Dierenbuddy te vragen ligt echter hoger. Bij aanvang van de pilot was het 

uitgangspunt dat mensen zelf om hulp zouden vragen. Dat blijkt niet het geval te zijn. Daarom is de communicatie nu verbreed naar de naaste omgeving 

die concrete signalen heeft dat er hulp nodig is bij de verzorging van het huisdier en die het aanbod van dierenbuddy’s kunnen bespreken met de eigenaar 

van het huisdier.

Bij de koppelingen die zijn gemaakt is de winst voor alle betrokken partijen groot. Het dier krijgt met de hulp een betere verzorging. Bijvoorbeeld: een hond 

doet niet meer zijn behoefte op het balkon maar kan dagelijks een flink eind wandelen. De dierenbuddy’s zelf zijn enthousiast over het werken met het dier 

én over het contact met de eigenaar. Bijvoorbeeld: het wandelen is een welkome bezigheid voor een buddy die zegt dat ze er ook een nieuwe oma bij 

heeft. Haar kinderen komen vaak en graag mee voor het uitlaten en de thee bij ‘oma’. Voor de huisdiereigenaar is de inzet van de Dierenbuddy een 

welkome hulp en het brengt in vrijwel alle gevallen ook gezelligheid over de vloer. Opvallend is dat hierdoor vaak ook de mantelzorger ontlast wordt. De 

intake door een welzijnswerker heeft in de praktijk een onvoorzien neveneffect. In een aantal gevallen is meer zorg en ondersteuning ingezet dan alleen 

een Dierenbuddy. Dierenbuddy werkt dus ook als een instrument voor signalering.  

Jaarstukken D66 Keverijkpilot vitale wijken Welke wijken krijgen een vervolg op het Keverdijkpilot en welke gemeenten in de regio doen mee aan kennisdeling? Hoe gaan we zorgen voor effectieve aanpak en is 

er in Keverdijk een effectmeting gedaan?

De volgende wijk die het vizier staat is de Oostereng. Daarmee geven we een vervolg aan de pilot die in het kader van wijk en kerngericht 

werken/omgevingswet is gestart. Aan de hand van een analyse van opgaven wordt vervolgens bepaald wat de navolgende wijk moet zijn. 

Jaarstukken D66 Lerarentekort Hoe stond het met het lerarentekort in GM? Wat zijn de plannen om lerarentekort tegen te gaan? We hebben het lerarentekort bij alle scholen geïnventariseerd en de meningen van de scholen binnen Gooise Meren verschillen hierover. De ene school 

heeft helemaal geen last van het lerarentekort, de andere wel. Het algemene beeld is dat het vooralsnog goed gaat, maar dat er waarschijnlijk problemen 

ontstaan bij bijvoorbeeld een griepgolf. Samen met de andere regiogemeenten ondersteunen wij het PO en VO bij hun subsidieaanvraag bij het Rijk. We 

hebben alle scholen in Gooise Meren ook gevraagd naar hun wensen wat betreft de inzet van de gemeente bij het lerarentekort, maar op een enkele zaak 

na (bijv. een vraag over een parkeervergunning) konden wij vooralsnog niets voor ze betekenen. Mochten wij in de toekomst andere geluiden horen, zullen 

we kijken wat onze rol daar in kan zijn. 

Jaarstukken D66 Jeugdhulp Meer vraag naar jeugdhulp is een aandachtspunt. wat worden de concrete acties in de toekomst? We blijven laagdrempelige ondersteuning in het voorveld en zo nodig individuele jeugdhulp bieden daar waar nodig. Gezinnen en jeugdigen kunnen lichte 

hulp en ondersteuning krijgen o.a. via Jeugd en Gezin en via Versa. Tijdens het nu lopende inkooptraject inkoop  individuele jeugdhulpvoorzieningen 

maken we de afspraak met aanbieders dat  zij samen met de gezinnen en jeugdigen op basis van een plan doen wat nodig is om het gewenste resultaat te 

bereiken. Nieuw daarbij is dat  we expliciet afspreken dat dit ook gebeurt wanneer de verwijzing is verlopen via de huisarts en niet via de gemeentelijke 

consulent. Daarop willen we inkoop en contractbeheer van de Regio Gooi en Vechtstreek steeksproefgewijs laten controleren.

Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Jaarstukken D66 Kosten Sociaal domein Hoe kunnen we zorgen dat we preventief handelen zodat er minder overschrijdingen komen zoals bij het WMO en Jeugdzorg? Vroegsignalering bijvoorbeeld, is een vorm van preventie. Kwetsbare inwoners zijn eerder in beeld, en dat voorkomt in het algemeen verergering van 

problemen (lees: inzet duurdere specialistische hulp). De andere kant daarvan is dat kwetsbare inwoners eerder hulp krijgen en daardoor eerder een  

beroep doen op de Jeugd/Wmo (lees: toename uitgaven ). Preventie voorkomt  (stapeling van) hulpvragen op diverse levensterreinen zoals dagelijkse 

levensverrichtingen, lichamelijke- en psychische gezondheid, mobiliteit, inkomen. Door te investeren in veerkracht, weerbaarheid, eigen regie en 

zelfredzaamheid van inwoners worden problemen voorkomen of eerder aangepakt. Denk aan het investeren in de opbouw van een eigen sociaal netwerk 

(als deze klein is of ontbreekt), in positieve gezondheid (wat kan een inwoners wel, in plaats van de nadruk te leggen op diens beperking), en in een 

startkwalificatie (onderwijs). Preventie is overigens niet de enige beheersmaatregel. Bovendien is de besparing door preventie moeilijk te vertalen in 

euro’s. En zijn de effecten ervan voor de lange termijn.

Jaarstukken D66 Financieel bewust "We blijven kritisch op uitgaven en zijn financieel bewust. Zo zijn we in 2019 een traject gestart om het financieel bewustzijn bij de medewerkers te vergroten (P&C 

Bewust).  Dit heeft blijvend onze aandacht." Valt hier ook onder dat er anders begroot wordt om overschrijdingen zoals de Sporthal Bredius te voorkomen? Zo nee, 

wat moeten we hieronder verstaan?

Op blz. 10 van de Perspectiefnota 2021 is te lezen: 'Een groot aantal ramingen bleek gedateerd, incompleet en/of gebaseerd op gemankeerde 

uitgangspunten. Zo waren bijvoorbeeld opeenvolgende indexeringen niet toegepast, bouwkosten, engineeringskosten en/of ambtelijke 

voorbereidingskosten niet meegenomen en was in sommige gevallen de scope (het bereik, de omvang en implicaties) van een project niet 

uitgekristalliseerd.'

Aanleiding voor deze actualisatie was o.a. de geconstateerde overschrijdingen bij Sporthal Bredius.

Jaarstukken D66 Personeelsbudget "In 2019 is het duidelijk geworden dat de grenzen van opvang binnen het salarisbudget zijn bereikt.  De oorzaken hiervoor zijn divers, maar hebben te maken met 

ziekteverzuim ( 8 %), vervangende inhuur, inhuur van expertise, het hoge ambitieniveau  en beroep op de beleidsafdeling, de kwantitatieve en kwalitatieve problemen 

bij dienstverlening en de  inhuur om de focus op de uitvoering van projecten in de buitenruimte te kunnen behouden om zo de voorgenomen plannen te realiseren.  Je 

ziet dat de opstartfase van onze fusie-organisatie voorbij is en de volgende stappen gezet worden naar een volwassen organisatie. Wij blijven ons professionaliseren, 

waarbij wij tegelijkertijd de blik naar buiten richten en meer en meer samen met burgers en instellingen oppakken én de interne beheersing strakker vormgeven. Dat 

doet een extra beroep op onze bedrijfsvoering."

Hoe kan voorkomen worden dat dit in toekomstige jaren weer gebeurt? Er worden meerdere redenen voor deze forse overschrijding genoemd. Waarop gaat gestuurd 

worden?

Vanaf heden worden er zgn. sturingsgesprekken gevoerd waarbij o.a. de voortgang van te behalen resultaten en ambities, de stand van 

personeelsbudgetten, verzuim en inhuur onderwerpen van gesprekken zijn. Daarnaast wordt gewerkt aan het verbeteren van interne 

managementinformatie. Hierdoor kan beter gestuurd en tijdig bijgestuurd worden.  

Jaarstukken D66 Afval Paragrafen. Taakveld afval; De kosten en baten zijn exact gelijk. Dat komt onwaarschijnlijk over. Is er naar dit bedrag toegerekend om niet boven de 100% te komen? Inderdaad is naar 100% toegerekend. De afvalstoffenheffing is een kostendekkende heffing. Om 100% kostendekking te realiseren (conform de Financiële 

verordening van de gemeente Gooise Meren) is in 2019 circa € 736.000 onttrokken aan de voorziening Egalisatie Afvalstoffenheffing.

Jaarstukken D66 Wmo/Jeugd Paragrafen. Wmo/jeugd: Mogelijke overschrijdingen op de budgetten van de Wmo en Jeugd blijven aanwezig, voor een deel zijn deze risico`s meegenomen bij de 

effecten van de Coronacrisis en vallen daarom afzonderlijk buiten de top 10.

Is het andere deel van de risico’s zo klein dat deze daarom niet zijn meegenomen? Om welk deel gaat dit? Waarom is niet gekozen voor een separate vermelding, 

gezien deze overschrijdingen al enige tijd een risico vormen wat zich vaak ook voordoet?

De mogelijke overschrijdingen Jeugd/Wmo zijn wel benoemd maar de verwachte overschrijdingen vielen ten tijden van het opstellen van de risico's op 

Jeugd en Wmo (zonder de effecten van corona) net buiten de top 10.                                                                                                                                                                                           

Het effect van de coronacrisis voor de gehele begroting werd als risico hoger ingeschat en kwam daardoor wel in de top 10 terecht. Uiteraard kan ook het 

Sociaal domein hier niet onbenoemd blijven. Duidelijk is dat de tekorten zonder ingrijpen de komende jaren gaan oplopen. In de paragraaf 

Weerstandsvermogen worden de risico's opgenomen op basis van een inschatting van het financieel effect en de kans van optreden. Dit gebeurt op basis 

van de dan beschikbare informatie.    

Jaarstukken D66 Structurele exploitatieruimte Paragrafen. De structurele exploitatieruimte is onder 0% en dus gekwalificeerd als zeer risicovol. Omdat een structureel en reëel sluitende begroting ons 

uitgangspunt is voor een financieel gezonde gemeente Gooise Meren, bevestigt dit kengetal dat de ruimte voor structurele extra uitgaven beperkt is. Bevestigt dit 

cijfer dan in het beeld van de gemeente dat een kapitaallastenplafond noodzakelijk is?

Waardoor wordt het grote verschil van 6,3% lager dan begroot verklaard? (terwijl de andere cijfers juist iets gunstiger zijn i.v.m. niet gehaalde investeringen)

De structurele exploitatieruimte is in 2019 negatief omdat er meer incidentele baten dan lasten waren. Dit heeft echter geen effect op de andere 

kengetallen.

Uitgangspunt voor het college is en blijft een structureel en reëel sluitende meerjaren begroting.

Jaarstukken D66 HRM HRM: Het onderzoek heeft ons inzicht gegeven in de belangrijkste verbeterpunten om het verzuim te verminderen en de inzetbaarheid van medewerkers te 

vergroten. Kan een voorbeeld gegeven worden van één of een aantal verbeterpunten?

Het Psychosociale Arbeidsbelasting onderzoek (PSA) gaat over de beleving van werkdruk, agressie en ongewenste omgangsvormen. En over de factoren 

die tot stress leiden of juist energie geven. Medewerkers hebben de afgelopen jaren als zwaar ervaren door de vele veranderingen. Belangrijkste 

verbeterpunt is dat zij over de hele linie hoge werkdruk en werkstress ervaren. Medewerkers zijn inhoudelijk zeer betrokken bij hun werk en willen hun 

werk graag goed doen. Insteek is dat we het beleid beknopt houden. Uitgangspunt is om in gesprek te gaan met de medewerkers door het ‘goede gesprek’ 

te faciliteren. Voor de inhoud van het “goede gesprek” gaan we vooral investeren in de (persoonlijke) energie- en hulpbronnen van medewerkers. 

Daaronder vallen bijvoorbeeld regelmogelijkheden en mate van zelfstandigheid. Dit met als doel de weerbaarheid van medewerkers te vergroten

Voortgangsverslag D66 KCC KCC; Vooruitlopend op de doorontwikkeling naar een brede frontoffice is een efficiencyslag nodig. Waarom kost een efficiencyslag geld i.p.v. dat het oplevert? Om efficiënter en effectiever te kunnen werken worden aanpassingen in het werk doorgevoerd (denk hierbij aan het wijzigen van werkprocessen en 

systemen). Medewerkers worden in het komend jaar hiervoor opgeleid en dit vraagt ook een investering op de korte termijn. In de tussenliggende periode 

gaat het werk binnen de Frontoffice gewoon door en blijven we dienstverlening aan inwoners en bedrijven bieden. Na de opleiding en de inwerkperiode 

(middellange termijn) kan de frontoffice hierdoor beter en sneller anticiperen op de behoefte van de klant. 

Voortgangsverslag D66 Beheerplannen Beheerplannen: "In het 2e voortgangsverslag 2020 wordt u over beide onderwerpen nader geïnformeerd. De uitkomst van onder meer deze inspectie is mede 

aanleiding om alle beheerplannen te actualiseren." Is al een inschatting te maken van de hoogte van deze kosten? In welke orde van grootte moet gedacht worden?

Het is echt nog niet mogelijk deze inschatting te maken, temeer daar het meerdere assets betreft en nog niet alle gegevens zijn ontvangen of 

geanalyseerd.

Voortgangsverslag D66 Civiele kunstwerken Voor de civiele kunstwerken is nu wegens onvoorzien onderhoud incidenteel een bedrag van ruim 4 ton nodig. De beheerplannen worden herzien. Is de verwachting 

dat de structurele lasten omhoog zullen gaan?

Ja, die verwachting is reëel. Hoe hoog dat zal zijn, weten we niet aangezien de looptijd van de plannen ook wijzigt.

Voortgangsverslag D66 Lunet Wat is de consequentie van het opheffen van de voorziening onderhoud De Lunet zowel financieel als in de uitvoering? Volgens de regelgeving mag er geen voorziening voor onderhoud worden aangehouden, indien deze niet conform MJOP wordt uitgevoerd. De uitvoering 

van de Lunet is genormaliseerd rond de 100K en wijkt dus structureel af van het MJOP. Dit is conform onze financiële regelgeving. In financiële zin heeft dit 

geen gevolgen. 

Voortgangsverslag D66 Volkshuisvesting De uitvoeringskosten van Stimuleringsfonds Volkshuisvesting Nederlandse gemeenten? Is het vraagteken per abuis blijven staan? Zo niet; wat is de betekenis 

hiervan?

Het vraagteken is per abuis blijven staan. 

Voortgangsverslag D66 Bommenregeling De gemeente krijgt daarvan 70 % terug in het kader van de bommenregeling van het Rijk (voor zover de regeling blijft gelden). Wanneer is duidelijk of de regeling 

blijft gelden? Zijn de kosten anders voor rekening van de gemeente?

In de meicirculaire van het rijk wordt aangekondigd als er regelingen worden gewijzigd.

Dat is niet gebeurt dus blijft de regeling komend jaar gelden. 



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Voortgangsverslag D66 Preventie en Handhaving Plan 

Alcohol Jeugd 

PHP opgeschort en in aangepaste vorm. Wanneer denkt de gemeente hiermee te starten en betekent dit inboeten op aantal stakeholders? Welke stakeholders? Het huidige PHP loopt t/m 2020. Op dit moment wordt gewerkt aan een nieuw PHP voor de jaren 2021-2025. De geplande bijeenkomst in maart om input 

op te halen is door de Corona maatregelen niet doorgegaan. De stakeholders worden uitgenodigd om mee te praten in een online bijeenkomst op 18 juni 

a.s.. Er worden geen stakeholders uitgesloten. 

Voortgangsverslag D66 Bescherming en Opvang Het is nog niet duidelijk of de regiogemeenten G&V er financieel op vooruit of achteruit gaan door de doordecentralisatie. Wanneer wordt dit wel duidelijk en wat is 

de invloed hiervan op het beleid?

De aanpassing van het verdeelmodel Beschermd Wonen (BW) dat tegelijk met de doordecentralisatie wordt ingevoerd zal invloed hebben op meer of 

minder middelen voor de regiogemeenten. Besluitvorming bij het Rijk was voorzien in mei maar is nog niet rond en staat gepland voor eind 2020. 

Uitkomsten worden gedeeld in de decembercirculaire 2020.

De landelijke beleidslijn is het doorzetten van de ambulantisering van het Beschermd Wonen. De doordecentralisatie van de middelen is in lijn met deze 

ontwikkeling. Regio gemeenten blijven samen verantwoordelijk voor de beschermd wonen plekken die overeind blijven maar krijgen nadrukkelijker een 

financiële verantwoordelijkheid hierin.(Hiervoor was in de regio Gooi en Vechtstreek al eerder gekozen door opname van BW in de begroting van Regio 

Gooi en Vechtstreek). Door de ambulantisering krijgen de lokale gemeenten ook meer taken in het ambulant ondersteunen van de kwetsbare inwoners die 

zelfstandig in hun gemeenten (komen) wonen. Doordecentralisatie van de middelen is in lijn hiermee.

Voortgangsverslag D66 Gezondheidsnota Landelijke nota gezondheidsbeleid werd verwacht in april 2020. Deze hebben we nog niet gezien. wanneer kunnen we dit verwachten zodat we over de middelen ook 

iets kunnen zeggen.

Op 25 mei jl. is de Landelijke nota gezondheidsbeleid 2020-2024 gepresenteerd door het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS). De 

daarin genoemde landelijke prioriteiten bieden gemeenten aanknopingspunten voor het opstellen van lokaal beleid. Op basis van de landelijke nota en de 

resultaten van de lokale gezondheidsmonitor moeten gemeenten binnen twee jaar na vaststelling van de landelijke nota, een lokale nota 

gezondheidsbeleid op stellen. In de lokale nota krijgen de landelijke speerpunten en specifiek lokale speerpunten een plek. De lokale gezondheidsmonitor 

wordt dit najaar  (oktober- november) door de GGD uitgevoerd onder volwassenen en ouderen. De resultaten daarvan zullen in het eerste kwartaal van 

2021 beschikbaar zijn. Dat betekent dat de nieuwe gezondheidsnota voor Gooise Meren medio 2021 aan u zal worden voorgelegd. Dit jaar zullen we in 

oktober een tussenstand van het huidige gezondheidsbeleid aan u voorleggen. Dit nemen we mee als vertrekpunt voor de nieuwe gezondheidsnota.

Voortgangsverslag D66 Bescherming en Opvang Waarom beleid bescherming opschorten naar 2021 terwijl juist nu huiselijk geweld en kindermishandeling hoogtij lijkt te vieren? Wij hebben in 2019 specifiek beleid ontwikkeld voor de aanpak van huiselijk geweld en kindermishandeling. Dit is vastgelegd in het Actieprogramma Gooi 

en Vechtstreek 2019-2021 'Geweld Hoort Nergens Thuis'. Dit beleid is ook in tijden van Corona actueel. Zie ook Raadsmededeling 1658670 van 19 

november 2019.  Een opschorting van de ontwikkeling van het Beleidsplan Bescherming en Opvang is dan ook geen probleem.  Uiteraard houden Veilig 

Thuis, de Gecertificeerde Instellingen en onze gemeentelijke consulenten  tijdens de lockdown zicht op de kwetsbare gezinnen en situaties van huiselijk 

geweld en kindermishandeling. 

Voortgangsverslag D66 Assetmanagement Hieruit vloeit voort dat voor een versterking van het team Assetmanagement in zowel 2020 als in 2021 € 200.000 nodig is. Is de verwachting dat eind 2021 de 

structurele professionalisering voort te zetten / behaald is zonder verdere kosten te maken en zo ja, hoe?

De verwachting is dat na deze extra inspanning de professionaliseringsslag gemaakt is en het reguliere personeelsbudget voor de betreffende afdeling  

toereikend zal zijn om assetmanagement op een goed niveau  uit te voeren.

Voortgangsverslag D66 Speelveld Keverdijk Herinrichting speelvel Keverdijk is komen te vervallen wegens geen beleid. Dit wordt nu ook geen locaties voor de noodopvang, zoals te lezen in dit verslag. Wat is het 

idee van het college met dit veld?

De realisatie van een jongeren ontmoetingsplek op de Keverdijk in Naarden heeft enige tijd stil gelegen vanwege het onderzoek naar het gebruik van de 

beoogde locatie voor tijdelijke huisvesting voor scholen. Nadat duidelijk is geworden dat de locatie daarvoor niet voor zal worden gebruikt is het project 

weer opgestart.  

Voortgangsverslag D66 VRI Optimaliseren verkeerskundige werking VRI's. Waarom heeft het project vertraging opgelopen? Dit project heeft vertraging op gelopen wegens interne capaciteitsproblemen. Inmiddels is de verbinding met de verkeerscentrale van de Provincie Noord-

Holland gerealiseerd en worden er dit jaar 3 VRI's aangesloten op deze centrale. De daadwerkelijke ombouw, het fysieke deel ervan, wordt op het moment 

opgestart. Een verbinding met de centrale is noodzakelijk omdat het optimaliseren van de verkeerskundige werking door de provincie wordt gedaan, met 

programmatuur in de centrale die een verbinding vereist.

Voortgangsverslag D66 Jeugdfonds Sport & Cultuur In komend jaar onderzoeken wij - op basis van het bereik, de resultaten en ervaringen- of het contract met JSC wordt verlengd met ingang van 2021. Wordt de raad 

hierover geïnformeerd?

Halverwege 2021 bieden wij u de beleidsnota Jeugd aan, waar ook een uitvoeringsplan bij hoort. In het uitvoeringsplan worden verschillende keuzes 

gemaakt, waar het verlengen van het Jeugdfonds één van is. Hierdoor kunnen we integrale afwegingen maken in het belang van de jeugd. 

Perspectiefnota D66 KCC Zijn de bedragen bij 'capaciteit KCC formatie' bovenop de genoemde voorstellen in het voortgangsverslag? Wat gaat de klant hier concreet van merken? Zowel in VV1 als voor 2021 is er additioneel budget nodig om de verbreding van de frontoffice verder vorm te geven. Concreet betekent dit voor een 

inwoner dat de brede Frontoffice veel meer vragen kan afhandelen, het aantal terugbelverzoeken wordt teruggebracht, minder wordt doorverbonden en 

de frontoffice regie voert op de klantcontacten.

Perspectiefnota D66 Regio en begroting Het lijkt onwaarschijnlijk dat de volledige 400k voor de regio optioneel zijn. Over welk deel kunnen we keuzes maken? De begroting van de Regio stijgt met 400K.  Dit komt met name door de stijging van lonen en prijzen. Daar kan de gemeente geen keuzes maken. Het 

college probeert samen met andere gemeenten wel  te ijveren voor het hanteren van een lager percentage voor prijsstijgingen (0.75 % i.p.v. 1.5 %). 

Perspectiefnota D66 Schuldquote en solvabiliteit Is deze schuldquote en solvabiliteit in- of exclusief de voorgestelde maatregelen zoals een kaptiaallastenplafond? De kengetallen schuldquote en solvabiliteit, zoals vermeld in de Perspectiefnota 2021, zijn inclusief de voorgestelde maatregelen.

Perspectiefnota D66 Investeringen Zoekrichtingen: IHP van 12 naar 8 miljoen. Daarnaast op 80% realisatie inzetten. Later in de PPN wordt zelfs nog over realisatie % van 65% gesproken (zie p.15). De 

combi van de twee zoekrichtingen leidt dan tot heel veel lagere investeringsruimte. Is de combi ook meegenomen als zoekrichting?

Het IHP is één van de zoekrichtingen. Daarnaast is de 80% realisatie als zoekrichting ingezet. Deze 80% betreft alle investeringen, met uitzondering van 

het IHP.

Perspectiefnota D66 Raadsleden Waar komt de -16k negatief vandaan vanaf 2022 voor de Raadsleden? De toename van interne gebruikers  ontstaat doordat met het vervallen van de vergoeding voor raad- en steunfractieleden er nu management devices 

(laptops / smartphones) moeten worden uitgeleverd. Dit leidt tot extra beheercapaciteit op de helpdesk. Zie ook regel 156 en 205.

Perspectiefnota D66 Mouwtje Staat niet genoemd in PPN, maar Vrienden van t Mouwtje melden dat beheerplan 't Mouwtje is uitgesteld. Wat is hiervoor de reden en de planning? Met de Verenigingen Vrienden van ’t Mouwtje en Vrienden van het Bredius zijn gesprekken gevoerd om het historisch onderzoek op te starten. Dit 

onderzoek is de basis voor de gewenste Visie en beheerplan. De verwachting is dat het historische onderzoek dit jaar wordt afgerond.
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Perspectiefnota D66 Wonen Meer dan 1/3 sociaal. Wordt er ook gekeken naar passend bij de omgeving? M.a.w., daar waar al meer dan 1/3 aan sociale woningbouw is, ook middensegment en 

duurder segment?

Bij de afweging van het woonprogramma, en dan dus ook het maximale aandeel sociaal, wordt er integraal gekeken naar verschillende aspecten. Hierbij 

wordt o.a. de woonvraag meegenomen in de afweging evenals de financiële consequenties zoals de grondexploitatie. Bij iedere ontwikkeling is het streven 

dat minimaal 1/3 sociaal wordt ontwikkeld. Daarnaast kan voor een locatie extra vraag zijn om voor een bepaalde doelgroep huisvesting te realiseren. Het 

college streeft ernaar om over de hele linie de ambitie waar te maken voor 2025 minimaal 350 nieuwe sociale huurwoningen te realiseren om daarmee het 

aandeel sociale huurwoningen minimaal gelijk te houden. 

Perspectiefnota D66 Regioconservator Er staat dat de regioconservator zich al bewezen heeft, maar er wordt wel extra geld gevraagd à 22.000 euro structureel. Wat gaan we dan extra doen voor de 22.000 

euro structureel?

Dit is geen extra geld, dit is het benodigde budget voor behoud van de regioconservator dat gezamenlijk door de regiogemeenten moet worden voldaan 

(afhankelijk van grootte gemeente)

Perspectiefnota D66 Tijdelijke woningbouw Onderzoek tijdelijke woningbouw. Onze RO afdeling is al overbezet. Dus gaan we extern inhuren. Maar waarschijnlijk kunnen we niet uitvoeren, want we moeten al 

naar bezuinigingen in de begroting zoeken. Waarom toch deze eenmalige investering?

In het CUP is de ambitie uitgesproken om onderzoek te doen naar mogelijkheden van tijdelijke huisvesting. Het doel van het onderzoek is om de 

haalbaarheid van de ambitie om tijdelijke huisvesting te realiseren te onderzoeken. Het college heeft besloten hier geen uitvoering aan te geven gezien de 

blijvende woonbehoefte en het feit dat de woningbouwlocaties in onze gemeente nodig zijn voor de realisatie van de permanente huisvesting van o.a. de 

minimaal 350 sociale huurwoningen voor 2025 en woningen in de segmenten midden en duur. 

Perspectiefnota D66 Wonen met zorg Visie wonen met zorg. We zouden afzien van nog meer visies. We zitten in een uitvoerende fase. Waarom deze visie nu? En als deze al wordt gedaan waarom niet 

combineren met tijdelijke woningbouw?

In het CUP staat de visievorming gepland voor het jaar 2020-2021. Bij de visie wonen met zorg komen onderzoek naar vraag en aanbod, de haalbaarheid 

van innovatieve woonzorginitiatieven en visievorming samen. Die visie is belangrijk om te kunnen sturen op het gewenste woon-zorg aanbod in de 

gemeente en een afgewogen beslissing te kunnen nemen bij initiatieven van buiten. 

Perspectiefnota D66 Vonk Vonk gebouw; Waarom wordt er niet gekeken naar een pachtconstuctie, samen met een andere organisatie opknappen of iets dergelijks om de investering te 

dekken?

In het voorstel aan de raad wordt ook gekeken wordt naar de kosten en opbrengsten, waaronder mogelijkheden voor verhuur aan derden. 

Perspectiefnota D66 Binck Bank tour Waarom wordt de Binck Bank tour expliciet genoemd en aan wat voor bedragen (kosten / opbrengsten) zijn hier mee gemoeid? In 2019 speelde er een concreet initiatief om de Binck Bank tour van start te laten gaan in Gooise Meren. Dit initiatief is samen met de buurgemeenten 

onderzocht. Vanwege de korte doorlooptijd, het gebrek aan middelen en aan een organisatie die zo'n evenement kan faciliteren is destijds besloten om 

daar op dat moment niet mee van start te gaan. Wel was de gezamenlijke conclusie dat een dergelijke regionaal sportief evenement met landelijke 

uitstraling van meerwaarde zou kunnen zijn voor regio Gooi en Vecht. 

Perspectiefnota D66 Duurzaamheid etc Waar zijn meetbare cijfers / kengetallen? Programma 5 Het meetbaar maken van onze vorderingen op duurzaamheid is een uitdaging, bijvoorbeeld te zien aan de verouderde cijfers van de klimaatmonitor van 

RWS. Tevens laten niet alle vorderingen zich even makkelijk in harde cijfers meten, bijvoorbeeld wanneer bewustwording voorafgaat aan daadwerkelijke 

gedragsverandering. De behoefte van de raad is begrijpelijk en wordt ook gedeeld door het college. De portefeuillehouder heeft toegezegd in de begroting 

duurzaamheids indicatoren op te nemen. 

Perspectiefnota D66 Samen Sneller Duurzaam Wat kost SSD op dit moment structureel? Voor de raad wordt momenteel gewerkt aan een verslag over Samen Sneller Duurzaam (SSD) vanaf 2017. Naast een schets van de (maatschappelijke) 

resultaten in relatie tot de doelstellingen van Samen Sneller Duurzaam, zal dit verslag ook ingaan op de inspanningen (ook financieel) die zowel vanuit de 

gemeente als de samenleving geleverd zijn. Het verslag zal in het najaar (Q3) aan de raad worden aangeboden.

Perspectiefnota D66 Populieren Populieren aan eind levensduur? Hoezo? Als deze bomen een korte levensduur hebben, moet vervanging dan een andere boomsoort zijn? Waarom is dit echt 

noodzakelijk?

De populieren zijn bijna 60 jaar oud. Zoals bij veel populieren die deze leeftijd hebben wordt het risico op spontaan uitbrekende takken steeds groter. De 

ruimte tussen de bomen en de bedrijfspanden is beperkt zeker gezien de omvang van de bomen. Hiermee is het risico op schade aan bedrijfspanden maar 

ook op letsel significant aanwezig. Vanwege de ligging van de boomstructuur en het belang dat de bomen hebben voor de aanwezige fauna willen wij tijdig 

beginnen met het vervangen van de boomstructuur. Door tijdig en gefaseerd de bomen te vervangen blijft eventuele overlast voor de fauna beperkt. Gelet 

op de huidige leeftijd van de bomen en de conditie van de bomen is het belangrijk om niet te lang te wachten met het starten met het vervangen. Om deze 

wijze is het mogelijk om de structuur gefaseerd te vervangen. Vervanging door een andere boomsoort is niet noodzakelijk. Belangrijker is om een 

boomsoort te kiezen die in deze omstandigheden goed kan groeien en past bij de locatie als overgang tussen het bedrijvenpark en het buitengebied. 

Populieren zijn goed voor het vastleggen van CO2 en NO2 en het beperken van de opwarming. Eigenschappen die juist op deze locatie belangrijk zijn.

Perspectiefnota D66 WhattNu Is er een reden dat WattNu niet expliciet wordt genoemd in dit programma? Nee, er is op dit moment geen financiële aanleiding om dit onderwerp op te nemen in de Perspectiefnota 2021-2024. r

Perspectiefnota D66 Huishoudelijke hulp Hoe denkt de gemeente de verhoging aanvraag huishoudelijke hulp tegen te gaan? Hier lijkt te eenvoudig gebruik van gemaakt kunnen worden. Moet er een hogere 

drempel komen?

WMO; het abonnementstarief; meer vraag door invoering van abonnementstarief. Is dit een blijk van behoefte/noodzaak? Of is het gebruik van de WMO nu té 

makkelijk?

Jurisprudentie heeft uitgewezen dat de gemeenten de hoogte van het inkomen, of het feit dat iemand eerder een particuliere hulp had, niet als 

argumenten mogen gebruiken om de aanvraag voor huishoudelijke hulp af te wijzen. Uiteraard beziet de consulent in het gesprek met de hulpvrager wat 

degene zelf nog kan, wat van het eigen sociaal netwerk gevraagd kan worden, of van het eigen huishouden. Is dat laatste niet mogelijk, dan pas wordt een 

indicatie afgegeven (maatwerk), en alleen als dit de meest passende oplossing is. Het is echter een openeinde-regeling. De gemeente moet o.b.v. de Wmo 

hulp- en ondersteuning leveren.  

Perspectiefnota D66 Veilig thuis Hoe denkt de gemeente meer meldingen veilig thuis op te vangen in deze Corona tijd? Tijdens de lockdown bleek het totale aantal adviezen en meldingen bij Veilig Thuis  ongeveer gelijk gebleven. Er was een afname meldingen door de 

politie. Het aantal adviezen en meldingen door omstanders (denk aan buren) nam iets toe. Ook uit eerste landelijke cijfers van het Verwey Jonker Instituut 

blijkt dat de hoeveelheid huiselijk geweld en kindermishandeling door de coronacrisis niet zijn toegenomen in de bekende situaties. Hoewel uit de eerste 

cijfers dus blijkt dat het geweld en de problemen door de coronacrisis niet zijn toegenomen heeft het merendeel van deze gezinnen wel dringend hulp 

nodig. En die krijgen ze.

Perspectiefnota D66 Elan PO Wat betekent het dat de kosten: Huisvestingskosten Elan PO;

• Reservering Revolverend fonds;

• Nieuwe aanvragen voorzieningen Programma onderwijshuisvesting vanaf 2021;

• Investeringen ten behoeve van lokaal bewegingsonderwijs PO. Niet mee zijn genomen in de begroting?

Deze kosten zijn nog niet inzichtelijk en zullen nog per onderwerp inzichtelijk worden gemaakt en met separate raadsvoorstellen inclusief 

begrotingswijzigingen aan de raad worden voorgelegd. Indien van toepassing zullen extra investeringen bij de jaarlijkse actualisatie van het meerjaren 

investeringsplan worden meegenomen. 
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Perspectiefnota D66 Schoolvoetbal Waarom wordt schoolvoetbal niet bij de scholen zelf gelegd als taak van samenwerkende sportdocenten? Het was een initiatief uit de samenleving georganiseerd 

door één stel. Waarom kan er niet een andere organisatie gevonden worden? Waarom moet de gemeente inspringen. En wat als andere sporten of verenigingen dit 

ook willen gaan doen? We kunnen het ons als gemeente niet permitteren om eenkennig te zijn. Hoe wordt dit in andere gemeenten georganiseerd? Wat is het risico 

voor de gemeente?

We zien dat de druk op het onderwijs enorm hoog is en extra taken oppakken moeilijk is. Een groot evenement zoals het lokale schoolvoetbaltoernooi bij 

de scholen beleggen is hierdoor niet wenselijk. Onderzocht kan worden welke mogelijkheden er zijn om het schoolvoetbal opnieuw door vrijwilligers te 

laten organiseren of dat er verenigingen zijn die deze kar willen trekken. Hierbij is het belangrijk om aan te geven dat vrijwilligers in de huidige tijd steeds 

moeilijker te vinden zijn. Het is een grootschalig jaarlijks evenement, dus dit vraagt een behoorlijke inzet. Hier zal eerst met partijen over gesproken 

moeten worden om voor de langere termijn tot een goed plan te kunnen komen. Het college acht het doorgaan van de schoolvoetbaltraditie, zowel om 

beweging te stimuleren als uit sociaal oogpunt van groot belang. Om het schoolvoetbal tot die tijd wel plaats te laten vinden, is het beleggen van het 

schoolvoetbaltoernooi bij Sportfondsen een goede optie, zodat het toernooi niet stil komt te liggen en de vele basisschoolleerlingen in Gooise Meren niet 

teleurgesteld worden. We zien in omliggende gemeenten dat het schoolvoetbal verschillend wordt georganiseerd. Er zijn gemeenten waar een commissie 

bestaande uit vrijwilligers het schoolvoetbal organiseert met ondersteuning van de gemeente (zowel financiële steun als steun bij de organisatie, ook hier 

wordt aangegeven dat de inzet van vrijwilligers kwetsbaar is) en er zijn gemeenten waarbij een vereniging de grootste kar trekker is. 

Jaarstukken GroenLinks Kosten divers P.21, tabel ‘Wat heeft het gekost’

Graag zien wij een uitsplitsing op de kopjes zoals die ook in de toelichting worden gehanteerd, dus

1.1. Participerende Overheid

1.2. Inclusie

1.3. Klantgerichte dienstverlening

1.4. Samenwerken met Overheden

Indien onderverdeling in de gebruikte subkopjes (bijv. 1.1.1 Burgerparticipatie e.d.) mogelijk is, zien wij dit graag. 

Een uitsplitsing van de financiële kosten conform de indeling van de beleidsbegroting is niet mogelijk. De huidige indeling naar programma's en producten 

is bij de fusie in samenspraak met de raadswerkgroep zo opgesteld.

De in het programma genoemde kopjes zijn gerelateerd aan het beleid. Deze kennen niet per definitie een relatie met de productindeling zoals de 

financiële begroting is opgebouwd.  Het beleid kan fluctueren. De beleidsdoelstellingen worden dan ook niet altijd specifiek als onderdeel binnen de 

financiële begroting benoemd. Andersom worden niet alle budgetten in de financiële begroting opgenomen als doelstelling. De financiële begroting per 

product bestaat namelijk ook deels uit reguliere budgetten voor wettelijke taken.

Jaarstukken GroenLinks Persoonsgerichte aanpak P.27, par 2.3.1 Persoonsgerichte aanpak (PGA) 

Kunt u ook enige resultaten met de raad delen? Bijvoorbeeld hoeveel casussen waren er in 2019 en hoe zijn deze opgepakt, verhouding tussen monodisciplinair en 

Integraal?

In 2019 was de totale caseload voor de PGA 18+ 19 casussen. Van de 19 casussen zijn er 2 opgeschaald naar het Zorg-en Veiligheidshuis en 8 casussen 

afgesloten. In 2019 was de totale caseload voor de PGA 18- 10 casussen, daarvan zijn er 4 afgesloten. PGA kent geen monodisciplinaire aanpak, deze 

worden integraal opgepakt. De casus met een monodisciplinaire aanpak wordt door de USD afgehandeld.

Jaarstukken GroenLinks Handhaving P.34, tabel ‘Wat heeft het gekost’ 

Lasten – 606 Handhaving: Begroot 2019, k€ 632. Begroting 2019 (na wijziging) k€ 3,661.

Dit verschil tussen de oorspronkelijke begroting en de wijziging hebben wij niet kunnen terugvinden in de voortgangsrapportages. Kunt u uitleggen wat deze wijzing 

betreft?

Dit verschil wordt veroorzaakt door de bommenregeling Krijgsman van bijna K €3000.

Aangezien dit budget neutraal is (er staat een uitkering tegenover), is dit niet opgenomen in de voortgangsverslagen. De lasten worden gepresenteerd in 

programma 2 en de baten in programma 9. 

Jaarstukken GroenLinks Gemeentelijke woonlasten 

meerpersoons-huishouden

P. 55, tabel taakveldindicatoren, nr. 39

Hier wordt een bedrag van 762 euro genoemd voor 2019. Echter, op P. 111 wordt een bedrag van 785.96 genoemd. Waardoor wordt het verschil verklaard?

In de begroting 2019 is uitgegaan van een gemiddelde woningwaarde van € 373.000. Daarbij hoort een gemiddelde woonlast van € 762; deze is abusievelijk 

ook in de kolom realisatie opgevoerd. De werkelijke gemiddelde woningwaarde bedroeg in 2019 € 405.000. Hierbij horen woonlasten ad. € 786.

Jaarstukken GroenLinks Circulaire economie P.62, subparagraaf Projecten. 

In de zin “ De tool gaf ook inzicht in hoeveel …….., tussen 189 en 203kg SB. VRAAG: Waar staat de afkorting SB voor? 

De tool gaf ook inzicht in hoeveel antimoon we vermeden hebben, tussen de 189 en 203kg. Antimoon (SB) is een giftige stof dat werkt als brandvertrager 

en een mineraal dat snel op dreigt te raken. Minder gebruik hiervan draagt dus bij aan een betere planeet en een minder lege portemonnee

Jaarstukken GroenLinks Huismus P.64. 5.3.1, een na laatste bullet (huismus)

Vraag: Kunt u de resultaten uit het vervolgonderzoek op de kwetsbaren huismus met de raad delen? Zijn er aanpassingen gedaan in het beleid n.a.v. dit onderzoek?

Het mussenonderzoek is als gezamenlijke opdracht van ProBussum, gemeente Gooise Meren en Natuurmonumenten in 2019 als stage opdracht 

uitgevoerd. De aanbevelingen worden meegenomen bij de uitvoering van de vergroeningsambities uit het Centrumplan Bussum en zijn verwerkt in de 

website duurzaam.gooisemeren.nl. Ook in de nog te ontwikkelen tool voor professionals worden de aanbevelingen meegenomen.  Het onderzoek wordt 

op de site geplaatst onder Centrummanagement Bussum zodat het daar is in te zien. In bijlage 1 vindt u de resultaten. 

Jaarstukken GroenLinks Afval en afvalstoffenheffing P.68, tabel ‘Wat heeft het gekost?’ 

De lasten op de post 616 waren in 2019 k€ 5.843 en de baten k€ 7.048. Vraag: Wat gebeurt er met het verschil van k€ 1.205?

Het product Afval en afvalstoffenheffing laat inderdaad een voordeel zien van circa € 1.205.000. Echter in de berekening van de kostendekking worden ook 

lasten meegenomen die elders in de begroting zijn verantwoord (voorbeelden hiervan zijn kwijtschelding en overheadkosten). Per saldo is er sprake van 

een kostendekking van 100% zoals gepresenteerd in de paragraaf Lokale heffingen.

Jaarstukken GroenLinks Werkvoorziening P.76, tabel ‘Wat heeft het gekost?’, Lasten en Baten 623, en P.77, Toelichting Financiële verschillen: Werkvoorziening

In de Toelichting financiële verschillen staat dat de realisatie van de werkvoorziening conform begroting is en wordt een verschil van 30k voordeel gemeld. Echter, uit 

de tabel op pagina 76 valt af te leiden dat er 100k minder lasten waren en 99k minder baten. Per saldo een voordeel van 1k. Waardoor wordt de overige 29k verklaard?

Het overzicht 'Wat heeft het gekost?' op pagina 76 is inclusief alle doorbelastingen van loon, sociale lasten, etc. Hierop is per saldo een voordeel van 1k. 

Deze doorbelastingen staan apart vermeld in het overzicht op pagina 77 'Toelichting financiële verschillen'. Op de uitgaven en inkomsten voor 

Werkvoorziening zonder deze doorbelastingen is sprake van een overschot van 30k.

Jaarstukken GroenLinks Jongeren met jeugdbescherming & 

Jongeren met jeugdreclassering

P.88: tabel taakveldindicatoren, nrs. 30 en 31

De cijfers zijn niet up-to-date. Bij de toelichting lezen we dat de cijfers over de 2e helft van 2019 eind april door CBS gepubliceerd worden. Zijn deze inmiddels 

gepubliceerd? Zo ja, kunnen wij deze ontvangen. Zo nee, is bekend waarom deze vertraagd zijn?

CBS heeft inmiddels de volgende cijfers gepubliceerd op 30 april 2020. Nr. 30: het percentage jongeren tot 18 jaar met eenjeugdbeschermingsmaatregel 

ten opzichte van alle jongeren tot 18 jaar is 0,6 . Nr. 31 : het percentage jongeren (12-22 jaar) met een jeugdreclasseringsmaatregel ten opzichte van alle 

jongeren (12-22 jaar) is 0,2.

Jaarstukken GroenLinks Cliënten met een 

maatwerkarrangement WMO

P.88: tabel taakveldindicatoren, nr. 32

Cijfers van Cliënten met een WMO zijn, leeg. Volgen de toelichting zouden deze gebaseerd zijn op het 2e half jaar 2017. Zijn er recentere cijfers beschikbaar, zo ja, 

dan ontvangen wij deze gaarne. Zo nee, dan graag alsnog de cijfers van 2017 aanleveren (Begroting en Realisatie).

Nee, er zijn helaas geen recentere cijfers van het CBS/monitor sociaal domein aanwezig. 

Jaarstukken GroenLinks Onderwijs P.86: tabel taakveldindicatoren, nr. 20

Alle cijfers missen, graag de cijfers uit 2016 aanleveren.

Absoluut verzuim 2016: 0,3 (landelijk 1,8). Relatief verzuim 2016: 20 (landelijk 27). Voortijdig schoolverlaters 2016: 1,1% (landelijk 1,9%).

Jaarstukken GroenLinks Onderwijs Programma 7

P. 86, Beleidsindicatoren, 17 en 18.

Vermeld wordt dat Ingrado erg achterloopt met het leveren van cijfers; de laatste zijn van schooljaar 2017-2018. Wel zijn er regionale cijfers van Regionaal Bureau 

Leerlingzaken (RBL).

• Is er een andere bron dan Ingrado?

• Was er in voorgaande jaren een aanzienlijk verschil tussen de cijfers van Ingrado en RBL?

• Is het mogelijk om via het RBL een uitsplitsing te krijgen van de regionale cijfers per gemeente, zodat deze als beleidsindicatoren gebruikt kunnen worden?

Wat betreft de beleidsindicatoren die in de P&C cyclus voorkomen, schrijft het Rijk ons bepaalde beleidsindicatoren voor en de bronnen waar we deze 

gegevens vandaan kunnen halen. Het Rijk schrijft Ingrado/DUO voor, maar deze gegevens lopen inderdaad ver achter. Een andere bron is het Regionaal 

Bureau Leerlingzaken (RBL). De cijfers van het RBL en Ingrado/DUO zijn echter niet één op één te vergelijken, omdat ze andere eenheden gebruiken. 

Echter kunnen we wel zien dat zowel uit de cijfers van Ingrado/DUO als de cijfers van RBL blijkt dat Gooise Meren het goed doet ten opzichte van de 

landelijk gemiddelden. Wij zijn tevreden met de gegevens die we van het RBL krijgen (per gemeente en met regionale en landelijke vergelijkingen) en daar 

maken we ieder jaar een raadsmededeling over met de meest actuele gegevens. In de volgende stukken zullen we de beschikbare gegevens van het RBL 

toevoegen.
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Voortgangsverslag GroenLinks Impact corona Impact coronacrisis

P. 9, 2e alinea. 

In de 2e zin wordt aangekondigd dat door het college bij grote wijzigingen tussentijds gerapporteerd zal worden. Kan ‘grote wijzigingen’ gekwantificeerd worden als 

‘groter dan xxx euro’? (vergelijk de passage op p. 7 waar ‘grote wijzigingen’ gekwantificeerd wordt als ‘groter dan 150.000 euro’.)

We actualiseren de impactanalyse regelmatig. In juni en in augustus zijn formele actualisaties van de impactanalyse voorzien. Deze zullen we met u delen. 

Er is nu (juni) al voldoende aanleiding op basis van nadere berichtgeving vanuit het rijk om de eerstvolgende actualisatie in positieve zin bij te stellen. Deze 

zullen we voor de besluitvormende raad bij de stukken van het eerste  voortgangsverslag voegen. De actualisatie in augustus zal mede de basis vormen 

voor het tweede voortgangsverslag. Voor het overige houden wij u via de coronanieuwsbrief op de hoogte. Mochten we tussentijds met zekerheid 

afwijkingen in de lopende begroting groter dan 150.000 kunnen vaststellen, zullen we die u direct melden.

Voortgangsverslag GroenLinks Opschonen vechtmonding Programma 5

P. 19, paragraaf 5.2 Opschonen Vechtmonding.

Er is gekozen voor een juridische procedure om door de veroorzaker afstand te laten doen van alle objecten aldaar. Waarom kiest het college niet voor het 

uitgangspunt ‘de vervuiler betaalt’?

De keuze betrof het voorleggen van deze optie aan de overtreder, niet het definitieve besluit om de procedure daadwerkelijk te volgen. Aangezien de 

overtreder geen afstand van de objecten heeft willen doen, is de reguliere handhavingsprocedure gevolgd. Daarbij is een last onder bestuursdwang 

opgelegd en worden de kosten op de overtreder verhaald.

Voortgangsverslag GroenLinks Assetmanagement Programma 9

P. 27, Versterken proces- en assetmanagement BORG. 

In welke mate (percentage) en op welke items voedt (onderbouwd) Assetmanagement nu de programmabegroting 2020-2023.? Wat is in deze het streven van het 

college?

Het college heeft navraag gedaan wat precies de vraag is. De vraag is voor welke assets assetmanagement wordt toegepast. Dat past het college toe op 

alle assets.

Projectenboek GroenLinks Vestingwerk Muiden blz. 56, Vestingwerk Muiden, Risico’s

“Complexiteit van steile grondwal geeft geotechnische problemen in stabiliteit”.

Volgens GroenLinks heeft de raad geld gevoteerd voor maken van een stevige stalendamwandconstructie bij de steile grondwal. Waarom is het vlakje Risicofactor 

(nog) rood ingekleurd?

Terechte opmerking. Dit risico kan worden beheerst met het beschikbaar gestelde budget. Het risico profiel verandert daarmee van rood naar groen.

Perspectiefnota GroenLinks Financiële gevolgen keuzes P.11, paragraaf Financiële gevolgen

Er wordt gesproken over een toename van 60 miljoen. Echter, er worden 2 periodes van verschillende lengtes vergeleken: enerzijds 2020-23 (4 jaar) en anderzijds een 

periode van 5 jaar. Het werkelijke verschil zou gecorrigeerd dus eerder richting de 35 miljoen gaan. Klopt dit?

De Programmabegroting 2020-2023 beslaat inderdaad 4 jaar. Echter, de beschikbare informatie omtrent investeringen in die programmabegroting loopt 

door tot 2024 e.v., zodat het mogelijk was om daaruit een 5 jaars periode te destilleren als vergelijkingsbasis. Het verschil van € 60 miljoen betreft deze 5 

jaars periode.

Perspectiefnota GroenLinks Noodzakelijke maatregelen P.14, 2.5, subparagraaf 1: Prijsbijstelling voor 50% doorvoeren.

Deze maatregel zou 500k opleveren. Echter op p.50 wordt gesteld dat de prijsontwikkeling 1201k kost. Is dit na de besparing van 500k? Of is dit de totale 

prijsontwikkeling voor eventuele besparing (waarmee 50% zou uitkomen op 600k i.p.v. 500k)?

De prijsontwikkeling bedraagt inderdaad € 1,2 mln. Voor de 50% besparing is evenwel verondersteld dat niet het volledige bedrag hiervoor in aanmerking 

komt, bijvoorbeeld door vaste afspraken inzake subsidies.

Perspectiefnota GroenLinks Beveiligd baggeren P.31, 4.3 Beveiligd baggeren Muidertrekvaart

Als wij goed zijn geïnformeerd is het waterschap AGV is de vaarwegbeheerder van de Muidertrekvaart. Gaat de gemeente samen met AGV baggeren en draagt de 

gemeente daaraan bij over wat onder de ‘bommenregeling’ valt of gaat de gemeente de vaart baggeren zonder een bijdrage van AGV?

Bommenregeling is van toepassing voor de gemeente. De gemeente gaat nog in gesprek met het waterschap voor een bijdrage voor de 

baggerwerkzaamheden.  

Perspectiefnota GroenLinks Bodemtaken P.34, 5.2 Algemene Aandachtspunten: Bodemtaken

Vraag: kunt u aangeven welke aspecten van het bodembeheer als taak overgaan naar de gemeente?

De WBB als zodanig gaat vervallen en de Omgevingswet (2022) komt hiervoor in de plaats. Het is een andere manier van omgaan met de bodem. Kern van 

de Omgevingswet is het principe ‘decentraal tenzij’ en dat geldt ook voor bodem. De gemeente heeft de primaire taak om toe te zien dat initiatiefnemers 

bij milieubelastende activiteiten voldoen aan de regels voor bodem. De basis hiervoor ligt in de toepassing van de algemene regels van het rijk. Waar de 

gemeente dit nodig acht, kan zij aanvullende regels stellen.

Perspectiefnota GroenLinks Maaien randmeren P.35, 5.3 Financiële effecten na begroting 2020: Maaien Randmeren

Wij zien dat het aantal maaibeurten in de randmeren toeneemt. Vraag: is onderzocht of het maaien van het fonteinkruit in de randmeren de groei van het fonteinkruit 

niet aanjaagt? 

Dit is niet onderzocht. Om de Randmeren bevaarbaar houden moet het fonteinkruid gemaaid worden. Wel wordt er onderzocht of er meer structurele 

maatregelen dan maaien effect hebben op de mate van waterplantengroei. Een voorbeeld hiervan is het aanleggen van een verdiepte recreatievaargeul 

naast de reeds aanwezige vaargeul. 

Perspectiefnota GroenLinks Herinrichting havens Programma 4 

P. 28 en 32, Uitvoeringsprogramma herinrichting Havens van Muiden. 

Wordt het ‘Overdrachtsdocument Havenoverleg Muiden’, juli 2016, van de Werkgroep Haven Muiden, zoals deze is aangeboden aan de toenmalige wethouder mw. 

Sanderse, ook als inbreng meegenomen voor het Uitvoeringsprogramma herinrichting Havens van Muiden?

Ja. Wanneer het Uitvoeringsprogramma herinrichting Havens van Muiden van start gaat, worden alle relevante stukken daarvoor als input meegenomen. 

Dit document is daar onderdeel van.

Perspectiefnota GroenLinks Omgevingswet Programma 4 

P. 30, Omgevingswet. 

Heeft het invoeren van het Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO) nog effect op de ICT-uitgaven van de gemeente?

 In het budget van de implementatie van de Omgevingswet zit een budget voor uitgaven m.b.t. het DSO. Omdat het DSO nog steeds niet volledig is 

ingericht, zijn er nog geen offertes aangevraagd voor de inkoop van het DSO. De software voor het DSO is bij leveranciers ook nog in ontwikkeling. Dit 

wordt in het najaar van 2020 verder opgepakt. Het is daarom nog niet bekend of het opgenomen budget voldoende is. Wanneer het niet voldoende is, kan 

het dus effect hebben op de ICT-uitgaven van de gemeente. 

Perspectiefnota GroenLinks Bruggen Programma 5

P. 34-35 Opening van bruggen in Muiden. 

Voorgesteld is om € 40.000,- per jaar op te nemen voor bediening van onder andere de nieuwe bruggen naar de Krijgsman.

Vragen:

• Betreft dit de bediening van de twee draaibruggen voor het langzame verkeer naar de Krijgsman?

• Worden er vaste bedientijden voor deze bruggen vastgesteld? Zo dat in konvooi gevaren kan worden van en naar de Vecht.

• Hoeveel betaalt de gemeente nu aan Waternet voor de bediening van de Amsterdamsepoortbrug?

• Hoe wordt het lichten van het brugdek van de ‘KNSF-autoverkeersbrug’ over de Muidertrekvaart geregeld. Vallen de kosten van deze openingen ook onder de post 

van € 40.000,- of zijn daar openingskosten aan verbonden voor de degene die de opening vraagt?  

• Wie gaat straks de sluis tussen de Muidertrekvaart en het KNSF-gebied bedienen?

•Het betreft onder andere de twee draaibruggen naar de Krijgsman. Ook andere bruggen in de omgeving van Muiden zullen vaker gedraaid moeten 

worden en zijn hierin meegenomen. Evenals de kosten voor het draaien van bruggen die nu door de Rijks Vastgoedbedrijf worden betaald. 

•Op welke tijdstippen  er bediend gaat worden, moet nog worden bepaald. Hiervoor vind er overleg plaats met de Provincie Noord-Holland en Waternet. 

•ca. € 9.000 per jaar

•Vooralsnog vallen deze kosten niet binnen de post van €40.000. Hoe dit verrekend gaat worden moet nog worden bepaald.

•Het wordt een zelf-bedienende sluis. 
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Jaarstukken GDP Persoongerichte aanpak Hoofdlijnen

P. 7 – Veilig: “In 2019 is een toename te zien van incidenten in deze groep.” En ook Programma 2 – Veiligheid, p. 27 ‘Persoonsgerichte Aanpak’ (toename incidenten 

personen met verward gedrag). 

Vraag: Betekent dit dat de ‘persoonsgerichte aanpak’ niet of onvoldoende werkt?

Persoonsgerichte aanpak (PGA) is gericht op personen die ernstige veiligheidsproblemen en/of ernstige overlast veroorzaken. De groei van het aantal 

meldingen rondom personen met verward gedrag heeft diverse oorzaken. Door de ambulantisering van 24 –uurszorg in Nederland verblijven meer 

kwetsbare inwoners met een relatief zware en complexe zorgvraag in de samenleving die eerder in een beschermde woonomgeving verbleven. Denk 

hierbij niet alleen aan mensen met een psychische aandoening (40% van het aantal meldingen) maar ook bijvoorbeeld aan mensen met dementie. Het 

verwarde gedrag waarover meldingen binnen komen, kan verschillende oorzaken hebben. Er kan sprake zijn van een aandoening of beperking maar dat 

hoeft niet. Er kan sprake zijn van een samenloop van omstandigheden waarbij betrokkene verward gedrag vertoont. Een samenhang met alcohol- en 

drugsgebruik komt ook voor. Een persoon kan zwervend zijn en daardoor moeilijk te volgen. De PGA wordt ingezet bij iemand met verward gedrag en die 

ernstige veiligheidsproblemen en/of ernstige overlast veroorzaken. Deze aanpak is niet altijd passend. De PGA is dan ook niet dé aanpak van personen met 

verward gedrag. De aanpak van de problematiek rondom personen met verward gedrag wordt door OOV in samenwerking met Team maatschappelijke 

zorg (TMZ) breder ingezet. Het beleid bescherming en opvang bevat een integrale aanpak die bestaat uit meerdere programma’s waaronder 

vroegsignalering en preventie, passende ondersteuning thuis (denk aan 24/7 begeleiding maar ook aan laagdrempelige voorzieningen), gebundelde 

crisiszorg en het realiseren van passende vormen van begeleid, beschermd en zelfstandig wonen. PGA is en blijft in ontwikkeling, anticipeert op vraag en 

aanbod.    

Jaarstukken GDP Lokaal overleg P. 8 – Veilig: “In dit overleg worden de casussen beoordeeld en waar nodig monodisciplinair of integraal opgepakt.”

Vraag: Wat betekent ‘monodisciplinair’ en in hoeverre sluit dit aan bij de persoonsgerichte aanpak? Als dit niet aansluit, waarom wordt hier dan van afgeweken?

Dit betreft het overleg team maatschappelijke zorg (TMZ)/  OOV. In dit overleg worden signalen van zorg en veiligheid besproken. Monodisciplinair 

betekent dat het probleem door één specifieke organisatie wordt opgepakt, zoals de politie of de wijkcoach van een zorginstelling. Indien er zich 

problemen voordoen waar meerdere organisaties mee te maken hebben, dan wordt er een integrale aanpak opgezet. Als de problemen te maken hebben 

met een persoon en die problemen zich zowel op zorg- als strafrechtvlak voordoen, dan wordt een intensieve integrale aanpak opgezet. Deze integrale 

aanpak voor personen wordt de persoonsgerichte aanpak (PGA) genoemd. Een monodisciplinaire casus wordt door de USD opgepakt. Als blijkt dat een 

monodisciplinaire aanpak niet voldoende is zal worden opgeschaald naar het TMZ. In het overleg TMZ /OOV wordt bepaald welke interventies er nodig 

zijn, hoe de casus verder opgepakt gaat worden (PGA of ZVH) en welke partners bij de casus betrokken dienen te worden.

Jaarstukken GDP Wijkontwikkelplannen P. 8 – Vitaal. Wijkontwikkelplan.

Vraag: Hoeveel wijken hebben nu zo’n wijkontwikkelplan? Hoe snel krijgen andere wijken dit ook?

We streven ernaar in 2020 voor drie wijken een wijkontwikkelplan te maken, namelijk voor de Oostereng, de Keverdijk en Muiderberg. Vanuit het traject 

voor de Omgevingsvisie worden ook wijkontwikkelplannen gemaakt. Bussum Centrum is gereed, Muiden moet nog starten. In totaal willen we dus 5 

wijkontwikkelplannen in 2020 opleveren. Al doende leren we de opgaven beter te duiden en welk participatieproces en welke tools het beste passen. Dat 

helpt om samen met alle belanghebbenden ook voor andere wijken een wijkontwikkelplan op te stellen.

Jaarstukken GDP Dienstverlening P. 8 – Dienstverlening. 

Vraag: is naast de verbetering van de dienstverlening (intern) ook de reactie- en oplostijd verbetert? Welke KPI’s hanteert de gemeente hierin en welke resultaten (en 

hopelijk verbeteringen) zijn hierbij zichtbaar. 

De afgelopen maanden is veel effort gestoken in het verbeteren van de reactie- oplostijden. 

Hiervoor maken we gebruik van de volgende KPI's:

- KPI: Telefonische bereikbaarheid: 70% binnen 30 sec opnemen

- Resultaat YTD '20: 68%*

- KPI: Terugbelverzoeken publieksafdelingen: Afhandelen binnen 2werkdagen

- Resultaat YTD '20:  83% * 

- KPI: Vragen aan de gemeente (e-formulier):  afhandelen binnen 5 werkdagen

- Resultaat YTD '20:  73% *

Uit deze cijfers komt naar voren dat we verbeteringen zien en in de komende periode ook op blijven inzetten, waarbij aangetekend wordt dat het nastreven 

van 100 % scores op sommige onderdelen qua personele inzet zeer kostbaar zou zijn. 

* Gewogen gemiddelde 

Jaarstukken GDP Jeugdparticipatie Programma 1 – Inwoners en bestuur

P. 13, hier staat dat de jeugd betrokken wordt bij de politiek, oa met het spel Democracity. 

Vraag: hebben hier inmiddels meer scholen dan alleen de Vondelschool aan deelgenomen? 

Nee, andere scholen hebben nog niet deelgenomen. Nog niet veel scholen weten het programma te vinden. Daar is extra aandacht voor (nieuwsbrief 

scholen, mond tot mond reclame, bellen scholen). Ook speelde corona daarin ook een rol. Wel bezocht het Goois Lyceum begin dit jaar het gemeentehuis 

en kreeg gastlessen van de burgemeester en wethouder Financien. Er is wel interesse geuit om het spel volgend schooljaar te spelen. Het college hoopt dat 

de scholen van dit aanbod gebruikmaken.

Jaarstukken GDP Website voormalige gemeenten P. 16, bestuurlijke stukken van voormalige gemeenten worden niet toegankelijk voor publiek, omdat daar geen behoefte naar zou zijn. 

Vraag: Die behoefte bestaat mogelijk wel onder raadsleden, hoe krijgen zij toegang tot deze informatie?

Als een raadslid een vraag over bestuurlijke stukken van voormalige gemeenten heeft, dan kijkt de griffie eerst in hun eigen documentatie voor het 

antwoord. Is het antwoord daar niet te vinden, dan wordt door de griffie contact gezocht met het team Documentaire Informatievoorziening. Dit team 

beheert, archiveert, registreert en stelt documenten beschikbaar. Sinds de fusie zijn er door raadsleden enkele vragen gesteld. Deze vragen kon de griffie 

zelf beantwoorden door de eigen documentatie te raadplegen.

Jaarstukken GDP Fietsendiefstal Programma 2 – Veiligheid

p. 26 ‘Fietsendiefstal’.

Vraag: hoe zit het met de fietsendiefstalpreventie in/bij Bussum-Zuid?

Momenteel zijn wij bezig met een verkenning naar met name financiering/subsidiemogelijkheden voor een capaciteitsuitbreiding voor fietsparkeren op 

station Bussum-Zuid. Wij kijken of er in samenwerking met NS/ProRail een uitbreiding van fietsparkeercapaciteit met een sociaal veiligere inrichting 

gerealiseerd kan worden. Bij opdrachtverlening zal rekening worden gehouden met fietsendiefstalpreventie. Indien er meer bekend is over de 

mogelijkheden omtrent een eventuele uitbreiding of aanpassing, dan zal de raad hierover geïnformeerd worden. 

Jaarstukken GDP Cultuur voor kinderen/scholen Programma 8 – Sport, Cultuur en Recreatie

P. 93, er wordt afgezien van het opstellen van cultuurbeleid. In plaats daarvan komt er een uitvoeringsprogramma. 

Vraag: wordt hierbij nog steeds gekeken naar het toegankelijk(er) maken van cultuur voor kinderen/scholen? 

De Regio kiest voor een uitvoeringsprogramma op het gebied van cultuur. Afgelopen periode werd voor cultuureducatie voor het p.o. gewerkt met CmK 

(cultuur met kwaliteit) waarvoor 50% subsidie van de provincie werd verkregen.  Dat wordt voor de volgende periode (2021-2024) niet meer door de Regio 

verzorgd maar door een andere penvoerder in opdracht van de gemeente. In de komende begroting wordt daartoe een voorstel gedaan voor budgettering, 

waarna de provincie het bedrag  wederom zal matchen voor 50%. De nadruk ligt dan op samenwerking tussen culturele instellingen en de scholen in het 

p.o. Dus nadruk op toegankelijk maken van cultuur voor de jeugd. 



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Jaarstukken GDP Speelplaatsen P. 95, speelplaatsen voor kinderen. 

Vraag: is er een actuele lijst van speelplaatsen van kinderen? In hoeverre sluit dit aan bij de ambities hieromtrent van het college? Kunnen wij de lijst ontvangen? 

Lijst is beschikbaar, hierop staan 104 formele speellocaties en trapvelden. In de visie Buitenruimte wordt aangegeven dat wij streven naar een buitenruimte 

waarvan minimaal 3% bespeelbaar is inclusief de formele speellocaties. Uit een 1e analyse van de buitenruimte blijkt dat in nagenoeg alle buurten in Gooise 

Meren deze norm (ruimschoots) wordt gehaald met de formele speellocaties en informele speelruimte. Alleen op de bedrijvenparken en in het 

buitengebied wordt de norm niet gehaald. Bij herinrichting van buurten wordt voorafgaand aan de herinrichting gekeken naar de spreiding van de 

speellocaties en beoordeeld of deze kan worden geoptimaliseerd. Zo blijven wij de speellocaties aanpassen aan de wensen van de samenleving. Bij 

ontwikkellocaties wordt de genoemde norm meegegeven als uitgangspunt. Zie bijlage 2.

Jaarstukken GDP Datalekkern Paragraaf Bedrijfsvoering

P. 144, ‘Datalekken’. Hier staat: “In het afgelopen jaar zijn intern 13 informatieveiligheidsincidenten gemeld waarvan er 11 zijn aangemerkt als datalek. Er is één 

datalek bij de Autoriteit Persoonsgegevens gemeld.”

Vraag: Is het niet wettelijk verplicht ALLE datalekken te melden? Waarom heeft het college dit niet hoe dan ook gemeld?

Nee, het is niet verplicht alle datalekken te meldende de Autoriteit Persoonsgegevens (AP). De Privacywet eist dat organisaties een datalek moeten 

melden bij de AP, tenzij het niet waarschijnlijk is dat een datalek een risico oplevert voor de 'rechten en vrijheden'  van betrokkene(n). Bij elk 

informatieveiligheidsincident en mogelijk datalek, wordt deze afweging gemaakt.

Perspectiefnota GDP Financien meerjarenperspectief Algemeen 

1. De begroting staat onder druk, met een dreigend structureel tekort van 1 mio. De reserves, de weerstandscapaciteit, het weerstandsvermogen en de solvabiliteit 

gaan met grote stappen omlaag en de schuldquote stijgt. De solvabiliteit wordt zelfs als zeer risicovol gezien. 

a. Had het college deze teruggang niet beter kunnen zien aankomen? 

b. Is het voor het college een overweging om het kapitaallastenplafond verder omlaag te brengen, mede gelet op de financiële risico’s?

c. Welke ambities en voorgenomen investeringen uit het CUP worden er geofferd of getemporiseerd om een gezondere begroting te krijgen? Kortom: welke concrete 

keuzes stelt het college voor te maken? 

Zoals verwoord in het college uitvoeringsprogramma is en blijft het uitgangspunt voor het college een financieel gezonde gemeente. Eén van de 

voorwaarden daarbij is een structureel en reëel sluitende begroting. Tegelijkertijd wordt dit uitgedrukt in enkele financiële kengetallen, zoals opgenomen 

in de paragraaf weerstandsvermogen.

In de gepresenteerde en vastgestelde, structureel en reëel sluitende, begrotingen is aangegeven dat enkele kengetallen onder druk staan door o.a. de 

ambities in de vorm van het investeringsprogramma. Maar ook dat in het geheel gezien de financiële positie nog steeds goed is te noemen, waarbij we de 

kengetallen en onderliggende factoren kritisch blijven monitoren. 

In de Perspectiefnota 2021 geldt dit onverminderd, waarbij is aangegeven dat voor het realiseren van een structureel en reëel sluitende begroting één van 

de oplossingsrichtingen het bijstellen van ambities betreft. Bovendien zijn reeds keuzes gemaakt op het gebied van de investeringen, zoals te zien in de 

lijst van ‘doorgeschoven’ investeringen. Ook is als oplossingsrichting aangegeven dat wordt overwogen om hierbij nog een stap verder te gaan.

Perspectiefnota GDP Boekwaarde roerende en 

onroerende eigendommen

2. Wat was de boekwaarde van gemeentelijke roerende en onroerende eigendommen per 1-1-2016 en wat is dat nu? Materieel vast actief 1-1-2016: € 161,5 mln.

Materieel vast actief 31-12-2019: € 164,5 mln.

Perspectiefnota GDP Indexatie 3. Waarom wordt er geen gemiddelde indexatie toegepast op kosten en opbrengsten in 2022 e.v., teneinde een zo realistisch mogelijk beeld te presenteren van de 

toekomst? 

In onze begrotingen hebben we er voor gekozen om slechts één jaar vooruit te indexeren. Dit doen we ook met de baten en de gemeentefondscirculaires.

Perspectiefnota GDP Realisatie 80% 4. Het financieel perspectief wordt meer in evenwicht gebracht, door te rekenen met een realisatie van 80% i.p.v. 100% van geplande projecten. Waar baseert het 

collega dit percentage op en hoe komt de 16 miljoen over de verschillende projecten tot stand?

De 80% betreft een aanname, vanuit het gegeven dat we goed op stoom zijn. Daarom achten we dit percentage verantwoord. De ervaring leert dat 

projecten in praktijk vaak vertraging oplopen, waarbij niet van tevoren valt te voorspellen waar de vertraging zich zal voordoen. Vergelijk het met de post 

onvoorzien in een begroting: de ervaring leert dat er kosten zullen zijn die je niet kon voorzien. Als je ze wel kon voorzien zou je er in de begroting rekening 

mee houden. Voor deze vertraging geldt hetzelfde: er treed altijd wel ergens vertraging op, alleen weet je van tevoren niet waar en wanneer precies. 80% 

houdt het midden tussen het lage realisatiepercentage van de afgelopen jaren (niet wenselijk) en 100% (niet haalbaar) en is daarmee een aanzienlijke stap 

in de goede richting. De 80% realisatie berekening die het college gebruikt, komt op ca. € 2,8 mln. per jaar (= ca. € 14 mln. totaal) over alle investeringen, 

excl. IHP.

Perspectiefnota GDP Verbonden partijen en kosten 5. De kosten voor regionale samenwerkingen (zoals Veiligheidsregio en Regio gooi & vecht) vallen ieder jaar weer fors hoger uit. Hoe denkt het college hier meer grip 

op te krijgen? En wat is de tussenstand met een structuurwijziging binnen de Regio gooi & vecht, teneinde de democratische legitimiteit te vergroten?    

Grip is mogelijk als gemeenten een duidelijk lijn met elkaar afspreken. Het helpt daarbij ook dat de verbonden partijen de maatschappelijke effecten die ze 

willen boeken scherp omschrijven en de kosten die dit met zich meebrengt hier transparant aan koppelen. Overigens is het wel zo dat het gros van de 

stijgingen het gevolg zijn van de stijging van lonen en prijzen. En hier valt niet goed op te sturen.  De Regio is met de raden een proces gestart om te komen 

tot een gewijzigde governance, waarbij raden meer sturingsmogelijkheden hebben. Dit traject wordt in het najaar vervolgd en moet uiteindelijk leiden tot 

een aanpassing in de gemeenschappelijke regeling in 2021.  Door de reguliere loon- en prijsstijgingen stijgen de kosten van de Veiligheidsregio Gooi en 

Vechtstreek. Er zitten geen extra kosten a.g.v. nieuw beleid in.

Perspectiefnota GDP Bestuurlijke vernieuwing Programma 1. Wat zijn de vorderingen met bestuurlijke vernieuwing vanuit het college? Inclusief een programma voor kinderen. Onze gezamenlijke focus ligt op het verbeteren van de democratische kwaliteit. We zijn hiermee volop aan de slag. Het vernieuwend samenwerken ervaren 

we bij diverse taken en projecten; bij de ontwikkeling van de Emmalocaties waar we al aan het begin van het proces de samenwerking opzoeken met alle 

belanghebbenden, als wijkwethouder, de uitdagingen die we oppakken rond Right to challenge, het samenspel met bewonersplatforms waarbij we willen 

inspelen op de dynamiek in een wijk en bij het opstellen van de wijkontwikkelplannen. Leerprocessen waarin we de bestuurlijke vernieuwing doormaken: 

ambtelijk, bestuurlijk, raad en partners (inwoners, organisaties en ondernemers). Het programma voor kinderen krijgt vorm met het spel Democracity.

Perspectiefnota GDP Inhuur externen Programma 1. De inhuur van externen is in 2019 even hoog als in 2018, namelijk 15% van de totale personeelskosten. Bij de begrotingsbehandeling gaf het college 

nog aan de ambitie te hebben om de inhuur van externen te verlagen en dus meer vaste expertise in huis te halen. Welk percentage ambieert het college voor 2021 

e.v.? Kan het college inzage geven in de structurele vacatures en inhuur van externen? 

De kosten voor inhuur zijn duurder dan voor vast personeel. Uit financieel oogpunt gaat de voorkeur uit naar vast personeel. Echter voor sommige zaken is 

tijdelijk specialistisch of extra personeel nodig. Dan is het handiger om deze personen in te huren. Er is geen sprake van structurele vacatures; zodra er een 

vacature is, wordt gekeken of deze weer vast ingevuld kan worden. Voor inzicht in inhuur van externen, verwijzen wij naar het binnenkort te verschijnen 

onderzoek van de Rekenkamer.

Perspectiefnota GDP Veiligheid bruggen Programma 3 

1. In de afgelopen periode is er aandacht geweest voor de veiligheid van bruggen (kunstwerken) in onze gemeente. De gemeente heeft daarbij bij de 

verantwoordelijke partijen aangedrongen op het versneld verhelpen van achterstallig onderhoud. Wat is hiervan nu de status? 

De Groene Brug is betreffende de veiligheid door het RVB aangepast. Echter door de coronacrisis heeft oplevering en instructie nog niet kunnen 

plaatsvinden. Dit wordt zo spoedig mogelijk gepland. De inspectie van de bruggen in het kader van de constructieve veiligheid is afgerond. Na goedkeuring 

van het Voortgangsverslag 1 met de extra financiële middelen worden de noodzakelijke werkzaamheden uitgevoerd.

Perspectiefnota GDP P&R terreinen Programma 3

1. Wij lezen in de perspectiefnota (pagina 62) dat het de verwachting is dat de capaciteit van P&R terreinen in 2022 uitgebreid zal worden. Waarom zet het college er 

niet op in om dit al in 2021 te realiseren? 

De provincie is druk bezig ambities te bepalen over het kwaliteitsniveau van OVknooppunten, waaronder de P+R Muiden, en welke gevolgen dit heeft voor 

de vormgeving. Er wordt overleg gevoerd met Rijkwaterstaat over de P+R Muiden. Omdat de uitkomst van deze overleggen nog niet duidelijk is en er ook 

nog geen helderheid is over de financiering van mogelijke aanpassingen, is het realistisch om aanpassingen niet voor 2022 te verwachten. Onze 

gemeentelijke investeringen zijn daarmee in lijn gebracht.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Perspectiefnota GDP Parkeergarage Olmen Programma 4 

1. In de perspectiefnota lezen wij dat er groot onderhoud nodig is voor parkeergarage De Olmen. Hoe vertaalt deze investering zich door in structurele 

afschrijvingslasten en hoe verhoudt zich dat tot de huidige situatie? Is overwogen om de parkeergarage in eigendom over te dragen aan een marktpartij (bijv. Q park)? 

Het groot onderhoud dat geraamd is betreft: reviseren toegangssysteem, schilderwerk, reviseren lift en overig onderhoud. Hiervoor is circa € 90.000 

begroot. De Olmen is in 2025 economisch afgeschreven. Zolang er geen nieuwe parkeergarage is moet de parkeergarage in de huidige staat veilig blijven 

functioneren. Echter wordt het meeste groot onderhoud naar verwachting niet uitgevoerd. De reden hiervoor is dat het groot onderhoud mogelijk 

kapitaalvernietiging is i.v.m. de komende gewenste ontwikkelingen aan parkeergarage de Olmen. Enkele onderhoudsmaatregelen worden wel uitgevoerd 

omdat de gemeente daartoe verplicht is. Denk hierbij aan blusmiddelen e.d. Het planmatig groot onderhoud is geen investering. Daarom zijn 

afschrijvingslasten niet aan de orde. Onderzoek naar de oplossingen voor een eventuele herbouw van de parkeergarage is in volle gang. Daarbij is het 

uitbesteden van de exploitatie een van de varianten. 

Perspectiefnota GDP Naarden-Vesting en explosieven 2. Wij lezen dat er kosten gemaakt moeten worden om de Muidertrekvaart uit te baggeren i.v.m. de mogelijke aanwezigheid van explosieven. Wat is in dit kader de 

stand van zaken in de wateren rondom de Vesting van Naarden? Stuurt het college er bij de NMO op aan dat deze wateren spoedig weer veilig verklaard zijn, zodat er 

ook weer gezwommen kan worden? 

SMB is als eigenaar verantwoordelijk voor de planning van het fysieke onderzoek en de (bagger)werkzaamheden binnen Naarden-Vesting. Daar treden wij 

niet in. Dat neemt niet weg dat SMB ons informeert zodra bekend is wanneer er baggerwerkzaamheden in de planning staan. De burgemeester heeft SMB 

laten weten dat de gemeente eraan hecht dat het fysieke onderzoek op korte termijn wordt uitgevoerd. Maar het is aan SMB om de planning te bepalen.

Dat betekent niet automatisch dat de vestinggrachten dan kunnen worden gezien als openbaar zwemwater.

Perspectiefnota GDP Tijdelijke woningbouw 3. Het college schrijft dat er gekeken wordt naar locaties voor tijdelijke bewoning. Kan het college aangeven welke locaties hiervoor in beeld zijn? En begrijpen wij het 

goed dat het hier gaat om tijdelijke bebouwing? (tijdelijke bewoning kan immers ook op blijvende woningbouwlocaties) 

In het CUP is de ambitie uitgesproken om onderzoek te doen naar mogelijkheden van tijdelijke huisvesting. Het doel van het onderzoek is om de 

haalbaarheid van de ambitie om tijdelijke huisvesting te realiseren te onderzoeken. Het college heeft besloten hier geen uitvoering aan te geven gezien de 

blijvende woonbehoefte en het feit dat de woningbouwlocaties in onze gemeente nodig zijn voor de realisatie van de permanente huisvesting van o.a. de 

minimaal 350 sociale huurwoningen voor 2025 en woningen in de segmenten midden en duur. 

Perspectiefnota GDP Marketingorganisatie 4. De toeristische aantrekkingskracht van o.a. Naarden Vesting lijkt – gelet op het aantal faillissementen in o.a. de horeca – tanende te zijn. Het college wil inzetten op 

een centrale marketingorganisatie, hoe gaat dat leiden tot een betere propositie van onze gemeente? En wat is in dit kader de stand van zaken m.b.t. de 

werelderfgoedstatus?  

We willen de unieke en bijzondere kwaliteiten beter zichtbaar maken. In de Economische visie is vastgelegd dat recreatie en toerisme nog een ruim groei 

potentieel kent. Een gemeentebrede organisatie waarin alle kennis, kunde en expertise worden samengebracht moet het beter mogelijk maken om dit 

groeipotentieel te benutten. We geven op strategisch, tactisch, maar ook op operationeel niveau vorm aan de in de Economische visie vastgelegde 

speerpunten. 

UNESCO heeft vanwege de coronacrisis het besluit genomen om de World Heritage Conference van juni/juli 2020 tot nader orde uit te stellen. Dit betekent 

dat het besluit over de nominatie van de Nieuwe Hollandse Waterlinie als uitbreiding op de Stelling van Amsterdam, ook uitgesteld wordt.

UNESCO heeft nog geen nieuwe datum bekend gemaakt. 

Perspectiefnota GDP Lunet 5. In de perspectiefnota schrijft het college impliciet dat zwembad De Lunet mogelijk gesloten kan worden, als Naarderheem een nieuw revalidatiebad gaat bouwen. 

Is het correct dat het college sluiting van De Lunet overweegt? Aan welke voorwaarden moet de samenwerking met Naarderheem voldoen om hiertoe over te gaan? 

(bijv. m.b.t. beschikbaarheid/capaciteit van het zwembad voor zwemlessen/vrij zwemmen) Wil de gemeente dan ook mee investeren in het nieuwe zwembad bij 

Naarderheem? Hoe verhoudt dit alles zich tot het al jaren geleden aangekondigde onderzoek naar de diverse zwembaden in onze gemeente?  

In de nieuwbouwplannen van Naarderheem is een zwembad voorzien. Deze ontwikkeling biedt de gemeente kansen om tot samenwerking te komen. Op 

welke wijze de gemeente betrokken wordt bij deze plannen, is nader onderwerp van gesprek met Naarderheem. Van belang is te onderzoeken op welke 

wijze het nieuwe te bouwen zwembad door meerdere partijen ingezet kan worden ten behoeve van meerdere doelen, te weten therapeutisch, sportief en 

maatschappelijk. Hierbij komen tal van zaken aan de orde. Het onderzoek naar zwembadcapaciteit en uitkomsten zullen hierbij worden betrokken.

Perspectiefnota GDP Gebiedsontwikkeling Bussum Zuid 6. Op pagina 30 lezen wij dat het college mogelijkheden ziet voor aanvullende woningbouw in Bussum Zuid. Welke locaties zijn geïdentificeerd als mogelijke 

bouwlocaties? 

Er vindt een verkenning naar ontwikkelingsmogelijkheden plaats rond station Bussum Zuid. Het zoekgebied is de zone op een fietsafstand van 5 tot 10 

minuten van dit station.  Het  gaat om ontwikkelingen op de middellange en lange termijn  (vanaf 2030).  Concrete locaties zijn op dit moment nog niet in 

beeld.

Perspectiefnota GDP Regioconservator 7. Waarom zijn de kosten voor de regioconservator in de afgelopen jaren zo sterk gestegen en wat is de feitelijke meerwaarde ervan? De regioconservator is de bindende factor voor de erfgoedinstellingen binnen onze regio, zij draagt bij aan versterking van de erfgoedsector. Zij houdt zich 

bezig met 2jaarlijks erfgoedfestival maar ook met collecties en educatie. Afgelopen periode ontving de regio subsidie van het Mondriaanfonds t.b.v. de 

regioconservator. Deze periode moeten de gemeenten gezamenlijk 60k vergoeden, afhankelijk van inwonersaantallen gemeenten. De kosten zijn dus niet 

sterk gestegen maar er is een andere wijze van financiering.

Perspectiefnota GDP Bodemtaken Programma 5 

1. Hoe verhoudt zich de overdracht van bodemtaken van provincie naar gemeente tot de package deal die met de provincie gesloten is voor locaties met 

verontreinigde grond? Blijft deze verantwoordelijkheid wel bij de provincie liggen? Wie wordt verantwoordelijk voor de bodemverontreiniging bij “de Lepelaar” 

(Muiden)? 

Met de package deal wordt het pakket bedoeld dat in afstemming tussen Rijk, IPO en VNG in 2012 werd bestempeld als basistaak en door een 

Omgevingsdienst dient te worden uitgevoerd. Nog niet alles is bekend, maar wel dat ca. 90% van de bodemtaken, waarvoor nu de provincie bevoegd 

gezag is, met de invoering van de Omgevingswet (2022) naar de gemeenten gaan. De provincie werkt aan een “warme overdracht “.Vanuit het Rijk zijn er 

nog wel vraagtekens, bijvoorbeeld omtrent de financiering. In september dit jaar verwachten we daar meer duidelijkheid over.  De bodemverontreiniging 

bij “de Lepelaar” is t/m 2021 de verantwoordelijkheid van de provincie NH. Bodemzorg heeft momenteel de nazorg overgenomen van de saneerder, de 

provincie NH. Het is zeer waarschijnlijk, dat deze vanaf 2022 onder verantwoordelijkheid van de gemeente Gooise Meren komt te vallen.

Perspectiefnota GDP Bruggen 2. In de perspectiefnota staat dat de bruggen in Muiden vaker gedraaid moeten worden i.v.m. groei in pleziervaart (o.a. door nieuwe wijk de Krijgsman). Begrijpen wij 

hier uit dat het college zich nog steeds op het standpunt stelt dat de bruggen, waaronder de Grote Zeesluis, handmatig en dus niet op afstand bediend moeten 

worden? (zie ook toezegging Jan Franx)

Het budget dat benodigd is voor het vaker draaien van de bruggen in Muiden staat los van de discussie voor de automatische bediening van de Groote 

Zeesluis. 

Perspectiefnota GDP Biodiversiteit 3. Het college investeert eenmalig in 2021 in biodiversiteit voor de bestrijding van exoten zoals de eikenprocessierups. Denkt het college niet dat hier structureel op 

ingezet moet worden?  

In de beheerbegroting zit structureel een bedrag van 75.000,- voor de bestrijding van de eikenprocessierups d.m.v. mechanisch wegzuigen van nesten. 

Afgelopen jaar hebben wij het structurele budget 20.000,- voor vergroting biodiversiteit ingezet voor speciaal preventieve maatregelen tegen de 

eikenprocessierups. Voor 2021 is nu een extra bedrag opgenomen voor preventieve maatregelen en eventuele inzet van nieuw methoden om de rups te 

beheersen. Samen met een éénmalige extra bedrag voor biodiversiteit verwachten we op gebied van versterken van de biodiversiteit ten gunste van de 

natuurlijke vijanden een goede impuls te kunnen geven. Mocht na 2021 structureel geld nodig blijken te zijn, dan komt dit terug in de volgende 

Perspectiefnota 2022. 

Perspectiefnota GDP Werk Programma 6 

1. Wij lezen in dit hoofdstuk niets over de extra beschikbare financiële middelen behorende bij het ‘Werk aan werk programma’. Waar vinden wij dat terug?  

Binnen het programma ‘Werken aan Werk’ komen via de Regio twee budgetten vrij. Dit betreft incidentele middelen die beschikbaar worden gesteld 

wanneer concrete projecten daarvoor ontwikkeld zijn. Om die reden worden de middelen niet meegenomen in de meerjarenbegroting. Het betreft 1. 

lokaal budget voor scholing en begeleiding, dit betreft ruim €77.000 euro op jaarbasis en 2. budget voor impuls van lokale initiatieven van ruim €75.000 

euro op jaarbasis. Gooise Meren ontwikkelt diverse bestedingsplannen die bij de Regio worden ingediend. Naar verwachtingen kunnen de projecten in Q4  

2020 van start gaan. Wij informeren de raad hierover t.z.t.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Perspectiefnota GDP Achterlaatlocatie Programma 7 

1. Houdt het college in de perspectiefnota al rekening met een meeropbrengst van de achterlaatlocatie van de school die naar het Hocras terrein verhuist? 

Nee, de investeringen ten behoeve van onderwijshuisvesting in programma 7 zijn de bedragen die nodig zijn voor de bouw van de voorziening.  Extra 

kosten (grond/  bouwrijp maken, infra, stedenbouwkundige randvoorwaarden etc.) en/of opbrengsten door verkoop van eventuele achterblijflocaties zijn 

geen onderdeel van de genoemde investeringsbedragen. Kortom, er is in de Perspectiefnota 2021 nog geen rekening gehouden met een eventuele 

meeropbrengst van de achterlaatlocatie van de school die naar het Hocras terrein verhuist.

Perspectiefnota GDP Wmo 2. Tijdens de beeldvormende behandeling gaf de wethouder aan dat de toezegging dat niet bezuinigd zal worden op de WMO gehandhaafd blijft. Is dit o.b.v. de 

totale uitgaven, of op individueel niveau? (i.v.m. toenemende hulpvraag)

Er is geen toezegging gedaan dat er zal wroden bezuinigd. De wethouder heeft toegelicht dat als maatwerk (indicatie voor specialistische hulp en 

ondersteuning) de meest passende oplossing is voor de hulpvraag, dan mag de gemeente dit op basis van de Wmo niet weigeren (openeinde-regeling). We 

zijn wel op zoek naar lokale beheersmaatregelen op het gebied van bedrijfsvoering, versterken voorliggende voorzieningen etc.

Perspectiefnota GDP Huishoudelijke hulp 3. Hoe hoog is de eigen bijdrage huishoudelijke hulp en hoe staat dit in verhouding met een normale huishoudelijke hulp (uurloon). Is de eigen bijdrage afhankelijk van 

de hoeveelheid uren dat de hulp wordt ingezet en de eigen financiële situatie (draagkracht) 

Het abonnementstarief is de vaste eigen bijdrage van € 19,- in 2020 (€ 17,50 in 2019) per huishouden/per maand, ongeacht duur/omvang van de hulp en 

ondersteuning, en ongeacht de hoogte van het eigen inkomen en het eigen vermogen. Er is dus geen relatie meer met het eigen inkomen. Het tarief HH 

Basis is € 0,45 per minuut oftewel € 27,- per uur (in 2020). Het tarief HH Plus is € 0,47 per minuut oftewel € 28,20 per uur  (in 2020).

Perspectiefnota GDP IHP 4. Waarom zijn sommige posten die buiten het IHP vallen helemaal niet meegenomen in de begroting (zie pagina 42 onderaan)? Of lezen wij dit verkeerd? Deze kosten zijn nog niet inzichtelijk en zullen nog per onderwerp inzichtelijk worden gemaakt en met separate raadsvoorstellen inclusief 

begrotingswijzigingen aan de raad worden voorgelegd. Indien van toepassing zullen extra investeringen bij de jaarlijkse actualisatie van het meerjaren 

investeringsplan worden meegenomen.

Perspectiefnota GDP Inwoners woningbouwprojecten en 

voorzieningen

5. Kan het college aangeven hoeveel extra inwoners de diverse woningbouwprojecten in de gemeente in de komende vijf jaar naar verwachting zullen genereren? Kan 

het college daarnaast aangeven in welke mate de capaciteit van de maatschappelijke voorzieningen in de diverse kernen hierop wordt uitgebreid? (o.a. onderwijs, 

sport)?

Er kan slechts een ruwe inschatting gemaakt worden over de extra inwoners vanuit de diverse woningbouwprojecten. Dit komt doordat niet van alle 

projecten de programmering op dit moment duidelijk is. Verder is ook niet exact in te schatten hoeveel mensen er in één huishouden gaan wonen. Vanuit 

de geplande projecten (hard en zacht) tot 2025 met een gemiddelde huishoudenssamenstelling verwachten we ongeveer 3.800 inwoners te verwelkomen 

in de gemeente. Inwoners van nieuwe bouwprojecten kunnen gebruik maken van het thans bestaande aanbod op maatschappelijk-, onderwijs- en 

sportgebied. Daar waar dit bestaande aanbod ontoereikend blijkt, zullen er aanvullende maatregelen getroffen moeten worden.

Perspectiefnota GDP Sportaccommodaties Programma 8

1. Welke norm is er aangehouden bij het bepalen van de overnamesom van sportaccommodaties (pagina 45)  en waar komt de tegenvaller vandaan van 800K?  

Als norm voor de bepaling van de overnamesom is de “gecorrigeerde vervangingswaarde” gehanteerd. Deze taxatiegrondslag houdt rekening met de 

levensduur en de staat van onderhoud van de betreffende accommodatie. Uit de gesprekken met de verenigingen over de harmonisatie kwamen meer in 

eigendom over te dragen accommodatieonderdelen naar voren dan in eerste instantie bekend was. Hierdoor is het oorspronkelijk geraamde bedrag niet 

toereikend.

Perspectiefnota GDP Vlaggen 2. Wij hebben begrepen dat er momenteel om arbotechnisch redenen niet ‘gevlagd’ kan worden vanuit diverse kerken en het stadhuis van Naarden. Vanuit het 

college werd richting de pers aangegeven dat er wel onderzoek wordt gedaan om de situatie voldoende veilig te maken, zodat er in de toekomst weer gevlagd kan 

worden vanaf de historische gebouwen. Wij zien hierover niets terug in de perspectiefnota. Kan het college aangeven welke bedragen hiervoor gereserveerd zijn en 

wat de planning is? [Gelieve onze art. 33 vragen hierover ook vóór behandeling PN te beantwoorden]

Op dit moment lopen aanvullende onderzoeken naar herstelmogelijkheden en eventuele alternatieven. Ook de financiële consequenties worden in beeld 

gebracht. 

Het college verwacht de resultaten na de zomer te ontvangen. De raad wordt spoedig daarna met een raadsmededeling hier nader over geïnformeerd. Ook 

de financiële consequenties van de herstelwerkzaamheden worden met de raad gedeeld.

Perspectiefnota GDP Hockeyclub Gooise 3. Onlangs is er een uitspraak van de RvS geweest inzake de nieuwe veldinrichting en kantine van hockeyclub Gooische. Dit betekent ook dat de weg vrij is om het 

eigendom van de grond over te nemen van Hilversum, ook voor omliggende terreinen. Uit de beantwoording tijdens de beeldvorming blijkt dat het college geen idee 

heeft of en zo ja welke eenmalige/structurele kosten dit met zich meebrengt. Wanneer denkt het college hierover meer duidelijkheid te kunnen geven en kan de 

toezegging gedaan worden dat de raad hierover op korte termijn (vóór de begrotingsbehandeling) geïnformeerd wordt? 

Er dient eerst een grenscorrectie plaats te vinden waarbij de velden van GHC binnen de gemeentegrenzen van Gooisemeren komen te vallen.  Vervolgens 

zal er nader overleg plaatsvinden over de toekomstige samenwerking tussen GHC en de gemeente. Dit is nu nog niet aan de orde.

Perspectiefnota GDP Muziektent 4. N.a.v. vragen van GDP over de dreigende afstoting van de historische mobiele muziektent van Naarden, heeft het college aangegeven te onderzoeken hoe de tent 

behouden kan blijven voor Naarden. Is hierover al meer duidelijk? 

Nee hierover is nog geen duidelijkheid. De ondernemer die ruimte in zijn bedrijf bood voor de opslag van de muziektent, werkt niet meer in Naarden. Na 

het zomerreces zullen nieuwe gesprekken over muziektent worden gestart. 

Perspectiefnota GDP Beheer raadsleden Programma 9 

1. Op pagina 48 lezen wij onder “Toename beheer raadsleden” dat het college weer commissieleden wil gaan introduceren. Loopt het college hiermee vooruit op een 

aanpassing van het RvO van de raad? 

De toename van interne gebruikers  ontstaat doordat met het vervallen van de vergoeding voor raads en commissieleden er nu management devices 

(laptops / smartphones) moeten worden uitgeleverd. Dit leidt tot extra beheercapaciteit op de helpdesk.

Perspectiefnota GDP Brandverzekering 2. Wij lezen dat de premie voor brandverzekering 308 mio is, moet dit 308K zijn? Ja, dat moet 308K zijn

Perspectiefnota GDP Subsidies 3. Het college geeft in de perspectiefnota aan dat er kritisch gekeken zal moeten worden naar de hoogte van specifieke subsidies. Tijdens de beeldvormende 

behandeling gaf de wethouder aan dat het college nog niet weet om welke subsidies het gaat. Waarom maakt het college deze afweging niet concreet? (daar is toch 

de perspectiefnota voor?!) Kunnen wij hierin keuzes verwachten bij de begrotingsbehandeling? Kan het college daarnaast de lijst beschikbaar stellen waarop alle 

subsidie ontvangende partijen staan (incl. de hoogte van het bedrag)? 

Bedoeld wordt na te gaan of subsidies voor afzonderlijke organisaties, instellingen of evenementen nog in overeenstemming zijn met de boogde 

doelstellingen en de kaders zoals geformuleerd in het subsidiebeleid of gemeentelijk beleid meer in het algemeen. Het college heeft hier bij voorbaat geen 

specifieke organisaties of instellingen in gedachten. Daarom worden deze ook niet genoemd. Het college wil de subsidieverlening op deze wijze tegen het 

licht houden in de context van het schetsen van (zoeken naar) mogelijkheden, niet als concrete invulling van de taakstelling. Zie ook in paragraaf 2.6 op 

pagina 15. Wij zenden de raad hierbij een lijst van de subsidie-ontvangende organisaties met de subsidiebedragen 2020 (bijlage 3).

Perspectiefnota GDP Capaciteit 4. Te lezen is dat het college geen groter ambtelijk apparaat wil. Tegelijkertijd ontvangen wij veel signalen dat de gemeente vaak traag reageert en de dienstverlening 

beter kan. Hoe ziet het college deze twee zaken met elkaar verenigt? 

Het college wil geen structureel groter ambtelijk apparaat, tenzij dit noodzakelijk is voor eventuele wettelijke taken. Daar waar knelpunten zijn, wordt dit 

incidenteel opgelost. 

Om de dienstverlening van de gemeente te verbeteren, is het Programmaplan Dienstverlening 2.0 2019-2022 opgezet. Met het programma 

Dienstverlening faciliteren we continue verbetering c.q. innovatie van de dienstverleningsprocessen op het gebied van organisatie, processen, systemen 

en vaardigheden. In algemene zin hebben wij het beeld dat de kwaliteit en tijdigheid van de dienstverlening goed is. Zie onze eerdere berichtgeving 

hierover via de link:   https://bestuur.gooisemeren.nl/fileadmin/user_upload/200203_VVD_Beantwoording_schriftelijke_vragen_art_33_-

_Dienstverlening_gemeente_Gooise_Meren.pdf. Op onderdelen kunnen nog verbeteringen plaatsvinden. Die verbeteringen proberen we te bereiken door 

anders en beter te organiseren, wat niet perse betekent meer formatie. 
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Perspectiefnota GDP Investeringen 5. In de perspectiefnota wordt aangegeven dat een groot aantal ramingen gedateerd, incompleet en/of gebaseerd op gemankeerde uitgangspunten bleek te zijn. Dit 

gaat om grote sommen geld. Hoe heeft dit zo fout kunnen gaan? Graag een gedetailleerde uitleg. 

Een aantal projecten leidt tot bijstellingen. Dit heeft te maken met een aantal ontwikkelingen. Allereerst hebben wij gezien dat de ambities de afgelopen 

jaren groot waren en de realisatie daarbij achterbleef. De capaciteit om alle voorgenomen projecten ook daadwerkelijk uit te voeren, bleek vaak 

ontoereikend, met als gevolg dat slechts een enkel project werd verder gebracht tot realisatie. Veel andere projecten bleven daardoor soms meerdere 

jaren achtereen op de investeringslijsten staan, zodat zij in beeld bleven, maar zonder daarbij b.v. indexering toe te passen of de uitgangspunten voor die 

projecten concreet te maken. In veel gevallen kwamen wij er in de veelheid aan ambities niet aan toe om een project aan de voorkant zodanig concreet te 

maken, in uitgangspunten en scope, dat daar een adequate raming voor kon worden gemaakt. De projecten bleven daarmee lang in de planningen staan 

als 'voorgenomen', terwijl doorgaans pas in de uitwerking naar realisatie de werkelijke omvang en kosten helder worden. In de doorontwikkeling van de 

organisatie, in het bijzonder de afdeling BORG, hebben wij in de voorbije maanden alle fysieke projecten geïnventariseerd en aan de hand van een aantal 

criteria geherprioriteerd. De prioritaire projecten hebben wij voorzien van actuele ramingen op basis van een meer uitgewerkte scope en uitgangspunten. 

Waar relevant hebben wij de effecten daarvan en van bijvoorbeeld indexering, marktwerking en een integrale aanpak (inclusief uitkomsten van participatie 

en wensen op het gebied van bijvoorbeeld duurzaamheid) inzichtelijk gemaakt. Bij deze actualisatie van de projectramingen hebben wij verder aansluiting 

gezocht bij landelijk toegepaste standaarden (SSK), als gevolg waarvan bijvoorbeeld ook interne capaciteit aan de projecten wordt toegerekend. dit o.a. 

om te voorkomen dat de realisatie ervan opnieuw in het gedrag komt door een te beperkte capaciteit. De ramingen die nu voorliggen betreffen daarmee 

de totale investeringskosten en niet slechts de 'kale' bouwkosten.

Perspectiefnota GDP Juridische bijstand 6. Hoe ontwikkelen de kosten voor juridische bijstand zich in de tijd (2016-heden) en wat is de inschatting hierbij voor de komende jaren? Kosten voor juridische bijstand laten zich slecht voorspellen. Vooralsnog verloopt dit binnen de begrotingspost. Mocht dit onverhoopt niet het geval zijn, 

wat wij op dit moment niet verwachten, wordt dit via het voortgangsverslag gemeld.

Perspectiefnota GDP Corona 7. Kan het college een inschatting maken van de totale kosten en minderopbrengsten zijn van de corona-crisis? Heeft het college in de perspectiefnota rekening 

gehouden met de mogelijkheid dat de precariobelasting voor ondernemers in 2020 niet wordt berekend? (zoals besproken tijdens een recente bijeenkomst)

In het voortgangsverslag zijn een aantal posten opgenomen waarvan we nu al met zekerheid weten dat ze zich zullen voordoen, onder andere de lagere 

opbrengst voor de precariobelasting (pagina 9 vv1). Ook hebben we aangegeven in het voortgangsverslag welke posten we zullen monitoren. We 

actualiseren de impactanalyse regelmatig. In juni en in augustus  zullen we deze met u delen.  Voor de jaren 2021-2024, waarop de perspectiefnota 

betrekking heeft, zijn er op basis van de voorliggende scenario's nog geen bedragen te noemen, met name vanwege onzekerheid over de duur van de crisis 

en de mate waarin het Rijk gemeenten compenseert.

Perspectiefnota GDP Bomenplan Muiderberg Investeringen

1. Op pagina 58 lezen wij 400K voor het bomenplan Muiderberg. Zijn deze kosten voor de planontwikkeling, of is dit inclusief aanschaf/planten van bomen?

De 400K betreft zowel de plankosten als de realisatiekosten. (Voor de plankosten is ca. 60K gereserveerd in de projectbegroting).  

Perspectiefnota GDP Dorpsstraat Muiden 2. Vlak voor de fusie heeft de gemeente Muiden de dorpsstraat gerenoveerd. Waarom staat deze nu alweer op de nominatie voor onderhoud en wat gaat er 

gebeuren?

De aanpassing van de Dorpsstraat door de gemeente Muiden voor de fusie (omstreeks 2008) was er vooral op gericht om deze straat aantrekkelijker en 

toegankelijker te maken als winkelstraat, al is destijds ook een klein hemelwaterriool aangelegd. Uit ons onderzoek volgt echter dat het hoofdriool 

(vuilwater) in de Dorpsstraat, net als de riolering in een groot deel van de oudere kern van Muiderberg, behoorlijke gebreken heeft en aan het einde van de 

levensduur is. Wij benutten de benodigde rioolvervanging als ultieme gelegenheid om een duurzaam gescheiden rioolstelsel aan te leggen in het gebied, 

waarbij het vuile afvalwater en schone hemelwater apart worden afgevoerd. Om voor de lange termijn goed in te spelen op de opgave als gevolg van 

klimaatverandering, is een zeer robuust hemelwaterstelsel voor het oude gedeelte van Muiderberg ontworpen, dat goed aansluit bij de kansen die er in 

Muiderberg zijn om het hemelwater op te vangen. Overigens omvat het project 'Dorpsstraat e.o.' een cluster van straten, dus ook straten waar geen 

aanpassingen zijn doorgevoerd. Met de rioolvervanging en herinrichting wordt bij de verdere uitwerking kritisch bekeken welke van de huidige onderdelen 

van de Dorpsstraat gehandhaafd kunnen blijven (zoveel mogelijk beperken kapitaalvernietiging).

Jaarstukken Hart voor BNM Participeren op de arbeidsmarkt 7 blz.  Hoeveel inwoners zijn ondersteund, en hoeveel daarvan er van wnw, van snw en van unw gegaan? Binnen het Programma Inclusieve Arbeidsmarkt zijn er drie sporen: 1. ‘Werken aan Werk’, 2. ‘School naar Werk’ en 3. ‘Uitkering naar Werk’. De sporen (1) 

en (2) zijn preventief bedoeld om zo veel mogelijk te voorkomen dat mensen zich bij de gemeente moeten melden voor een bijstandsuitkering. Op deze 

sporen wordt actief ingezet -op lokaal niveau en op niveau van de (arbeidsmarkt)Regio- voor een goed functionerende arbeidsmarkt en opleidingsaanbod. 

Het aantal inwoners dat daarmee ondersteund wordt is bij de gemeente niet bekend. Juist omdat binnen deze sporen beleid wordt ontwikkeld om te 

voorkomen dat mensen een uitkering nodig hebben. Spoor 3 richt zich op de uitkeringsgerechtigden. De resultaten daarvan zijn wel te onderbouwen in 

aantallen. Eind 2019 werd aan 188 personen een re-integratie voorziening geboden. In 2019 stroomden 68 uitkeringsgerechtigden uit naar werk, en 12 

stroomden uit naar scholing. 

Jaarstukken Hart voor BNM Schuldhulpverlening 7 blz.  Welke aandacht is er besteed aan de verbetering, wat is er concreet verbeterd? En hoeveel mensen zijn er geholpen? Het voorlichtingsmateriaal over hulp bij schulden en de verspreiding van de voorlichting is verbeterd. Er zijn voorlichtingsbijeenkomsten voor inwoners 

georganiseerd en er is aandacht besteed aan de intensivering van de samenwerking tussen de organisaties die werkzaam zijn in en rond 

schuldhulpverlening om het netwerk te verstevigen. Er is op een aantal scholen aandacht besteed aan financiële educatie in de Week van het Geld en er is 

een laagdrempelige (online) tool voor schuldhulpverlening gestart. Er zijn in 2019 49 schuldenregelingen opgestart (de trajecten duren meestal 3 à 4 jaar, 

dus deze trajecten zijn nog niet afgerond).

Jaarstukken Hart voor BNM Sociale cohesie en betrokkenheid 7 blz.  Welke concrete initiatieven zijn er ontplooid om de sociale cohesie en betrokkenheid in de buurt te versterken, en welke concrete resultaten heeft dit gehad? In onze gemeente hebben we veel actieve bewoners die bijdragen aan de verbondenheid in een wijk of buurt. Alle kernen kennen een intensief 

verenigingsleven. De wijken kennen veelal wijkplatforms, dorps- of stadsraden en buurtpreventieteams die bijdragen aan de sociale cohesie. De gemeente 

faciliteert en ondersteunt (met subsidie). We bieden inwoners de ruimte om delen van de buitenruimte zelf te onderhouden. Via de Initiatieventafel 

ondersteunen we initiatiefnemers door verbindingen te leggen, kennis te delen en voor de buurt waardevolle projecten financieel te ondersteunen. In 2019 

zijn 15 initiatieven met ondersteuning van de initiatieventafel tot uitvoering gekomen, zoals Wereldlichtjesdag, Samen Soepen, De Smaak van Syrië, 

Samen Doen in de Kazerne en de Buurtcamping. Verder zijn er zo'n 20 ideeën binnengekomen die via de initiatieventafel verder op weg geholpen zijn naar 

realisatie. Daarnaast zetten we Versa Welzijn in voor het versterken van sociale cohesie en initiatieven gericht op het bouwen van verbonden 

gemeenschappen op buurtniveau. Dat doet Versa vanuit de buurthuizen en door zichtbaar aanwezig te zijn in buurten. Voorbeelden daarvan zijn: Moestuin 

& andere duurzame projecten, Meet & GO! voor 40+ers, Rommelmarkt, NL Doet, Coach Café, filmavond Crazy Wise, Koken met Reem, een grote AED 

training en de zwemlessen voor vrouwen, georganiseerd en aangeboden door inwoners van Gooise Meren. 
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Jaarstukken Hart voor BNM Gooise meren spreekt 12 blz. Wat is er gedaan aan het verbeteren van de leeftijdsverdeling van het panel, en wat heeft dit opgeleverd t.o.v. 2018 Bij de onderzoeken in 2019 is specifiek jeugd betrokken (buiten het panel om) door middel van persoonlijke uitnodigingen. Daarbij is ook aandacht 

gevraagd voor lidmaatschap van het panel. Sinds begin 2019 zijn er 44 inschrijvingen van jongeren bijgekomen. Het panel heeft inmiddels ruim 2500 

deelnemers, onderverdeeld geografisch in de kern Bussum (51%), Naarden (30%), Muiden 10% en Muiderberg 8 %.  Qua leeftijd is 19%  < 44 jaar, 19% < 54 

jaar, 25% < 64 jaar, 26% < 74 jaar en 12 % > 74 jaar. Zie hiervoor de mid term review.

Jaarstukken Hart voor BNM Wijk en kerngericht werken. 13 blz.  Vitale wijken Hoe is de pilot Vitale Wijken vormgegeven op plekke waar geen bewonersplatforms zijn? De pilot Vitale wijken wordt niet slechts vormgegeven rond plekken waar wijkplatforms zijn. Het is een methodiek waarbij de leefomgeving van bewoners 

centraal staat en ons inzicht geeft in de opgaven van een wijk. Bij het werken aan Vitale wijken volgen we de stappen van data analyse, verificatie/toetsing 

in de wijk, wie is al met wat bezig (inwoners, gemeente) om vervolgens samen opgaven van de wijk te formuleren en uiteindelijk te laten landen in een 

wijkontwikkelplan. Deze methodiek wordt de komende jaren ingezet om per wijk tot wijkontwikkelplannen te komen. Deze manier van werken pasten we 

toe bij de pilot eenzaamheid. Straat gesprekken en creatieve sessies bij de supermarkt in de Keverdijk gaven een breed beeld van de verbindingen die er in 

de wijk bestaan en de kansen die er liggen rond het thema eenzaamheid. 

Jaarstukken Hart voor BNM Inclusie 16 Inclusie Wat zijn de resultaten van de pilot Ongehinderd MKB? De organisatie Ongehinderd heeft in het najaar van 2019 een onderzoek gedaan in het centrum van Bussum (deel Nassaustraat, Nassaulaan, Veerstraat, 

Julianaplein) en de openbare ruimte. Dit onderzoek heeft twee adviezen opgeleverd: advies over de openbare ruimte en een advies over  advies over de 

toegankelijkheid bij ondernemers.

Toegankelijkheid openbare ruimte: 

In de pilot hebben ervaringsdeskundigen en ergonomen ook de bereikbaarheid van het centrum getoetst.

Bijna 90% van de aspecten van fysieke toegankelijkheid voldoet aan de normen.

De verbeterpunten betreffen: omvang en aantal minder valide parkeerplaatsen, het ontbreken van leuningen aan bankjes, hoogte van bushaltes en hoogte 

van prullenbakken.

Deze verbeterpunten worden mee genomen in het reguliere onderhoud van de openbare ruimte in het centrum van Bussum.

Toegankelijkheid winkels: 

Driekwart van de bezochte ondernemers (49) weet niet van het VN-verdrag Handicap. Ruim de helft van de ondernemers vindt dat zij voldoende 

toegankelijk zijn.

Echter uit de bezoeken van mystery guests blijken slechts 2 ondernemingen te voldoen aan het basisniveau van toegankelijkheid. 

Driekwart van de ondernemingen kan met eenvoudige aanpassingen dit basisniveau bereiken.

Na de toetsen zijn alle ondernemers opnieuw bezocht en zijn de resultaten van de meting besproken.

Hoe verder? De bewustwording en de uitvoering van verbeterpunten zal gemonitord worden door de nieuwe marketingorganisatie die in ontwikkeling is en 

door het centrummanagement Bussum.

Gooise Meren gaat de apps Ongehinderd en Hoge Nood in elk geval actief inzetten.

Jaarstukken Hart voor BNM Sturing en Monitoring 17 Sturing en Monitor Wat waren de resultaten van de proef met I-grip? Welk vervolg komt er op deze proef? Doelstelling van de proef met I-grip was tweeledig: enerzijds ervaring opdoen met deze methode om te bezien of dit een werkwijze is die we breder 

kunnen toepassen om van data tot informatiedashboards te komen, anderzijds het ontwikkelen van een eerste dashboard voor het sociaal domein, 

onderdeel re-integratie. De resultaten van deze proef op het eerste onderdeel, de toepasbaarheid van de methode, waren positief: de I-grip methode past 

ons en wordt sindsdien als standaard werkwijze toegepast bij het ontwikkelen van informatiedashboards. De pilot re-integratie is tussentijds stilgelegd, 

omdat geconcludeerd werd dat de datakwaliteit op dit onderdeel onvoldoende was om betrouwbare informatiedashboards te realiseren. Hierop is een 

verbetertraject gestart om deze datakwaliteit te verbeteren.

Jaarstukken Hart voor BNM Inhuur 19 bezetting/ inhuur worden in de bezetting ook de ingehuurde fte meegenomen? De bezetting betreft alleen het vaste personeel. Inhuur wordt hierin niet meegenomen.

Jaarstukken Hart voor BNM Hotspots 26  Waar zijn de hotspots en hoeveel zijn het er? En heeft de aanpak ook succes gehad? Hotspots zijn zeer dynamisch in locatie en aantallen. Een precies aantal is daardoor niet te benoemen. In rustige perioden zijn er geen hotspots in onze 

gemeente. Er zijn enkele gebieden die meerdere keren per jaar terugkomen als hotspot. In 2019 waren dat Brediuskwartier, ’t Spiegel, Rembrandtpark, 

Componistenkwartier, Westereng, Minsterpark en Oranje-Nassaupark Zuid. De aanpak heeft succes gehad. In heel Gooise Meren is een daling van het 

aantal woninginbraken zichtbaar. Door de intensieve aanpak op hotspots was er kortdurend sprake van een verhoogd aantal vermogensdelicten. 

Jaarstukken Hart voor BNM Jeugd en veiligheid 28 Jeugd en veiligheid Hoeveel jongeren betreft het hier? In onze gemeente zijn er ongeveer 20 jongeren die, niet in het kader van de persoonsgerichte aanpak, zijn benaderd wegens herhaaldelijke overlast of 

overmatig hangen op straat. Het precieze aantal kan niet gegeven worden, omdat het benaderen van jongeren met lichtere problematiek (geen PGA) niet 

altijd geregistreerd wordt. 

Jaarstukken Hart voor BNM Radicalisering 28  Hoeveel gevallen betreft het in onze gemeente in 2019? De overleggen met de ketenpartners zijn vertrouwelijk, hiervoor heeft de gemeente, maar ook de andere partners die deelnemen aan het overleg,  een 

convenant getekend. Er kunnen daarom geen cijfers,  aantal personen of specifieke individuen gedeeld worden met de raad. Zo ook niet hoe dit verhoudt 

met de ons omliggende gemeenten.  

Jaarstukken Hart voor BNM Inclusieve arbeidsmarkt 71 Stromen er ook mensen uit de Wet banenafspraak, en kan er per saldo dan ook meer uitstromen dan instromen? Hoeveel mensen zijn er in 2019 ingestroomd? 

Hoeveel zijn er uitgestroomd?

Inwoners kunnen (op hoge uitzondering na) niet uitstromen uit het doelgroepenregister als zij nog niet de pensioengerechtigde leeftijd hebben bereikt. 

Wanneer men eenmaal de indicatie heeft gekregen blijft deze geldig. Inwoners kunnen alleen uitstromen als zij niet meer voldoen aan de voorwaarden 

voor het doelgroepenregister en dit zelf aangeven bij het UWV. Het UWV voert op dat moment een onderzoek uit en kan de inwoner uitschrijven. 

In 2019 stonden 96 inwoners uit de gemeente Gooise Meren ingeschreven in het doelgroepenregister. Hiervan hebben 30 inwoners een baan. Van de 66 

inwoners die geen baan hebben, zijn er 27 direct inzetbaar; de overige nog niet wegens scholing of persoonlijke problematiek. Het doelgroepenregister 

heeft geen maximaal aantal plaatsen/indicaties het is dus mogelijk dat er in een jaar meer mensen instromen dan er uitstromen. Bij het WSP worden de 

aantallen instroom en uitstroom 2019 opgevraagd; deze zijn bij deze beantwoording nog niet bekend.

Jaarstukken Hart voor BNM Schuldhulpverlening 73 Hoeveel mensen hebben er problematische schulden in 2019 in GM? In 2019 zijn er 49 nieuwe dossiers t.b.v. schuldhulpverlening doorgezet naar de Kredietbank. Dit zijn inwoners die met schuldenproblematiek bij de 

gemeente bekend zijn. Daarnaast worden in het voorveld inwoners met (beginnende) schulden geholpen door diverse organisaties.
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Jaarstukken Hart voor BNM Lerarentekort 83  Hoe groot is het lerarentekort in GM? We hebben het lerarentekort bij alle scholen geïnventariseerd en de meningen van de scholen binnen Gooise Meren verschillen hierover. De ene school 

heeft helemaal geen last van het lerarentekort, de andere wel. Het algemene beeld is dat het vooralsnog goed gaat, maar dat er waarschijnlijk problemen 

ontstaan bij bijvoorbeeld een griepgolf. 

Jaarstukken Hart voor BNM Uitval jongeren 85 Wat is het resultaat van de outreachend werkende jongerenconsulent, hoeveel jongeren heeft hij bereikt, hoeveel heeft hij er kunnen helpen? Er komt volgende week een rapportage naar de raad hierover. 

Jaarstukken Hart voor BNM Monumenten 93  Wanneer wordt naar verwachting de monumentenlijst actualisatie afgerond? Het actualiseren van de  monumentenlijst is een continu proces. Daarmee is deze in feite nooit gereed. De ronde ingezet voor Bussum, hopen we in 2020 te 

voltooien. Door bezwaar- en beroepsprocedures en tussentijdse voordrachten door derden, duurt dit langer dan gepland. Daarna wordt de aandacht 

verlegd naar Muiden-Muiderberg. In het verleden zijn in Naarden  al veel gemeentelijke monumenten aangewezen.

Jaarstukken Hart voor BNM Beweeg en sportstimulering Hoe is dit onder de aandacht gebracht? En wat is hier het resultaat van geweest? Blz 94 De subsidieregelingen zijn bij de verenigingen onder de aandacht gebracht door middel van een brief vanuit de wethouder en publicatie in de lokale 

kranten. Daarnaast zijn de verenigingsondersteuners goed op de hoogte van de mogelijkheden van deze regelingen en communiceren zij dit actief bij de 

verenigingen waar zij mee in contact staan. Dit heeft het afgelopen jaar geresulteerd in 4 aanvragen voor het opstarten van sportactiviteiten voor 

specifieke doelgroepen. Voorbeelden staan in de jaarstukken benoemd. De buurtsportcoaches communiceren het eigen aanbod d.m.v. de eigen website, 

social media, flyers en de plaatselijke kranten/gemeente pagina in deze kranten. Ook communiceren zij via de post wanneer dit beter aansluit bij een 

doelgroep. Het resultaat hiervan is positief. Er is voldoende animo vanuit inwoners om deel te nemen aan de verschillende activiteiten van de 

buurtsportcoaches.

Jaarstukken Hart voor BNM Riolering 129 Hier wordt aangegeven dat er geen achterstallig onderhoud is op het gebied van riolering, terwijl elders wordt aangegeven dat er door achterstallig onderhoud 

grote investeringen moeten worden gedaan. Hoe verhoudt zich dit tot elkaar?

Dit staat hier inderdaad foutief weergegeven. Waar hier op wordt gedoeld is dat er bij de mechanische riolering (pompen en gemalen) geen achterstallig 

onderhoud is. In de vrijvervalriolering is dit, zoals u terecht aangeeft ,wel het geval

Jaarstukken Hart voor BNM Bouwkosten 121 Bouwkosten De invloed hiervan is van 13,02% in 2018 naar 20,39% in 2019 gegaan. Hoe komt dat? Ten eerste is bij het risico nu niet alleen de stijgende bouwkosten van onderhuisvesting meegenomen, maar ook van andere bouwprojecten en daarmee is 

het risicobedrag toegenomen. Ten tweede is het percentage van de invloed afhankelijk van het risicobedrag van alle risico`s samen. Het totaal is namelijk 

gedaald, door het wegvallen van een groot risico (zie paragraaf), daarmee is de invloed van de bouwkosten op het totaal gestegen.

Jaarstukken Hart voor BNM Krijgsman 123 Krijgsman Wij lezen: "Dit project is weer terug in de top 10". Echter in 2018 stond het project op plaats 2 met een invloed van 11,02%. Klopt dit? Hier wordt gerefereerd aan de risico`s rond de Krijgsman op juridisch gebied. Deze stond voor het laatst in de top 10 bij de Jaarstukken 2017. Nu staat dit 

risico weer in de top 10, waar het in de tussenliggende tijd net buiten de top 10 viel. De risico`s rond de toerit van de Krijgsman staat inderdaad al langer in 

de top 10.

Perspectiefnota Hart voor BNM Leegstand 29 Leegstand Hoe ontwikkelt de leegstand zich in de verschillende kernen? Heeft corona nog invloed hierop, en beleidsconsequenties? De laatste exacte cijfers dateren van juni 2019: Leegstandcijfers: (betreft verkooppunten) 

Centrum Bussum                  11,1%

Centrum Naarden                2,5%

Maxis Muiden                         0,0%

Eind juni 2020 is de eerst volgende meting door Locatus (bron). Bussum loopt in de pas met vergelijkbare middelgrote winkelcentra. In de kern Bussum 

zetten we in op de uitvoering van de Gebiedsvisie Centrum Bussum waarbij de realisatie van een compact, aantrekkelijk en economisch vitaal 

kernwinkelgebied de doelstelling is. Daarnaast hebben we versneld ingezet op de aanstelling van een tijdelijke Manager Vitale kernen (voorheen 

dorpsmanager). Deze aanpak (leegstandsaanpak plus inzet Manager Vitale kernen) zullen we ook inzetten in de kernen Naarden en Muiden. Echter, de 

vaste Manager Vitale kernen, die straks werkzaam is in de nieuw op te richten Marketingorganisatie, is nog niet benoemd. Na het zomerreces verwachten 

we dat de realisatie van de Marketingorganisatie een feit is. 

Crisis: Vooralsnog lijkt de crisis geen invloed te hebben op de leegstandcijfers. Ondernemers worden vanuit het Rijk ondersteund door TOZO/TOGS/NOW-

regeling. Pas als de ondernemers van dit financiële infuus af zijn, zullen de leegstandcijfers haast onvermijdelijke stijgen. 

Perspectiefnota Hart voor BNM Parkeergarage Olmen 32 De Olmen Wat is de huidige parkeerbezetting van de Olmen? Welke opbrengst brengt dit met zich mee? Wat is de verwachte bezetting en opbrengst na 

opknappen?

Elke twee jaar wordt er in de gemeente een parkeerdrukmeting uitgevoerd. De laatste meting komt uit 2018 en een nieuwe meting stond gepland in het 

voorjaar van 2020. In verband met de Corona maatregelen en de representativiteit van de meting is deze niet uitgevoerd. Een nieuwe meting wordt 

ingepland zodra de representativiteit van het onderzoek te waarborgen valt. Wat betreft de parkeergarage de Olmen kan worden gesteld dat in 2018 de 

gemiddelde parkeerdruk tijdens openingsuren rond de 35% lag. In het jaar 2019 waren de baten ruim €123.000 euro. Wanneer het project rondom de 

herbouw van de Olmen van start gaat, dan is een recente parkeerdrukmeting een vereiste en dit zal dan ook worden uitgevoerd. Te zijner tijd wordt een 

volledig beeld aan de raad voorgelegd met daarin zowel de bezetting als de baten en lasten.

Perspectiefnota Hart voor BNM Rekenkameronderzoek Rekenkamer onderzoek Hoe verhoudt het beeld dat over 2019 en in de perspectiefnota wordt geschetst m.b.t. jeugdzorg en de Wmo, zich met het recente 

rekenkamer onderzoek waaruit bleek dat de gemeente geen risico liep, en geen tekorten had?

Het gerealiseerde beeld klopt met het onderzoeksrapport van de Rekenkamer, waarin als bedreiging onder ander de ontwikkeling van de financiën 

genoemd wordt (pagina 16). Doorontwikkeling van de transformatie in het Sociaal Domein is ook om die reden belangrijk.  

Perspectiefnota Hart voor BNM Veilig thuis 42 Veilig thuis Waarom is MDA++ nu wel een goede aanpak maar in de toekomst niet meer? de pilot MDA++ is bij het zorg veiligheidshuis belegd. Deze wordt in 2020 

geëvalueerd. waarom wordt geconcludeerd dat er een andere inrichting moet komen met mogelijk formatie- uitbreiding voor VT? Waarom wordt er geen gebruik 

gemaakt van de bestaande structuur in het zorg veiligheidshuis?

De MDA++ aanpak is nu en in de toekomst een goede aanpak voor de meest complexe casuïstiek op het gebied van huiselijk geweld.  We blijven gebruik 

maken van de bestaande structuur van het Zorg- en Veiligheidshuis. De pilot heeft ons na een eerste evaluatie echter geleerd dat het beleggen van het 

zwaartepunt van regie in deze zeer complexe casussen bij een aanbieder niet werkt. Er bleek meer grip nodig op procesregie van casussen dan een 

aanbieder kan realiseren. In de gewijzigde opzet van de pilot leiden we daarom gemeentelijke procesregisseurs op, zodat zij bij de meest complexe 

huiselijk geweld- casuïstiek MDA++  uit kunnen voeren. Veilig Thuis gaat fungeren als achtervang op inhoud voor MDA++. B.v.  bij behoefte aan specifieke 

kennis. Resultaat van de pilot is dan o.a. inzicht in de formatie die Veilig Thuis nodig heeft voor deze achtervangfunctie. Of daar dan extra formatie voor 

nodig is, kunnen we pas bepalen na evaluatie van de gewijzigde pilot. Het Zorg en Veiligheidshuis Gooi en Vechtstreek blijft ook in de gewijzigde pilot het 

expertoverleg MDA++ faciliteren.  De gewijzigde pilot loopt door tot 1 januari 2022.
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Perspectiefnota Hart voor BNM Adolescentencontact 42 Adolescentencontact Waarom voldoet de uitvoering van het adolecentencontact niet aan de eisen? voldeed het in voorliggende jaren wel? waarom nu niet meer: 

wat is er veranderd sinds 2015 dat er nu geld bij moet?

Bij de invoering van het adolescentencontact-moment in 2015 is besloten om dit budgettair neutraal in te voeren, er werden destijds geen stringente eisen 

meegegeven hoe de uitvoering er uit moest zien. In onze regio kozen we er voor dat niet elke jongere op school werd gesproken door jeugdarts of -

verpleegkundige. Jongeren vulden een enquête in, als uit de antwoorden bleek dat er zorgen waren, werd er contact gelegd met de jongere door jeugdarts 

of  -verpleegkundige. Ervaring in andere Regio's leert ons dat  het directe contact met de jongere meer en eerder signalen oplevert, waardoor eerder en 

lichtere zorg kan worden ingezet. 

Perspectiefnota Hart voor BNM Schoolvoetbal 45 Schoolvoetbal De buurtsportcoaches worden gefinancierd door het Rijk. Waarom leidt organisatie door deze coaches dan tot een out of pocket uitgave voor de 

gemeente? Moet daar extra FTE voor worden ingehuurd?

De buurtsportcoaches worden voor 40% vanuit het Rijk betaald en voor 60% vanuit de gemeente. Inzet van buurtsportcoaches op het schoolvoetbalproject 

kost uren en dus budget van de buurtsportcoaches. 60% van deze uren betaalt de gemeente. De uren die de buurtsportcoaches kwijt zijn aan de 

organisatie van het schoolvoetbal kunnen niet worden ingezet voor de doelstellingen zoals beoogd voor de buurtsportcoaches. Gevolg hiervan is dat de 

buurtsportcoaches minder uren kunnen inzetten voor activiteiten gericht op deze doelstellingen wanneer we de jaarlijkse organisatie van het 

schoolvoetbal bij de buurtsportcoaches beleggen.

Perspectiefnota Hart voor BNM Raadsleden 48 Beheer Raadsleden Hoe is de groep van 55 raad- en commissieleden opgebouwd? 31 raadsleden, en verder? Op dit moment 31 raadsleden en aanname van steunfractieleden (maximaal 3 per fractie is toegestaan).

Perspectiefnota Hart voor BNM Stijging kosten projecten 53 Stijging kosten projecten Hoe kan het toewijzen van ambtenaren aan projecten leiden tot een kostenstijging? Dit zou toch moeten leiden tot een kostenverlaging 

op de post waar ze voorheen op geboekt werden? Worden deze projectkosten ook afgeschreven over de looptijd van de investering?

Jaarlijks worden in de begroting  de kosten van het ambtelijk apparaat toegerekend aan alle reguliere taken en activiteiten binnen de programma's (de 

producten); hierbij wordt ook rekening gehouden met uitvoering van enkele projecten. Tot op heden werd in projecten de raming van kosten voor 

voorbereiding, toezicht en administratie (VTA) bepaald door de externe kosten. In het kader van projectoptimalisatie (integrale projectkosten benadering) 

worden de interne uren nu ook op voorhand meegerekend in de projectkosten. Deze worden ook afgeschreven over de looptijd van de investering. Dit leidt 

niet tot een kostenverlaging; immers de 'reguliere' taken gaan gewoon door. Dit betekent dat er door de toename van projecten meer inhuur plaatsvindt 

zodat dit niet ten koste gaat van de basistaken.

Perspectiefnota Hart voor BNM Belastinginkomsten 5 Minder belastinginkomsten Genoemd wordt dat onder invloed van de coronacrisis er ook minder belastinginkomsten zullen zijn. Genoemd wordt o.m. 

reclamebelasting en precariobelasting. Kan uitgelegd worden hoe de crisis van invloed kan zijn op juist deze belastingen? Idem t.a.v. parkeerinkomsten. Wordt er 

thans minder geparkeerd? En is er enige compensatie verwacht vanuit de rijksoverheid?

We voorzien minder inkomsten voor reclamebelasting en voor precario omdat het college heeft besloten de eerder opgelegde belastingen niet te innen, 

om ondernemers tegemoet te komen en omdat er gedurende meerdere maanden geen feitelijk gebruik van de buitenruimte heeft plaatsgevonden. Ook 

verwachten we lagere inkomsten voor de toeristenbelasting. Wat betreft het parkeren zien we nu al een forse terugloop in de inkomsten over maart en 

april en we verwachten dat dit nog gaat oplopen. In het tweede voortgangsverslag hopen we hier reële cijfers over de effecten voor 2020 te kunnen geven. 

Daarbij betrekken we dan ook de compensatie vanuit het rijk. In de laatste brief van minister Ollongren is compensatie van gemiste parkeerinkomsten en 

toeristenbelasting nadrukkelijk benoemd, maar de wijze waarop en de te hanteren verdeelsleutel is nog onbekend. 

Perspectiefnota Hart voor BNM Meicirculaire 9 Programma overstijgende voorstellen  Aangenomen wordt dat de post Meicirculaire Gemeentefonds in de jaren t/m 2024 ongewijzigd blijft. Waarop is deze 

aanname gebaseerd?

De post Mei circulaire betreft een aanname van de te verwachten loon- en prijscompensatie door het Rijk. Wij ramen altijd slechts één jaar vooruit ten 

aanzien van loon- en prijsontwikkelingen, vandaar dat de bedragen vanaf 2022 niet cumuleren.

Perspectiefnota Hart voor BNM Kaders provincie 15 Kaders provincie In slotalinea wordt gesproken van een "structureel begrotingsevenwicht met positieve saldi voor alle planjaren". Dit lijkt uit te gaan van de 

(onwaarschijnlijke?) premisse dat de uitkering uit het Gemeentefonds ongewijzigd blijft. Graag toelichting.

De post Mei circulaire betreft een aanname van de te verwachten loon- en prijscompensatie door het Rijk. Wij ramen altijd slechts één jaar vooruit ten 

aanzien van loon- en prijsontwikkelingen, vandaar dat de bedragen vanaf 2022 niet cumuleren. Over de werkelijke uitkomst van de meicirculaire hopen we 

u binnenkort te kunnen berichten. Die uitkomst zal worden meegenomen in de begrotingsvoorbereiding waarbij het reëel en structureel evenwicht het 

uitgangspunt blijft.

Perspectiefnota Hart voor BNM Weerstandscapaciteit 16 Weerstandscapaciteit Wordt er rekening gehouden met het risico dat op de uitkering tbv Jeugdzorg zal worden gekort? Korting kan substantieel zijn. De kosten van de Jeugdzorg zijn in de Perspectiefnota 2021 als risico aangemerkt. Maar er is in de perspectiefnota nog geen rekening gehouden met 

eventuele kortingen op de uitkering van de Jeugdzorg.

Perspectiefnota Hart voor BNM Nieuwbouw 42 Nieuwbouw Gesproken wordt van nieuwbouw voor een van de scholen op een andere locatie (Hocras?). Kan aangegeven worden wat alsdan met de 

achterlaatlocatie gedaan kan worden? Projectontwikkeling om de opbrengsten daaruit aan te wenden voor verbetering financiële positie van de gemeente? 

Wanneer er nieuwbouw wordt gerealiseerd op een andere locatie, dan is bij de ontwikkeling van de achterblijflocatie altijd het uitgangspunt een bijdrage 

leveren aan de positie van de gemeente op allerlei fronten. 

Perspectiefnota Hart voor BNM Snippergroen Snippergroen Hoeveel keer is er vorig jaar snippergroen verkocht aan inwoners? En hoeveel aanvragen zijn er geweest? In 2019 zijn 38 aanvragen verkoop snippergroen ingediend.

In 2019 zijn 12 (deel) percelen snippergroen verkocht.

Perspectiefnota Hart voor BNM Toeschrijven medewerkers aan 

projecten

Toeschrijven medewerkers op projecten In de beantwoording op de vraag of de medewerkers die vanaf nu op de projecten worden geboekt, dan ook elders uit de 

begroting worden afgeboekt, en of de projectmedewerkerskosten ook kunnen worden afgeschreven over de looptijd van het project, gaf de wethouder aan dat 

kosten mogelijk ook terug kunnen vloeien. Kan worden verduidelijkt waar in de begroting een FTE bezuiniging is te zien nu deze FTE op een project worden geboekt, 

en hoe concreet de verhouding tussen ‘terugvloeien’ en afschrijven over de looptijd vorm krijgt?

In het kader van projectoptimalisatie (integrale projectkosten benadering) worden interne uren nu op voorhand meegerekend in de projectkosten. Dit 

gebeurt ook voor initiatiefprojecten, waarvan het nog onzeker is of deze tot een definitief project leiden. Als dat niet het geval is dan zullen de kosten direct 

ten laste van de algemene dienst komen. In het eerste Voortgangsverslag 2020 is aangegeven dat voor met name deze initiatiefprojecten de kosten voor 

de baten uitgaat. Hiervoor willen we een reserve vormen, welke o.a. gevuld zal worden door opbrengsten van ontwikkellocaties.

Perspectiefnota Hart voor BNM WvGGZ Hoe kunnen inwoners en ketenpartners in Gooise Meren een melding WvGGZ doen?

Hoe verklaart de portefeuillehouder het uitblijven van aanvragen voor een verkennend onderzoek?

Op welke wijze is er aandacht in de regionale stuurgroep voor de lokale cijfers? Dat het in Almere wellicht goed loopt wil niet zeggen dat het ook in de kleinere 

gemeentes goed loopt. Zie hierbij ook het pijnlijke voorbeeld in Hilversum. 

Melden kan bij het Team Maatschappelijk Zorg van de uitvoeringsdienst sociaal domein via website, mail of telefoon. Zie https://gooisemeren.nl/zorg-en-

ondersteuning/melden-dat-iemand-zorg-nodig-heeft/

De gemeente krijgt weinig aanvragen voor een zorgmachtiging waarbij een verkennend onderzoek wordt uitgevoerd. De meeste mensen voor wie een 

zorgmachtiging wordt aangevraagd zijn al in beeld bij de gemeente én bij de GGZ. In die gevallen gaat de aanvraag voor een zorgmachtiging via de GGZ. 

In de regionale stuurgroep worden cijfers én wijze van uitvoering van alle gemeenten besproken. Dus ook van Gooise Meren. 

Jaarstukken Groep VN Vermogens criminaliteit (2.1.2. Vermogens criminaliteit/high impact crimes)

Op onze vraag of de daling van de woninginbraken te maken had met het aanhouden van dadergroepen of dat het een trendmatige verschuiving betrof begrepen wij 

dat er landelijk sprake is van een toename van digitale criminaliteit.

-Is er specifiek binnen Gooise Meren ook een toename m.b.t. digitale criminaliteit?

-Zo ja zijn hier ook cijfers van bekend ten aanzien van het aantal meldingen/aangiftes?

Ook in Gooise Meren is sprake van een toename van digitale criminaliteit. In 2019 zijn er in Gooise Meren 170 meldingen en aangiften van online fraude 

gedaan. Dit is een stijging van 28% ten opzichte van de 133 meldingen en aangiften uit 2018.   

Jaarstukken Groep VN Persoonsgerichte aanpak  (2.3.1. Persoonsgerichte aanpak)

Wij begrijpen dat er afspraken worden gemaakt met alle ketenpartners over hoe om te gaan met de persoon in kwestie en dat justitie hierin uiteindelijk de taak heeft 

een zinvolle afdoening toe te passen. Deze afdoening lijkt ons essentieel om het project te laten slagen. Krijgen wij als gemeente per casus te horen welke afdoening 

heeft plaatsgevonden?

Bij de lokale PGA in Gooise Meren is het OM niet betrokken. Wij kunnen informatie van het OM opvragen via het PGA loket van het OM. Als wij tijdens een 

PGA  overleg vinden dat het OM betrokken dient te worden bij een casus schalen wij deze op naar het Zorg- en Veiligheidshuis. In het PGA overleg kunnen 

we gezamenlijk een advies opstellen voor de reclassering voor het  adviesrapport dat naar de rechter gaat. Als reclassering betrokken is bij de casus 

ontvangen wij van de reclassering de afdoening.
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Jaarstukken Groep VN PGA Kunt u resultaten laten aangeleverd vanuit het Openbaar Ministerie, hoe het PGA is meegenomen in de justitiële afdoening? Bij de lokale PGA in Gooise Meren is het OM niet betrokken en ontvangen wij geen  justitiële afdoening van het OM. Wij kunnen informatie van het OM 

opvragen via het PGA loket van het OM.  Als de reclassering betrokken is bij de casus ontvangen wij van de reclassering de afdoening.

Jaarstukken Groep VN Jeugd en veiligheid (2.3.3. Jeugd en Veiligheid) Hoe vaak is er daadwerkelijk overgegaan tot het geven van een gebiedsontzegging? In alle gevallen was een laatste waarschuwing, waarna een gebiedsontzegging volgt, voldoende. De personen vertoonde zich niet meer in het betreffende 

gebied en/of waren niet meer overlastgevend. In Gooise Meren is daarom nog geen gebiedsontzegging aan een persoon opgelegd.

Jaarstukken Groep VN Jeugd en veiligheid Hoe en hoelang vindt de monitoring plaats van jongeren die (dreigen) af te glijden? Wij monitoren de jongeren een jaar. Als er geen bijzonderheden zijn wordt het dossier na één jaar gesloten.

Jaarstukken Groep VN Jeugd en veiligheid Kunt u de succesfactoren benoemen? (cijfers zijn belangrijk maar beeldvormend zijn succesfactoren van grote meerwaarde) Bij de aanpak van jeugd en veiligheid zijn er een aantal bepalende succesfactoren. Ten eerste is het vroeg signaleren van zorgelijke jongeren een 

belangrijke factor. Ten tweede worden jongeren proactief benaderd door de outreachende jongerenconsulent of door een persoonlijke begeleider, om ze 

te ondersteunen en te helpen bij hun ontwikkeling en het wegnemen van zorgelijke factoren. Ten derde is het belangrijk dat de gemeente nauw 

samenwerkt met diverse veiligheids- en zorgpartners bij het signaleren, aanpakken en monitoren van zorgelijke jongeren. Als laatste is het belangrijk dat 

de gemeente en haar partners op basis van de behoeften van een jongere maatwerk leveren.

Jaarstukken Groep VN Armoede en sociaal isolement (6.2.2. Armoede en sociaal isolement)

Naast het reguliere minimabeleid wordt gesproken over extra inzet op kinderen in armoede. 

Ook armoede onder ouderen blijkt steeds schrijnender te worden. 

Hoe wordt binnen Gooise Meren zicht gehouden op ouderen welke moeten leven op of onder het bestaansminimum? 

Net als voor andere inwoners, is het van belang dat ook ouderen zich kenbaar maken bij de gemeente voor hulp bij bijvoorbeeld inkomensondersteuning. 

We proberen er alles aan te doen om de communicatie over de regelingen kenbaar te maken onder inwoners. Dit doen we via eigen communicatie (website 

en gemeenteblad) als ook met inzet van de organisaties in het maatschappelijk voorveld, die inwoners kunnen informeren of doorverwijzen.  Ook ontvangt 

de gemeente signalen vanuit de Seniorenraad en het Beraad Gooise Meren. Verder verzorgt Versa Welzijn preventieve huisbezoeken aan ouderen vanaf 80 

jaar. Dit wordt herhaald bij 85 jarigen.

Jaarstukken Groep VN Armoede en sociaal isolement Hoe is de verhouding in aantallen m.b.t. de reguliere werkzaamheden in de preventieve sfeer tussen Versa Welzijn en  Humanitas Thuisadministratie 

(Schuldhulpmaatje)

De dienstverlening van Versa Welzijn, SchuldHulpMaatje (Leger des Heils) en Humanitas loopt uiteen: het gaat geregeld om een combinatie van diverse 

hulpvragen, daarom is de verhouding niet scherp aan te geven.  Versa Welzijn heeft het grootste aandeel hulpvragen van rond 500 jaarlijks (vragen 

financiële aard/"Administratie voor Elkaar").  Hierin zitten enkelvoudige adviesgesprekken als ook langer durende begeleidingstrajecten. 

SchuldHulpMaatje neemt jaarlijks zo'n 20 hulpvragers met (beginnende) schulden in een begeleidingstraject dat veelal geruime tijd duurt. Het is ons niet 

bekend hoeveel inwoners Humanitas jaarlijks helpt met hun administratie, omdat wij daarmee geen directe (subsidie)betrekkingen hebben.

Jaarstukken Groep VN Armoede en sociaal isolement Hoe is de resultaatcontrole op deze preventieve werkzaamheden? De resultaatcontrole vindt plaats binnen de reguliere subsidieprocedure.

Jaarstukken Groep VN Armoede en sociaal isolement Zijn er succesfactoren te benoemen? Succesfactoren zijn o.a. dat inwoners 1). voldoende op de hoogte zijn waar zij geholpen kunnen worden met schuldenproblematiek, 2). dat hulp tijdig 

geboden wordt en 3). financiële problematiek niet escaleert.

Jaarstukken Groep VN Huiselijk geweld en 

kindermishandeling

7.4.2. Huiselijk geweld en kindermishandeling

1 op de 20 ouderen is slachtoffer van mishandeling. Het kan lichamelijk geweld zijn maar ook psychisch of het bestaat uit verwaarlozing of financieel of seksueel 

misbruik. Uiteraard is er de meldcode die gebruikt wordt bij huiselijk geweld en kindermishandeling en zijn medewerkers opgeleid in herkennen van de signalen. In de 

praktijk is echter gebleken dat specifieke ouderenmishandeling extreem moeilijk aan te tonen is. Zeker ook omdat er vaak sprake is van een afhankelijkheidssituatie. 

Anders dan bij huiselijk geweld kan het bij ouderenmishandeling ook gaan over hulpverleners, professionals of vrijwilligers. Dat maakt het zo ingewikkeld. Mensen 

zijn er vaak helemaal niet van bewust dat het op zo’n grote schaal plaatsvindt. Wat is er op dit moment (n.a.v. bv de meldcode/herkennen signalen) bekend over de 

aard, omvang en oorzaken van specifieke ouderenmishandeling binnen de Gooise Meren?

In 2019 zijn er 7 meldingen over ouderenmishandeling bij Veilig Thuis binnengekomen. Hierbij was 4 maal sprake van psychische/emotionele mishandeling, 

2 maal was sprake van fysieke mishandeling en 1 maal viel in de categorie overig. Veilig Thuis heeft in dat jaar 16 maal een advies over 

ouderenmishandeling uitgebracht. Hierbij was 5 maal sprake van psychische/emotionele mishandeling, 4 maal was sprake van fysieke mishandeling en 1 

maal fysieke verwaarlozing, 2 maal financiële uitbuiting en 4 maal viel in de categorie overig. Tot nu toe zijn er in 2020 2 meldingen bij Veilig Thuis 

binnengekomen. Hiervan was 1 maal psychische/emotionele mishandeling en 1 maal overig. In 2020 heeft  Veilig Thuis 4 maal een advies uitgebracht. 

Waarvan 1 maal fysieke verwaarlozing, 1 maal fysieke mishandeling, 1 maal financiële uitbuiting en  1 maal overig .Bekend dat in de Regio Gooi en 

Vechtstreek  16% van de mantelzorgers aangeeft overbelast te zijn. Overbelasting van mantelzorgers kan leiden tot hardhandige hulp. 

Jaarstukken Groep VN Huiselijk geweld en 

kindermishandeling

Wat doet de gemeente om mensen bewust te maken van deze (vaak verborgen) vorm van mishandeling? We hebben regionaal een 'Lokale Alliantie Financieel Veilig Ouder Worden' opgericht. Deze alliantie draagt ook bij aan bewustwording van niet financieel 

gerelateerde ouderenmishandeling.  De alliantie bestaat uit: de ouderenbond, notarissen, bewindvoering, een bank, een levensexecuteur, een huisarts, de 

politie, Veilig Thuis, Vivium, de gemeente en Versa Welzijn. De alliantie komt meerdere malen per jaar bij elkaar  om te leren van casuïstiek, is bereikbaar  

voor vragen en organiseert activiteiten om financieel misbruik te voorkomen. De alliantie opereert op regionaal niveau en wordt ondersteunt vanuit het  

Actieprogramma Gooi en Vechtstreek 2019-2021 'Geweld Hoort Nergens Thuis'. Ook bewustwording en een hamdelingsperspectief voor inwoners is 

nodig. De Alliantie en het  Actieprogramma Gooi en Vechtstreek 2019-2021 'Geweld Hoort Nergens Thuis' gaan hier ook mee aan de slag.

Voortgangsverslag Groep VN Cliëntervaringsonderzoek Wmo De Regio Gooi en Vechtstreek voert het jaarlijks verplichte cliëntervaringsonderzoek Wmo uit. 

U gaf aan dat dit gebeurde via de email maar dat hier onvoldoende respons op kwam. Hierdoor is men ook mensen telefonisch gaan benaderen. 

Tijdens gesprekken in de praktijk is ons gebleken dat ouderen welke gebruik maken van een scootmobiel op een aantal punten (terecht) niet tevreden zijn. Als wij hier 

iets mee willen doen krijgen wij te horen dat er geen tot nagenoeg geen klachten zijn binnengekomen. Hierdoor heeft de gemeente (terecht) de indruk dat het 

allemaal goed loopt terwijl dit niet strookt met wat wij op straat horen. 

hoeveel mensen binnen de Gooise Meren worden bij zo’n onderzoek benaderd?

Er is een aparte klachtenprocedure. In het cliëntervaringsonderzoek wordt niet expliciet gevraagd naar de  scootmobiels.                                                                                                                                                                                                                                                                         

Het aantal inwoners dat door de Regio is benaderd, is niet geregistreerd. Met betrekking tot het jaar 2019 heeft de Regio  vanaf maart 2019 tot en met 

maart 2020 voor GM 262 inwoners gesproken (Regionaal 1.804). 

Voortgangsverslag Groep VN Cliëntervaringsonderzoek Wmo hoeveel van die benaderde mensen maken gebruik van een hulpmiddel van de WMO? Van deze 262 bevraagde inwoners gebruiken er 88 personen een hulpmiddel.

Voortgangsverslag Groep VN Cliëntervaringsonderzoek Wmo hoeveel mensen hiervan zijn persoonlijk (telefonisch) benaderd en ook daadwerkelijk gesproken en bevraagd? Inwoners zijn dit jaar, conform werkwijze 2018, enkel telefonisch door de Regio benaderd. 

Voortgangsverslag Groep VN Cliëntervaringsonderzoek Wmo hoeveel e-mails zijn er verstuurd en hoeveel hiervan zijn met beantwoording teruggekomen? Zie hierboven, enkel telefonisch
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Voortgangsverslag Groep VN ICT kosten Prog. 9  pag. 26 : Kosten ICT stijgen fors

Inleiding

De komende jaren blijken de ICT kosten fors te gaan stijgen er lijkt veel geld mee gemoeid.

Eens te meer zal het belang van ICT steeds groter worden specifiek in een ‘nieuw normaal’ of de langzame transitie naar een ‘oud normaal’. Een goed overzicht wat 

reeds is en komt lijkt noodzakelijk.

Vraag:

Is het derhalve geen goede zaak om voorafgaand aan de begroting van 2021 daar een Thema avond over te houden?

Wanneer er interesse is in een technische  verdieping hoe onze ICT is opgebouwd en hoe dit zich verhoudt tot andere gemeenten, kan dit worden geregeld. 

De raad wordt met een raadsmededeling over de benchmark geïnformeerd. 

Voortgangsverslag Groep VN Clubgebouwtje Jeu de Boules 

Bussum.

Progr. 8 pag. 40 / Punt 67 : Vervanging clubgebouwtje Jeu de Boules Bussum. 

Inleiding: 

De aanbesteding is in 2019 mislukt. De clubleden hebben zelf voorstellen gedaan die ver buiten budget gaan. Er moet overlegd worden om de verwachtingen in te 

perken, maar door het coronavirus is de mogelijkheid om te overleggen met de clubleden niet mogelijk. De uitvoering gaat waarschijnlijk wel iets meer kosten dan het 

beschikbare krediet. Gedacht wordt aan uitvoering 2021. 

Vraag 1:

De huidige accommodatie is erg slecht niet toereikend om te voldoen aan de minimale eisen. Het grootste aantal spelers zijn senioren en deze voorziening is van zeer 

groot belang voor de inclusieve samenleving en in dit geval bewegen en sociale contacten. Hier dient grote prioriteit aan gegeven te worden. De clubleden hebben 

zelf verbetervoorstellen gedaan, maar horen nu niets meer. Waarom moet dit onderdeel nu een jaar worden doorgeschoven? Is dit niet urgent genoeg? 

Vraag 2:

Kan de financiële vergoeding uit Bensdorp wellicht hier versnelling en zo uitkomst bieden?

In de aanvraag in 1e aanleg (2019) ging het om een relatief eenvoudige aanpassing. Deze zou uitgevoerd kunnen worden uit het aangepaste 

onderhoudsbudget. Een en ander zou worden verdisconteerd in de huur. De aanneemkosten bleken vervolgens vrijwel verdubbeld. Dit zou ook tot 

verdubbeling van de huur hebben geleid. 

In de tussentijd werden door de Jeu de Boules vereniging ook andere ontwerpen voorgesteld. Deze waren veel ingrijpender dan het oorspronkelijke 

ontwerp. De nieuwe ontwerpen pasten niet binnen reguliere budgetten. De met de aangepaste voorstellen gemoeide investeringen waren niet begroot. 

Daarvoor is een raadsvoorstel noodzakelijk. Mede vanwege dit besluitvormingstraject zal eventuele uitvoering naar verwachting pas in 2021 plaats kunnen 

vinden.

Perspectiefnota Groep VN Havens Progr. 4 4.3 pag. 32: Herinrichting Havens Muiden

Inleiding

Op pagina 32 in de perspectiefnota onder programma 4  betreffende onderzoek 

uitvoeringsprogramma herinrichting Havens Muiden. De inschatting van de gemeentelijk kosten, die met deze studie gepaard gaan voor 2021 is € 150.000. Vraag 1:

Wat is feitelijk de bezettingsgraad van specifiek de Havens van Muiden maar ook die van de andere grote in de regio zijnde Naarden en Huizen? Is zo’n duur 

onderzoek derhalve wel gerechtvaardigd?

In totaal zijn er in Muiden ca. 500 ligplaatsen en is er een wachtlijst van ca. 100 schepen. De gemiddelde bezettingsgraad op het Markermeer, IJmeer en de 

Vechtplassen ligt boven de 90%. Voor de randmeren, inclusief Naarden ligt dat iets lager, op ruim 80%. (Uit: Onderzoek havens en waterrecreatie 

gemeente Gooise Meren, januari 2020)

Er komen ontwikkelingen op ons af, waarop geacteerd moet worden. Al deze verschillende initiatieven en opgaven langs de oevers en monding van de 

Vecht kunnen niet los van elkaar beschouwd worden. De havens van Muiden zijn een dichtbevolkte schuifpuzzel waarbij als er aan één kant geschoven 

wordt, dat door het hele gebied effect heeft. Om een nieuwe en goed functionerende situatie te kunnen creeeren, moet er vanuit een integrale 

gebiedsontwikkeling naar het gebied gekeken worden. Levendige en aantrekkelijke havens in Muiden dragen bij aan de leefbaarheid en geven een 

economische en toeristische impuls aan deze vestingstad.

Perspectiefnota Groep VN Leven en bewegen Progr. 8 / 8.1 Financieel beleid 

De Heer Luijten heeft schriftelijke beantwoording reeds toegezegd op de Politieke avond van 3 juni jl. Maar ‘dit Kattenbelletje’ ter verduidelijking van de vraagstelling:

‘Leven is Bewegen’ en dat geldt zeker voor ouderen (‘de grote vergrijzing’ in onze gemeente) maar nog veel meer! sinds de afgelopen 3 maanden waarin die zelfde 

ouderen in grote aantallen een ‘bewegingsachterstand’ hebben opgelopen van jewelste inclusief verloren spiermassa die nauwelijks boven de 75 nog is terug te halen. 

Vraag 1: Hoeveel budget gaat er nu naar onze senioren in vergelijking met de jeugd en de rest.

Vraag 2: En zal er niet extra aandacht c.q. extra  geld moeten komen voor dit specifieke post-Corona probleem?

1. Op de vraag hoeveel budget er aan senioren besteed is t.o.v. het budget aan jeugdigen is geen duidelijk antwoord te geven. Dat komt doordat in 

analyses de volgende leeftijdscategorieën worden gehanteerd: -14 jaar, 15-29 jaar, 30-44 jaar, 45-64 jaar, 65-74 jaar en 75+. Bovendien richt Wmo zich op 

de brede groep van volwassenen vanaf 18 jaar tot circa 100 jaar, waarvan een deel onze ouderen zijn. Ouderen maken met name gebruik van dagbesteding 

en huishoudelijke hulp, maar andere inwoners met een beperking maken ook van dagbesteding gebruik, bijvoorbeeld mensen met een verstandelijke 

beperking (Lvb) of niet-aangeboren hersenletsel (NAH).                                                                                                                                   

2. In de (landelijke) media wordt regelmatig aandacht gegeven aan het belang van bewegen door ouderen zeker in coronatijd en erna. Op onze 

gemeentepagina’s in de lokale krant hebben wij hier ook aandacht aan besteed. Ook lokale organisaties zoals 1e lijnszorg (huisartsen, fysiotherapeuten, 

e.d.) wijzen via hun kanalen onze oudere inwoners op het belang ervan , ook de beweegcoaches doen dat. 

Ons beleid is er ook op gericht dat alle inwoners (jong en oud) de mogelijkheid hebben om te bewegen en/of sporten op de manier die bij hem/haar past. 

Jong en oud krijgen evenveel aandacht. Het college maakt daar geen onderscheid in. Meer inzet of aandacht van de gemeentelijke zijde achten wij niet 

nodig.       

Perspectiefnota Groep VN Investeringen Progr. 9  ‘Investeringen’

In de perspectiefnota onder programma 9  punt 6 : Investeringen 

Vraag 1: Waarom wordt het wagenpark in slechts 1 jaar vervangen en niet gespreid ?

(Als ‘kattenbelletje’ naar wethouder Hendriks die op de politieke avond de schriftelijke toezegging heeft bevestigd)

Vraag 2: Nog niet zo lang geleden werd de Dorpstraat in Muiderberg verbouwd. Wat er dan nu nog weer aangepast voor een aanzienlijk bedrag? 

Het is een misverstand dat het wagenpark in slechts 1 jaar zou worden vervangen. De vervangingen zijn gespreid over de jaren 2020 t/m 2024. Voor 

antwoord op vraag 2: zie regel 129.

Mid term review Groep VN Spoorse doorsnijdingen RM Mid Term Review / Pag. 2 : 3.3 Spoorse Doorsnijdingen

Onder de kop ‘Ambities’ krijgen soms inhoudelijk een andere invulling’ lazen wij “Geen lobby

voor de ‘spoorse doorsnijding’, maar meer samenwerking in MRA verband, etc.

Enige verbazing want reeds decennia speelde deze ultieme wens onder de bevolking van Bussum-Naarden en ook na de fusie werd deze door velen als groot 

toekomstperspectief gezien. Vraag: Betekent dit dat er geen sprake meer is van ‘eigen lobby’ maar dan wel binnen MRA verband of dat er feitelijk helemaal geen 

lobby meer is betreffende de ‘spoorse doorsnijding’ in Gooise Meren ?

Een actieve lobby wordt niet meer gevoerd omdat zelfs voor de langere termijn de aanleg van een verdiepte ligging van het spoor niet realistisch lijkt. 

Daarmee is de wens tot het verdiepen van het spoor echter niet geheel verdwenen en zal in MRA verband ook aangegeven blijven worden dat dit ons 

ultieme doel is. Nu de rijksoverheid steeds meer kijkt naar samenhangende plannen en afspraken maakt op MRA schaal, lijkt het aankaarten van een 

verdiepte ligging binnen MRA verband ook kansrijker dan wanneer wij als gemeente hierin solo opereren. Over onze verwachtingen dat een verdiepte 

ligging van het spoor ooit werkelijkheid zal worden, moeten wij ook eerlijk zijn. Die zijn niet hoog.

Jaarstukken PvdA Winkeldiefstallen 2.3.3. Aantal winkeldiefstallen is hoger dan het gemiddelde. Wat voor actie wordt ondernomen om terug te dringen? Bij een deel van de diefstallen komen daders in beeld die door andere problematiek bekend zijn bij de gemeente, politie, jongerenwerk of zorginstellingen. 

Door een nauwe samenwerking zorgen wij ervoor dat herhaaldelijke winkeldiefstal wordt tegengegaan. Dit vindt kan ook plaatsvinden in het kader van de 

persoonsgerichte aanpak (PGA). Daarnaast hebben winkeleigenaren ook een eigen verantwoordelijkheid ten aanzien van het beveiligen van hun 

eigendommen. Winkeleigenaren die hulp nodig hebben kunnen advies krijgen van de gemeente of de politie (wijkagent). 

Jaarstukken PvdA Parkeergelegenheid 3.2.1. Parkeergelegenheid voor fietsen bij Bussum-Zuid zou zijn vergroot, zo lezen wij. Is ons niet bekend dat daar iets is veranderd. Kunt u dit toelichten? Bij station Bussum-Zuid zijn capaciteitsproblemen aangaande fietsparkeerplekken. Bovendien worden er veel fietsen gestald op plekken die daarvoor niet 

bestemd zijn, zoals de groenstrook en de hellingbaan richting het perron. Gezien de ontwikkeling rondom Bussum-Zuid zal dit een tijdelijke stalling 

worden. Op het moment zijn wij bezig met een verkenning naar capaciteitsuitbreiding voor fietsparkeren op station Bussum-Zuid. Wij kijken of er in 

samenwerking met NS/ProRail een uitbreiding van fietsparkeercapaciteit gerealiseerd kan worden.

Jaarstukken PvdA Bensdorp 4.1.4 over Bensdorp: wat zijn de alternatieve invullingen waar aan wordt gedacht voor de niet verhuurde commerciële en maatschappelijke ruimtes? De eigenaar van het complex kan gebruik maken van de mogelijkheden die het bestemmingsplan biedt. De bestemming is 'Gemengd'. Hier zijn naast een 

cultureel of maatschappelijke invulling meerdere functies toegestaan waaronder wonen, dienstverlening en kantoren, detailhandel, ambachtelijke 

bedrijven en horeca. De eigenaar kiest niet voor verhuur maar verkoop van de betreffende ruimtes.

Jaarstukken PvdA Starterslening 4.3.1 over de startersleningen. Er zijn 7 toegekend. Maar hoeveel zijn er in totaal aangevraagd? En op welke gronden zijn deze al dan niet afgewezen? In totaal hebben 34 personen informatie gevraagd over de starterslening. Er zijn zeven startersleningen afgewezen van de in totaal 14 aanvragen. Reden 

hiervoor waren: -  niet woonachtig in Gooise Meren (4x), - geen starter (2x), - voldoet niet aan financiële voorwaarden SVn (1x)
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Jaarstukken PvdA Circulaire economie 5.1.3. Circulair beleid: Ambitieniveau van 10 procent is nu al behaald. Wordt het ambitieniveau nu bijgesteld nu dit al bijtijds is behaald, en zo ja naar welk % in welk 

jaar?

Dit jaar willen we dit nader bepalen bij de verdere uitwerking van de Roadmap in een actieplan. De gedachten zijn nu om naar 50% Circulair Inkopen te 

streven in 2023, maar we moeten kijken of dat haalbaar is voor de organisatie en/of wat daar voor nodig is.

Jaarstukken PvdA Doe- en kindbudget 6.2.2 over het Doe- en Kind-/Jongerenbudget: wordt iedereen die het nodig heeft bereikt? Voor hoeveel mensen/huishoudens is er financiële ruimte? Worden 

aanvragen afgewezen en zo ja, op grond waarvan?

We proberen er alles aan te doen om de communicatie over de regelingen kenbaar te maken onder inwoners. Dit doen we via eigen communicatie (website 

en gemeenteblad) als ook met inzet van de organisaties in het maatschappelijk voorveld. Het Doe-budget en het Kinder- en Jeugdbudget zijn open einde 

regelingen; er is budget voor iedereen die daar recht op heeft. De afwijzingsgronden zijn (in volgorde van meest voorkomend): dubbel aangevraagd, te 

hoog inkomen, te hoog vermogen.

Jaarstukken PvdA BUIG p 77: Bij BUIG staat dat er ‘per saldo op de participatiewet een resultaat van € 817.000 is gerealiseerd’ . Dat betekent toch: niet uitgegeven? Zo ook bij 

schuldhulpverlening: “er is een voordeel van € 159.000 gerealiseerd.” Dus ook hier geen geld besteed dat besteed had kunnen (en moeten) worden. Stromen deze 

‘voordelen’ bij BUIG en schuldhulpverlening terug het Sociaal Domein in of wordt dit toegevoegd aan de Algemene Reserve?

Het betekent inderdaad dat er minder is uitgegeven aan BUIG en schuldhulpverlening, maar niet dat er mensen die bijstand of schulphulpverlening nodig 

hebben niet zijn geholpen. Zoals in de toelichting financiële verschillen op pagina 77 staat, zijn er voor BUIG meer inkomsten binnen gekomen: een niet 

begrote vangnetuitkering over 2017 van € 392k en meer door het Ministerie toegekende uitkeringen (vanuit de Participatiewet) van € 639k. Het ene jaar 

wordt er meer beroep gedaan op de bijstand dan het andere jaar.

Jaarstukken PvdA Minimabeleid p 77: Minimabeleid kent tekort. Wordt de komende begroting hierop aangepast of blijven we achteraf bijpassen? Wat schulphulpverlening betreft: pas in de 2e helft van 2019 is gestart met het uitvoeren van  het beleidsplan Schuldhulpverlening 2019-2022. In 2020 

zullen de uitgaven meer in de pas lopen met de begroting. Deze 'voordelen' komen inderdaad terecht in het rekeningresultaat. Dit geldt ook voor eventuele 

nadelen.

Jaarstukken PvdA Leefbaarheid Raadsvoorstel jaarstukken: Sub 3.2 Overhevelen budgetten leefbaarheid. Is niet terug te vinden  in bijlage. 2 regel 10. Hoe zit dit? De verwijzing naar regel 10 is niet correct, dit moet zijn regel 9. Daar leest u het voorstel aangaande Leefbaarheid terug. Het regelnummer wordt 

gecorrigeerd in het raadsvoorstel.

Voortgangsverslag PvdA Voorziening wegen p 15.  Over de Voorziening wegen. Dit voorjaar (2020) is het wederom heet en droog. Wordt het budget al  (structureel) opgehoogd, gezien de klimaatverandering? Of 

wordt dit per jaar bekeken?

Weggebreken door weersinvloeden zijn dit voorjaar niet aan de orde. Wel is dit een risico waar we in de toekomst rekening mee moeten houden. Dit risico 

wordt meegenomen bij het actualiseren van het Beheerplan wegen.

Voortgangsverslag PvdA Amersfoortsestraatweg p 16. Amersfoortsestraatweg zat al eerder in initiatieffase, in de toenmalige gemeente Naarden. Toen was de insteek om in te zetten op sociale woningbouw. Wordt 

dit weer de inzet? Maximaal  sociaal? 

Het project Amersfoortsestraatweg bestond uit het opstellen van een visie. Dit is in 2015 afgerond. De raad van de gemeente Naarden heeft destijds 

besloten ook nog een Beeldkwaliteitsplan op tes stellen. Ook dit is afgrromd en door de raad van de gemeente Gooise Meren vastgesteld. Daarna was het 

wachten totdat een van de spelers aan de straat aan de slag zou gaan. Dat is nu het geval. Vivium/Naarderheem gaat een Nieuwe Naarderheem realiseren. 

Er blijft omdat dit een veel compacter gebouw zal zijn ruimte over op hun locatie. De gemeente gaat samen met hen de koppelkansen onderzoek voor de 

invulling van het gehele kavel, eigendom Vivium Naarderheem. Woningbouw is daar zeker een van de kansen in. De uitgangspunten van de lokale 

woonvisie zijn daar het kader voor.

Voortgangsverslag PvdA Duurzaamheidsleningen p 19:  Duurzaamheidsleningen (revolverend fonds) worden met 2 ton verhoogd naar 6 ton. Graag een toelichting op de stavaza. Hoeveel is er inmiddels uitgekeerd 

aan hoeveel personen? Hoeveel is alweer teruggevloeid in het fonds? Waarop worden aanvragen aan- dan wel afgewezen? Ofwel wat zijn de criteria? Hoeveel % van 

de aanvragen wordt gehonoreerd?

Er is inmiddels 214.429,-- euro aan 39 personen uitgekeerd, dat is gemiddeld 5.500,-- per aanvrager. Tot nu toe is 6.575,-- euro teruggevloeid in het fonds. 

Bij het beoordelen van de aanvragen wordt natuurlijk getoetst aan de vastgestelde 'Verordening Duurzaamheidsleningen Gooise Meren' (RV526139): een 

belangrijke toets is bijvoorbeeld de krediettoets. Hiermee wordt getoetst of het voor een aanvrager verstandig is om een lening aan te gaan. In een enkel 

geval wordt de aanvraag afgewezen omdat de aanvrager niet tijdig is met aanleveren benodigde informatie. En vanzelfsprekend wordt gekeken of de 

aangevraagde lening bedoeld is voor een duurzaamheidsmaatregel uit de verordening.  Tot nu toe zijn 52 aanvragen afgehandeld, hiervan zijn er 39 

gehonoreerd en 13 aanvragen voldeden niet. Dus 75% van de aanvragen wordt gehonoreerd. Momenteel lopen er 5 aanvragen voor beoordeling.

Voortgangsverslag PvdA Uitkeringen p 21: Is er al enig inzicht op de toename van uitkeringen inzake Corona? Wat zijn de getallen over de 1e 5 maanden van 2020, in vergelijk met voorgaande jaren? Het aantal uitkeringen (participatiewet en IOAW) is in de Corona-periode met circa 30% toegenomen tov 2019. Daarnaast zien we een enorme stijging van 

WW aanvragen bij het UWV. We verwachten dat dit nog tot een toestroom van uitkeringen gaat leiden, hoe groot dit aantal is, is niet te voorspellen.

Voortgangsverslag PvdA Onderwijshuisvesting p 23: We zetten in op nieuwbouw, renovatie en verduurzaming van schoolgebouwen.  Hoe zit dit de komende jaren voor de Oranje Nassuaschool met enkel glas etc.? 

Neemt college genoegen met deze situatie omdat de school uiteindelijk gesloopt moet worden?  In relatie hiermee: Hoe zit het met de gemeentewerf? Wanneer 

wordt de zaak eindelijk besloten?

Voor een uitgebreide beantwoording van deze vraag verwijzen we naar de beantwoording op 2 maart 2020 van uw vragen ingediend op 20 januari 2020. 

Zie link https://bestuur.gooisemeren.nl/fileadmin/user_upload/200120_PvdA_Beantwoording_schriftelijke_vragen_art_33_-_IKC_Muiderberg.pdf 

Voortgangsverslag PvdA Kwetsbare jongeren p 49: Aandacht voor kwetsbare jongeren: door corona kunnen veel trajecten nu niet doorgaan. Wat voor alternatieven ziet de gemeente? Nu nemen immers de 

problemen bij jongeren toe

Door de instanties die de trajecten uitvoeren worden creatieve oplossingen gezocht en gevonden. De uitvoerders doen er alles aan om de problemen niet 

groter te laten worden.  Met kleinere groepen werken, digitale begeleiding, ondersteuning/activiteiten buiten organiseren, binnenruimtes aanpassen etc.

Voortgangsverslag PvdA Jeu de Boules p 67: Vervanging clubgebouwtje Jeu de Boules Bussum. De aanbesteding is in 2019 mislukt. De clubleden hebben zelf voorstellen gedaan die ver buiten budget gaan. 

Er moet overlegd worden om de verwachtingen in te perken, maar door het coronavirus is de mogelijkheid om te overleggen met de clubleden niet mogelijk. De 

uitvoering gaat waarschijnlijk wel iets meer kosten dan het beschikbare krediet. Gedacht wordt aan uitvoering 2021. Vraag: De accommodatie is dermate slecht dat 

deze niet meer kan voldoen aan de minimale eisen. De doelgroep zijn veelal ouderen en de voorziening is van zeer groot belang voor de inclusieve samenleving en in 

dit geval bewegen en sociale contacten. Hier dient grote prioriteit aan gegeven te worden. De clubleden hebben zelf verbetervoorstellen gedaan, maar horen nu niets 

meer. Waarom moet dit onderdeel nu een jaar worden doorgeschoven? Vindt u dit onderdeel niet urgent genoeg?

 In de aanvraag in 1e aanleg (2019) ging het om een relatief eenvoudige aanpassing. Deze zou uitgevoerd kunnen worden uit het aangepaste 

onderhoudsbudget. Een en ander zou worden verdisconteerd in de huur. De aanneemkosten bleken vervolgens vrijwel verdubbeld. Dit zou ook tot 

verdubbeling van de huur hebben geleid. 

In de tussentijd werden door de Jeu de Boules vereniging ook andere ontwerpen voorgesteld. Deze waren veel ingrijpender dan het oorspronkelijke 

ontwerp. De nieuwe ontwerpen pasten niet binnen reguliere budgetten. De met de aangepaste voorstellen gemoeide investeringen waren niet begroot. 

Daarvoor is een raadsvoorstel noodzakelijk. Mede vanwege dit besluitvormingstraject zal eventuele uitvoering naar verwachting pas in 2021 plaats kunnen 

vinden.

Voortgangsverslag PvdA Zwerfvuil p 14: E 134.000 voor verminderen zwerfvuil. Welke activiteiten gaat u hiervoor inzetten? Het jaarplan Gooise Meren 'zwerfvuil vrij' is door de subsidieverstrekker Nedvang goedgekeurd. In dit plan staat omschreven welke extra inspanningen, 

bovenop de reguliere uitvoering, binnen Gooise Meren worden getroffen. We zetten in op een schone(re) leefomgeving en zoeken hierbij samenwerking 

met bewoners, ondernemers en scholen. 

Projecten worden geïnitieerd die ervoor zorgen dat Gooise Meren een schoon gebied is op de kaart van supportervanschoon.nl. Dat houdt in dat elke 

straat, wijk, gebied in Gooise Meren in de toekomst een ambassadeur heeft die samen met de inwoners het gebied zwerfvuil vrij houdt. Voorbeelden van 

projecten om zwerfafval te reduceren zijn educatieve projecten op scholen (Afvalhelden, aanpak Snoeproutes); TT transitie in wijken; en adoptie 

horecagebieden door ondernemers. Ook zal er dit jaar zal het herziene afvalbakkenplan opgesteld worden voor de optimalisatie van plaatsing/ soort 

afvalbakken en levert daarmee een bijdrage leveren aan het verminderen van zwerfvuil.
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Perspectiefnota PvdA Beheerkosten raad 2.4.1. Toename beheerskosten Raadsleden. De portefeuillehouder heeft ons, na de Politieke Avond van 3 juni aangegeven dat zijn beantwoording niet geheel juist 

was en dat dit door extra wettelijke eisen komt. Kunt u ons een duidelijke toelichting geven waarom deze beheerskosten zijn gestegen?

Dit is het gevolg van een wijziging van het rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers (artikel 3.3.2.), zoals vastgelegd in de 'Verordening 

rechtspositie Raads- en commissieleden Gooise Meren 2019'. De vergoeding voor de aanschaf en gebruik van eigen ict-middelen is komen te vervallen. 

Digitale middelen (mobiele device, laptop/tablet) voor Raads- en steunfractieleden, worden tegenwoordig verstrekt door de gemeente. Dit geldt voor 

zowel de apparatuur, de abonnementen als voor de softwarelicenties. Dit biedt voordelen van centrale inkoop, maar vergt ook extra onderhoud en 

beveiliging waardoor o.a. een uitbreiding op de ondersteuning vanuit Servicedesk Hilversum heeft plaatsgevonden. Deze wijziging is reeds begin 2019 

ingegaan, echter waren op dat moment alle Raadsleden en steunfractieleden reeds voorzien van eigen ict-middelen. Daarom is er sprake van een na-

ijleffect. 

Perspectiefnota PvdA Openbare verlichting p 15: E 50.000 aanvullend voor vervanging openbare verlichting. Kunt u dit bedrag, de plaats en de reden hiertoe toelichten? Het gaat om de vervanging van de Openbare Verlichting in het gebied Componistenkwartier, Bredius en Bollelaan. Het aanvullende budget is noodzakelijk 

in verband met de verouderde en onveilige verlichtingsmasten.

Perspectiefnota PvdA Boa p 22. Over de BOA’s, in vervolg op onze gestelde vragen tijdens de Politieke Avond op 3 juni. Hoe en door wie worden de BOA’s en wijkagenten aangestuurd met 

betrekking tot acute en onvoorziene problemen die zich in de verschillende kernen van GM plaatsvinden? En staat het de BOA’s vrij om hun routinematige 

werkzaamheden op dat moment aan te passen naar deze meldingen?

In het surveillanceplan boa's Gooise Meren 2019-2020 is bepaald waarop en op welke wijze de boa's surveilleren. Als er acute en onvoorziene problemen 

plaatsvinden zoals bijvoorbeeld bij de huidige ingestelde noodverordening, worden de boa's aangestuurd door het afdelingshoofd of de boa coördinator.  

Op basis van de beschikbare bezetting op dat moment wordt dan de  prioriteit bepaald. Dit kan mogelijk  tot gevolg hebben dat de routinematige 

werkzaamheden op dat moment minder prioriteit heeft. Wijkagenten worden aangestuurd door de operationeel coördinator bij de politie.

Perspectiefnota PvdA Jeugdnota p 41.  Over de Jeugdnota. Waarom wordt opstellen van de nota (inclusief participatie) uit eigen budget gehaald, die naar de jeugd moet gaan? Waarom niet uit 

participatiebudget? En wanneer mogen we de jeugdnota tegemoet zien?

Het streven is om de participatie voor het opstellen van nieuw beleid zoveel mogelijk te dekken uit de eigen budgetten. Bij de Jeugdnota zijn we van plan 

om te gaan werken met een nieuwe, innovatieve manier van jongerenparticipatie. Om die reden zullen ook enkele kosten gedekt worden uit het 

Innovatiebudget Sociaal Domein. Door de Coronacrisis heeft de Jeugdnota wat vertraging opgelopen. Streven is om halverwege 2021 de Jeugdnota aan de 

raad aan te bieden.

Perspectiefnota PvdA Adolescentencontact p 42 intensivering adolescenten contact : Volgens de inspectie voldoet de uitvoering van het adolescentencontact niet aan de eisen van de inspectie. Er ligt een plan 

om de contacten te intensiveren. Wat houdt dit in? Kunt u concreet aangeven wat u gaat veranderen om wel aan de eisen van de inspectie te gaan voldoen? En heeft 

dit betrekking op enkel Gooise Meren of op de hele regio? 

De intensivering van het adolescentencontactmoment geldt voor de hele Regio Gooi & Vecht. De jeugdarts of de jeugdverpleegkundige heeft met elke 

jongere  vanaf 14 jaar een contactmoment, waarin alle leefgebieden met de jongere worden besproken.

Perspectiefnota PvdA IHP p 42. Over het IHP. Wij dienen het verzoek in om een nauwkeurige becijfering en begroting te ontvangen van de actuele stand van zaken omtrent de geplande 

(ver)nieuwbouw inclusief de tijdelijke huisvesting  in het kader van het IHP over de jaren 2020 tot en met 2024.

We zullen de bijbehorende planning van het voorgestelde scenario 3a over de jaren 2020 t/.m 2024 doen toekomen. 

Perspectiefnota PvdA JOP De eerder veelvuldig genoemde JOP’s zijn verdwenen uit de begroting. Kunt u dit toelichten? Zijn zij van de baan? En zo ja, waar zijn de gereserveerde gelden naar 

toegegaan?

Het college beoogt om met een concreet plan het gesprek aan te gaan in Muiderberg. De realisatie van een jongeren ontmoetingsplek op de Keverdijk in 

Naarden heeft enige tijd stil gelegen vanwege het onderzoek naar het gebruik van de beoogde locatie voor tijdelijke huisvesting voor scholen. Nadat 

duidelijk is geworden dat de locatie daarvoor niet voor zal worden gebruikt is het project weer opgestart.  

Perspectiefnota PvdA Naarderbos p 44: over recreatie in het Naarderbos: De heer v.d. Kuit heeft een aanbod gedaan om de kiosk te (her)openen. Zeker nu onze inwoners dit voorjaar en deze zomer 

door de Corona veel meer in onze eigen gemeente Gooise Meren verblijven, vragen wij ons af waarom dit  door de gemeente is afgewezen. Het voorziet daar in een 

grote behoefte. Graag een toelichting.

Om een kiosk te exploiteren dienen er relevante vergunningen, zoals een drank- en horecavergunning maar ook een exploitatievergunning, te worden 

aangevraagd. Daarnaast is de grond niet in de erfpacht begrepen en dient een en ander ook privaatrechtelijk te worden geregeld. Als het daarnaast gaat 

om het exploiteren van een bouwwerk dat er nog niet staat, dient er ook een omgevingsvergunning te worden aangevraagd. Zonder vergunningen is dit 

niet mogelijk. Op 8 mei 2020 heeft NBO een aanvraag voor het plaatsen van een tijdelijk strandpaviljoen met terras ingediend. Deze aanvraag is in 

behandeling. Wij hebben nog geen besluit genomen op deze aanvraag. Er is daarom nog geen sprake van een weigering. 

Perspectiefnota PvdA Risicoparagraaf p 51: In de risicoparagraaf lezen wij niets terug over de dreigende financiële consequenties, voortvloeiend uit de diverse juridische conflicten omtrent de bouw en 

ontwikkeling van de Krijgsman. Waarom staan deze niet vermeld en voor welk bedrag denkt u deze risico’s te kunnen dekken?

In de Perspectiefnota is niet de totale lijst aan risico`s opgenomen en is er met name gekeken naar de verwachte (nieuwe) risico`s vanaf 2021. Over een 

actueel beeld van de risico`s wordt altijd in de paragraaf weerstandvermogen bij de begroting en jaarstukken gerapporteerd. Voor specifieke bedragen 

verwijzen wij u naar de raadsmededeling (geheim) over de arbitragezaak (mei 2020). Met de beschikbare gegevens is een risico inschatting gemaakt over 

de bedragen en kansen van voordoen. Deze zijn meegenomen in de totale berekening van de benodigde weerstandcapaciteit in de paragraaf 

weerstandvermogen bij de Jaarstukken 2019.

Jaarstukken CDA Raadsvoorstel JS 1) Raadsvoorstel

- Positief resultaat van € 1.190K, waarvan 

€ 1.575.244 niet uitgegeven, maar doorgeschoven naar volgend jaar 2020.

overig nadelig saldo van € 384.385 te onttrekken aan de Reserve

Het nadelig saldo is relatief gunstig omdat de verlaging v.d. rekenrente voor de pensioenverplichtingen een voordelig effect heeft gehad van ruim € 1.9 miljoen (en de 

wijziging in de berekening vh budget om pensioenen en wachtgelden uit te kunnen keren ook nog een € 479K heeft opgeleverd). Dit betekent, dat effecten waarop de 

gemeente geen invloed heeft (zoals een rekenrente) een behoorlijke impact hebben op het al dan niet hebben van tekorten dan wel overschotten op het jaar 

resultaat.

Vraag: Hoe zouden die externe effecten buiten de gemeente begroting kunnen worden gehouden?

Externe effecten kunnen niet buiten de begroting gehouden worden.

Door middel van de staat incidentele baten en lasten (en het daaruit volgende structurele saldo) maken we inzichtelijk of en hoe de gemeente omgaat met 

dekking van structurele (beïnvloedbare) lasten door structurele baten.

De rekenrente voor de pensioenverplichtingen wordt jaarlijks in december middels de circulaire "Aanpassing pensioenen en inhoudingen Appa" vanuit het 

ministerie van BiZa gedeeld. Op basis hiervan wordt binnen een aantal weken de pensioenverplichting per ultimo berekend. Eerder is deze informatie niet 

beschikbaar.

Jaarstukken CDA Personeelskosten Verantwoording Sociaal domein nog niet gereed D226

(pag. 3) Overschrijding van 800K op personeelskosten, o.a. Ziekteverzuim 8% (is hoog)

  inhuur specifieke expertise (i.v.m. hoge ambitieniveau beleidsafdeling)

  en voor projecten buitenruimte

Vraag: a) Wat zijn de acties van het College om ziekteverzuim te verminderen?

  b) Blijft ook voor de volgende jaren het hoge ambitieniveau v.d. beleidsafdeling 

      gehandhaafd met bijbehorende kosten, gezien in het licht van bijv. de 

      Corona crisis

  c) Hoe worden extra (inhuur) kosten doorbelast op de projecten buitenruimte.

Ad. A: Medewerkers hebben de afgelopen jaren als zwaar ervaren door de vele veranderingen. Belangrijkste verbeterpunt is dat zij over de hele linie hoge 

werkdruk en werkstress ervaren. Medewerkers zijn inhoudelijk zeer betrokken bij hun werk en willen hun werk graag goed doen. Insteek is dat we het 

beleid beknopt houden. Uitgangspunt is om in gesprek te gaan met de medewerkers door het ‘goede gesprek’ te faciliteren. Voor de inhoud van het 

“goede gesprek” gaan we vooral investeren in de (persoonlijke) energie- en hulpbronnen van medewerkers. Daaronder vallen bijvoorbeeld 

regelmogelijkheden en mate van zelfstandigheid. Dit met als doel de weerbaarheid van medewerkers te vergroten. Daarnaast wordt ook ingezet op een  

gerichte aanpak per afdeling.

Ad. B: Voor het realiseren van een sluitende begroting wordt o.a. gekeken naar het ambitieniveau. In de Perspectiefnota is daarom voorgesteld om 

ambities en het voorzieningenniveau bij te stellen en zijn keuzes gemaakt ten aanzien van het investeringsprogramma.

Ad. C: De inhuurkosten worden 1-op-1 doorbelast aan het project waarvoor wordt ingehuurd.

Jaarstukken CDA Over te hevelen budget 2) Over te hevelen budgetten

(pag. 4) Sloop Woning Hakkelaarsbrug € 150K,  aanvraag subsidie, - € 150K?

  Gesaldeerd komen deze posten op € 0 uit.

Vraag: Waarom zijn deze posten opgenomen?

De sloopkosten en de subsidie zijn twee afzonderlijke geldstromen, respectievelijk een last en een baat. Beide budgetten dienen opnieuw begroot te 

worden willen we de sloop alsnog conform wens realiseren. Dit dient voorgelegd te worden aan de gemeenteraad vanwege hun budgetrecht. Daarbij 

wordt de rechtmatigheid van de begroting op de afzonderlijke lasten en baten beoordeeld.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Jaarstukken CDA Accountantsverslag 3) Concept Accountants verslag

- (blz. 11) – 2.5. Speerpunten voor controle v.d. gemeente Gooise Meren

   Nader kijken naar de verbonden partijen en met name het opstellen van een 

  Nota verbonden partijen met een analyse v.d. risico’s.

In de reactie van het College op het accounts verslag, wordt aangegeven dat er stappen worden gezet richting een Nota Verbonden partijen.

Vraag:  Wanneer kan de Raad deze Nota tegenmoet zien?

De nota verbonden partijen wordt opgesteld m.b.v. een klankbordgroep van raadsleden. De nota zal in het najaar naar de raad worden verstuurd.

Perspectiefnota CDA Capaciteit Algemeen

Blz. 14 – 4 Evenwicht capaciteit en Ambitieniveau

De beschikbare capaciteit zit aan haar plafond.  In de laatste zin van dit punt wordt aangegeven fat er gekeken gaat worden naar een kwalitatieve verbetering en 

aandacht voor het terugdringen van het ziekteverzuim.

Vraag: 

Aan welke kwalitatieve verbeteringen denkt het college en hoe vertaalt het college “aandacht” voor het terugdringen van het ziekteverzuim in daadwerkelijke 

oplossingen om het ook echt terug te brengen?

Voor kwalitatieve verbeteringen zet het college in op persoonlijke ontwikkeling van medewerkers en competentiegericht werken en het plannen/bijsturen 

van de juiste mens op de juiste plek op het juiste moment. Daarnaast worden de huidige teamcoaches, individuele coaches en de digitale leeromgeving 

(GroeiMee! Academie) met een ruime keus aan opleidingen ingezet. Uit het Psychosociale Arbeidsbelasting onderzoek (PSA) bleek dat medewerkers de 

afgelopen jaren als zwaar ervaren door de vele veranderingen. Belangrijkste verbeterpunt is dat zij over de hele linie hoge werkdruk en werkstress ervaren. 

Medewerkers zijn inhoudelijk zeer betrokken bij hun werk en willen hun werk graag goed doen. Om het ziekteverzuim te verlagen is de insteek is dat we 

het beleid beknopt houden. Uitgangspunt is om in gesprek te gaan met de medewerkers door het ‘goede gesprek’ te faciliteren. Voor de inhoud van het 

“goede gesprek” gaan we vooral investeren in de (persoonlijke) energie- en hulpbronnen van medewerkers. Daaronder vallen bijvoorbeeld 

regelmogelijkheden en mate van zelfstandigheid. Dit met als doel de weerbaarheid van medewerkers te vergroten

Perspectiefnota CDA Dekkingsvoorstellen Blz. 14 – 2.5 (Noodzakelijke) dekkingsvoorstellen

Onder 1 wordt verondersteld een prijsbijstelling voor 50% te kunnen realiseren op de materiële budgetten van de Verbonden Partijen.

Vraag:

Op welke wijze denkt het college dit te kunnen realiseren en hoe reëel is hierbij het percentage van 50%?

De Verbonden Partijen zijn het verlengstuk van ons eigen gemeentelijk beleid. Omdat wij als gemeente geconfronteerd worden met noodzakelijke 

maatregelen verwachten we dit ook van onze Verbonden Partijen 

Perspectiefnota CDA Parkeervoorzieningen Programma 3

• Parkeervoorzieningen: er zijn in de voorgaande periode middelen opzij gezet welke afkomstig zijn om een onderzoek naar blauwe-zone niet te doen. Zijn deze 

middelen nog beschikbaar om een parkeerroute te realiseren?

De middelen voor de pilot ‘Gratis parkeren in aanloopstraten’ zijn van 2018 overgeheveld naar 2019 en niet meer beschikbaar in 2020. De redenen hiervoor 

hebben te maken met draagvlak en planning:

• De pilot werd niet enthousiast ontvangen door ondernemers, enkel een parkeerverwijssysteem werd als mogelijke optie gezien.

• In verband met het mobiliteitsplan en het daarbij horende uitvoeringsprogramma (waarin prioritering wordt gebracht aan aankomende maatregelen en 

projecten) zijn de middelen voor de pilot komen te vervallen. 

De raad heeft de mogelijkheid om maatregelen van het mobiliteitsplan te prioriteren en de middelen daarvoor in te zetten waar men wenst. 

De maatregelen in het uitvoeringsprogramma worden overigens op korte termijn door participanten gewaardeerd. Het uitvoeringsprogramma met 

opgehaalde waardering wordt in het najaar van 2020 aan de raad gepresenteerd, waarna er door de raad een eigen prioritering kan worden vastgesteld. 

Perspectiefnota CDA Mobiliteitsplan • Mobiliteitsplan: Indien de provincie N-H geen subsidie beschikbaar stelt voor het realiseren van fietsvoorzieningen en verkeersveilige oplossingen. Gaat het college 

deze noodzakelijke aanpassingen zonder subsidie dan even goed uitvoeren?

Deze vraag is erg hypothetisch. De provincie heeft enkele ambities zeer hoog in het vaandel: 

- het nader invullen en tot uitvoer brengen van het Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030 (met als doelstelling: nul verkeersdoden). 

- Het realiseren van een regionaal netwerk van fietsroutes naar diverse OVknooppunten (treinstations en grotere P+R’s). “Laaghangend fruit” komend uit 

het MIRT onderzoek oostkant Amsterdam.

- Bevorderen van ketenmobiliteit door OVknooppunten beter te positioneren en deze (waar van toepassing) op te waarderen tot een “mobiliteit HUB”.

- Bevorderen van het openbaar vervoer door dit veel beter te faciliteren.

Zowel voor het SPV2030 als voor de aanleg van een fietsroutenetwerk zijn landelijke subsidieregelingen van toepassing. 

De provincie heeft, gekoppeld aan de nieuwe OV concessie, €2 miljoen voor de regio gereserveerd voor OV knopen en de zogeheten ketenreis. Dit geld 

kan onder meer voor fietsvoorzieningen worden ingezet. 

Er is een reguliere subsidie voor kleine infrastructuur (BDU) die als doel heeft om de inrichting van lokale wegen verkeersveilig te maken. De subsidie is 50% 

en voor fiets-infrastructuur, waaronder een fietsstraat, kan dit zelfs 70% zijn. De verwachting is dat fietspaden die onderdeel zijn van het regionale 

hoogwaardig fietsnetwerk ook voor 70% subsidiabel zullen zijn. Boven op de 50% van de provinciale subsidie verkeersveiligheid is de verwachting dat het 

Rijk aanvullend subsidieert. 

De bovenstaande ambities onderschrijven wij volledig. In het hypothetische geval dat alle subsidies zouden vervallen, zouden wij noodzakelijke 

maatregelen even goed willen uitvoeren. Dure maatregelen als fietsbruggen of –tunnels zullen dan minder kansrijk zijn en maatregelen zullen dan 

waarschijnlijk in lager tempo kunnen worden uitgevoerd.

Perspectiefnota CDA Naarderheem • Naarderheem: 

o Is dat een private investering?

o Wordt ook met de kansen bekeken hoe deze in verhouding staan met het therapie bad Zandzee te Bussum.

Ja, dit is een private investering. Er wordt nu een gezamenlijk, Vivium en Gemeente Goose Meren,  onderzoek naar de zogenoemde koppelkansen gedaan. 

Het revalidatiezwembad van Vivium zelf is daar een onderdeel in. Uit dit onderzoek zullen de kansen worden gedestilleerd. Deze kunnen aanleiding 

vormen door investeringen door derde partijen. Nee, er wordt niet bekeken hoe deze in verhouding staan met het therapiebad Zandzee Bussum.

Perspectiefnota CDA Centrum gebiedsvisie • Centrum gebiedsvisie Bussum

o Het gebouw de Vonk was een strategische aankoop om de omsluiting van de ring in Bussum te realiseren,.

Het pand De Vonk is aangekocht om twee redenen: een oplossing kunnen bieden om het onveilige kruispunt bij de Meerweg / Vlietlaan aan te pakken en 

ruimte te kunnen bieden bij de aanleg van het verdiept spoor. Zo lang het verdiept spoor op de agenda staat, is het dus verstandig om het pand De Vonk als 

strategisch vastgoed in onze eigen portefeuille te hebben. Omdat het pand nu zo slecht is, moet er in geïnvesteerd worden. Het pand De Vonk ligt op een 

belangrijke locatie in het centrum van Bussum, daarom is het wenselijk om de huidige bestemming van het pand te handhaven: centrumdoeleinden. In het 

voorstel naar de raad worden overigens meerdere scenario’s voorgelegd. 

Perspectiefnota CDA Naardertrekvaart • Naardertrekvaart:

o Het aanleggen van een park langs de Naardertrekvaart.

Binnen het gebiedsprogramma Naarden buiten de Vesting wordt het project Optimalisatie Naardertrekvaart nog uitgevoerd. Dit project betreft de 

realisatie van aanlegvoorzieningen voor bootjes.  Vanuit efficiencyoverwegingen is het verstandig om de aanleg van de steiger(s) te combineren met het 

project ‘Tuindorp Keverdijk’. In dit project de Vaartweg wordt heringericht, waarbij ook de groenstrook langs de Naardertrekvaart wordt aangepast. De 

uitvoering van dit project start op zijn vroegst in 2022. 



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Perspectiefnota CDA Maximaal sociaal • Maximaal sociaal:

o Waarom kiest het college dit alleen te realiseren op gemeentelijk grondgebied?

o Kan de gemeente locaties onteigenen die al een langere tijd staan te verpauperen? 

Maximaal sociaal is ervoor bedoeld om bij ontwikkelingen altijd eerst te kijken in hoeverre het mogelijk is om sociale huurwoningen te realiseren. In de 

praktijk weten we dat het niet altijd haalbaar is om 1/3 sociaal  te bouwen. Daardoor zal het in andere gevallen nodig zijn om meer dan 1/3 te realiseren om 

de opgave, minimaal 350 nieuwe sociale huurwoningen, te behalen. Op gemeentelijke gronden is het kansrijker om sociaal te bouwen omdat de gemeente 

geen commerciële doelen heeft. Dat neemt niet weg dat het gesprek ook met commerciële partijen aangegaan wordt. Onteigening van locaties is een 

ingrijpend middel, het grijpt sterk in op de individuele rechten van burgers en zeker niet kosteloos. Eigendomsrecht is het meest omvattende recht dat een 

persoon op een zaak kan hebben. Inbreuk hierop of schending hiervan is slechts onder zeer bijzondere omstandigheden mogelijk. Dat betekent o.a. 

concreet dat er geen alternatieve mogelijkheden zouden mogen zijn en bovendien is dit een juridisch langslepende en kostbare procedure, waarvan niet 

zeker is of de gemeente in het gelijk wordt gesteld. Het college vindt inzet van dit middel om deze redenen niet wenselijk. 

Perspectiefnota CDA Arbeidsplekken • Programma 6 Werk en inkomen:

o Hoe ziet het college de kansen voor mensen met een beperking om na deze periode van minder vraag naar arbeidsplekken, dat deze mensen na een langere periode 

weer een kans krijgen op een werkplek.

Doordat de vraag op de arbeidsmarkt afneemt terwijl het aanbod toeneemt lijkt het erop dat de kansen voor mensen met een beperking afnemen. Daar 

staat tegenover dat steeds meer bedrijven de meerwaarde inzien van het zijn van een inclusief bedrijf. Zij worden hierbij ook ondersteund door onder 

andere het WSP. Naast het informeren over de mogelijkheden positioneert het WSP deze bedrijven positief als ‘smaakmakers’. Daarnaast ontwikkelt de 

rijksoverheid een wet die zaken omtrent het dienstverband van mensen met een beperking vereenvoudigd. Met de Tomingroep worden mogelijkheden 

gezocht, ook in samenhang met de Regio en het GAD om meer werk te genereren gericht op de (toekomstige) circulaire economie. Gezamenlijk moeten 

deze maatregelen ertoe leiden dat eventuele afname van werkgelegenheid en kansen voor mensen met een beperking wordt beperkt.

Perspectiefnota CDA Skatebaan • Programma 8: Recreatie:

o Veel jongeren uit Bussum en omgeving maken gebruik van de skatebaan.

uitdagingen in sport en spel.

De laatste grote aanpassing is in 2016 uitgevoerd in samenspraak met de jongeren. Fysiek is het mogelijk om de baan uit te breiden. Dit gaat wel ten koste 

van groen. Groen dat ecologische wordt beheerd en van waarde is voor de biodiversiteit. Juist hier aan de rand van de Groene Long is het belangrijk om 

deze groene ruimte niet verder te verkleinen. In de huidige budgetten voor speelvoorzieningen is geen ruimte voor de aanleg of aanpassing van een 

skatevoorziening. Wijzigingen of uitbreidingen van skatevoorzieningen vragen relatief hoge investeringskosten. Daarnaast wordt ook gevraagd om een 

nieuwe skatevoorziening in Muiden en een aanpassing van de skatebaan in Muiderberg en Naarden. De behoefte voor aanpassingen of meer 

skatevoorzieningen leven dus duidelijk in de gehele gemeente. De komende periode wordt bekeken of dit tot structurele aanpassingen van het budget 

voor speelvoorzieningen leidt. Dit zal dan worden meegenomen bij de perspectiefnota van 2022.

Perspectiefnota CDA Harmonisatie sport Blz. 44/45

Uit de PN2021 is niet op te maken of de harmonisatie sport budgetneutraal wordt voor de gemeente.

Kunt u dit uitleggen.

De harmonisatie van het beheer- en tariefstelsel van de buitensport is budgetneutraal opgezet waar het gaat om de huurbetalingen door de verenigingen. 

Door het rechttrekken van de vastgoedeigendommen conform de Sport- en beweegvisie ontstaan er incidentele kosten voor de gemeente in verband met 

de overname van activa. 

Perspectiefnota CDA Wmo en jeugdhulp Blz. 41 WMO en jeugdhulp

Het blijkt dat er een forse overschrijding is bij sociaal domein. Waar zit de grootste overschrijding?

Hoe kan er “gereorganiseerd” worden waarbij de mensen met laag- en middeninkomens zoveel mogelijk worden ontzien in eigen bijdrage. 

Welke (extra) inzet wordt er gedaan in preventie?

Is bij afnemers (inwoners en/of ouders) inzicht in de kosten van hulp die de gemeente betaald voor hen?

Worden facturen gecontroleerd door afnemers (inwoners en/of ouders  bij 18-)

a. Bij Wmo is de grootste groei te zien op huishoudelijke hulp en individuele begeleiding. Bij Jeugd is ambulante jeugdhulp (in aantal) en Verblijf (in kosten) 

opvallend.  b. Om deze inkomensgroepen te ontzien is het abonnementstarief in 2019 (AmvB) en 2020 (bij wet) juist ingevoerd.  De eigen bijdrage komt 

overeen met de laagste eigen bijdrage voor lage inkomens zoals deze gold toen het abonnementstarief nog niet was ingevoerd. c.  zie antwoord regel 17. d.  

Iedere beschikking die wordt afgegeven bevat het totaal aan kosten van de betreffende indicatie. De kosten zijn daarom inzichtelijk voor de inwoner. e. 

facturen worden niet door de afnemers gecontroleerd

Perspectiefnota CDA IHP Blz. 42 IHP

Bij temporisering van nieuwbouw/renovatie i.v.m. kapitaallasten plafond zullen scholen worden teleurgesteld in planningen en reeds gedane toezeggingen. 

Zijn de scholen hiervan op de hoogte en wat betekend dit nu precies voor nieuwbouw- en verbouwplanningen van scholen?

Wat voor financieel effect heeft temporisering (uitstel) op de bouwkosten in het IHP. Immers uitstel is kostenverhogend in de tijd.

Gelet op de financiële positie van de gemeente is spreiding van projecten over een langere periode noodzakelijk.  Samen met de schoolbesturen zullen we 

kijken naar wat de effecten zijn van vertraging voor hun projecten. Het is nog lastig te voorspellen of de bouwkosten zullen stijgen en wat de financiële 

consequenties zullen zijn van de coronacrisis. 

Perspectiefnota CDA Meicirculaire Blz. 50 Meicirculaire

Hoe zijn de kosten van de meicirculaire geraamd? Graag uitleg waarop dit is gebaseerd.

Deze is immers nog niet bekend volgens u in de PN2021

De post Mei circulaire betreft een aanname van een loon- en prijscompensatie van 3% door het Rijk, gebaseerd op de berekeningen van loon- en 

prijsstijgingen van het CPB.

Perspectiefnota CDA NVC Naarden Blz. 59 programma 7 

Renovatie veld 2, mini1, mini2 NVC Naarden.

Deze investering staat voor 2023 en 2024 in de lijst

Is het niet zo dat dit deze zomer (2020) al wordt uitgevoerd?

Het klopt dat de werkzaamheden deze zomer (2020) al worden uitgevoerd. De investeringen zijn uit de lijst gehaald.

Perspectiefnota CDA Doorgeschoven investeringen Blz. 62 doorgeschoven investeringen

Rotonde Zuidpolderweg-Mariahoeveweg.

Deze staat voor 210k in de investeringslijst.

Dit lijkt weinig omdat de rotonde Keverdrijk al een kleine 500k heeft gekost na aftrek subsidie.

Klopt dit bedrag dan ook wel. Graag uitleg.

De opgegeven kosten (van € 210.000) betreffen abusievelijk de netto aanlegkosten na aftrek van de te verwachten BDU-bijdrage. De totale aanlegkosten 

zullen dus het dubbele bedragen.

Jaarstukken VVD Accountantsverslag Wanneer en hoe wordt het concept definitief? De accountant heeft op 5 juni de definitieve cijfers vanuit de regio ontvangen. Hij stemt nu af met de accountant van de regio. Nadat de cijfers van de regio 

in onze jaarrekening zijn verwerkt, zal uw accountant zijn verslag ook definitief maken. Dit wordt bij de stukken voor de besluitvormende raad gevoegd. 

Jaarstukken VVD Doorbelasting De doorbelasting van ambtelijke ondersteuning aan de programma's is per saldo -1.729k. In programma kosten en baten +747. 

Moeten we daar uit afleiden dat er per saldo 1MiO extra is uitgegeven aan het ambtelijk apparaat?

Zie pagina 104/105, tabel doorbelastingen. Per saldo is het resultaat op de ambtelijke ondersteuning €868k nadelig. De toelichting vindt u onderaan.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Jaarstukken VVD Beleidsindicatoren Waarom zijn er beleidsindicatoren gekozen waarvoor (nog) geen benchmark bekend is? Wat is dan het nut? In de programma’s vindt u beleidsindicatoren, die die vanuit de regelgeving verplicht zijn. Op grond van het Besluit begroting en verantwoording 

provincies en gemeenten (BBV) zijn gemeenten gehouden om in de programma’s in de begroting (artikel 8 BBV) en in de programmaverantwoording in het 

jaarverslag (artikel 25 BBV) de beoogde en gerealiseerde maatschappelijke effecten van de verschillende programma’s toe te lichten volgens zogenoemde 

beleidsindicatoren. Bij ministeriële regeling is daartoe een uniforme lijst van beleidsindicatoren vastgesteld. Daarbij is ook voorgeschreven welke bron 

gemeenten voor de verantwoording moeten gebruiken. Op de website Waarstaatjegemeente.nl kan iedereen deze indicatoren en andere gegevens van de 

gemeente vergelijken met andere gemeenten in Nederland. Ook het college plaatst kritische kanttekeningen tegen de set verplichte beleidsindicatoren. 

Zo loopt de actualiteit van de gepresenteerde waardes van de indicatoren teveel achter, waardoor we het gevoel krijgen met niet nuttige indicatoren te 

werken. Het is daarom tijd om eigen indicatoren te ontwikkelen. In de 2e helft van dit jaar wordt hiermee gestart. We streven er naar om in de 

Programmabegroting 2021 voor 1 of 2 programma's de eerste indicatoren op te nemen.

Jaarstukken VVD Jeugdboa Is de  jeugdboa al aangenomen? Op 1 april 2020 is de nieuwe jeugdboa gestart.

Jaarstukken VVD Parkeercontrole Wordt er ook gekeken naar het uitbesteden van de parkeercontrole? Afhankelijk van de keuzes die door de raad worden gemaakt met betrekking tot het moderniseren van de parkeerketen is het uitbesteden van schakels uit 

de parkeerketen een mogelijke optie. Een van die schakels is de parkeercontrole. In het Mobiliteitsplan wordt ook een visie op handhaving weergegeven.

Jaarstukken VVD Fietsparkeerplaatsen Komen er meer veilig fietsparkeerplaatsen? In de plannen voor zowel Bussum-Zuid als Naarden-Bussum staan capaciteitsuitbreiding aangaande fietsparkeerplekken op het programma. Deze 

fietsenrekken worden voorzien van aanbindmogelijkheden en worden op een sociaal veilige manier geplaatst. Nieuwe en te vervangen fietsenstallingen 

worden ook van aanbindmogelijkheden voorzien. 

Jaarstukken VVD Ondernemersloket Hoeveel ondernemers hebben contact opgenomen met het ondernemersloket? Voor alle duidelijkheid onder de term "ondernemersloket" verstaan wij het loket (zowel fysiek als digitaal) voor de dienstverlening aan ondernemers. Zo 

heeft de accountmanager ondernemers in de periode van 16 maart tot en met 5 juni met ruim 170 ondernemers (1 of meer keren) contact gehad. Vragen 

zijn uitgezocht en acties werden uitgezet en teruggekoppeld. 30 vragen werden in het digitale systeem (Mozard) afgehandeld en ca. 50 e-mails werden 

beantwoord. 

De informatie voor ondernemers op gooisemeren.nl is in deze periode ruim 7.500 keer bezocht. Daarbij zijn ruim 12.000 pagina’s geraadpleegd. In 1 bezoek 

zijn dus meerdere pagina’s bekeken.  

Jaarstukken VVD Starterslening Op hoeveel startersleningen was gerekend? Het lijkt nu een klein aantal, hoe komt dat? Afhankelijk van de grootte van de gevraagde lening, kan op dit moment nog 8 a 9 startersleningen van maximaal 40.000 euro worden verstrekt vanuit het 

fonds. Vorig jaar zijn er 7 aanvragen goedgekeurd. Met een zelfde aantal dit jaar, zal begin volgend jaar de starterslening "op" zijn. 

Jaarstukken VVD Omgevingsvergunning Hoe vaak is er ingegrepen bij bouwen zonder of in afwijking van een vergunning? Er zijn 8 aanschrijvingen illegaal bouwen verzonden, 15 besluiten last onder dwangsom opgelegd en 1 besluit bestuursdwang

Jaarstukken VVD Omgevingsvergunning Is er nagegaan in hoeverre indieners tevreden waren met de procedures? Blz 50 Er is geen onderzoek naar klanttevredenheid gedaan.

Jaarstukken VVD Wonen Er lijken veel woningen van de gemeente al lange tijd leeg te staan. 

Waarom worden deze niet tijdelijk verhuurd?

Dat is aan de eigenaar van het pand om hier invulling aan te geven. 

Jaarstukken VVD Ruimtelijke ontwikkeling RO Er wordt 200k verklaard. Op blz. 56 lijkt het verschil groter te zijn; 320k (saldo lasten en baten) Het verschil op het product is inderdaad 320K. Een deel (ca. 200K) wordt verklaard door de toelichting bij het product Ruimtelijke Ontwikkeling. Daarnaast 

is er een centrale toelichting op het programma inzake de afwijking op doorbelasting van het ambtelijk apparaat, dat alle producten binnen het programma 

raakt maar niet verder is uitgesplitst. Voor Ruimtelijke Ontwikkeling is dat ca. 120K.

Jaarstukken VVD Hemelwateropvang bij hoeveel (nieuw)bouwprojecten is hemelwateropvang ter plaatse gerealiseerd zonder aansluiting voor regenwater op het riool? Dit is niet bekend bij de gemeente. Realisatie van een hemelwateropvang is geen verplichting en wordt dan ook niet door de gemeente geregistreerd. Bij 

alle nieuwbouwprojecten moet sinds 2012 volgens het bouwbesluit het hemelwater gescheiden van het vuilwater riool op het bouwperceel worden 

aangelegd.  

Jaarstukken VVD Afwegingskader duurzaamheid Het is moeilijk om de effectiviteit van de investeringen te beoordelen. Daarom heeft het college eerder toegezegd een afwegingskader duurzaamheid op te stellen. 

Wanneer mogen we die verwachten?

In het najaar van 2020 staat een voorstel voor (de ontwikkeling van) een afwegingskader op de bestuurlijke agenda. Als basis voor dit afwegingskader 

kijken we naar a) de doelen en indicatoren uit de Interne duurzaamheidsagenda en b) de relevante duurzaamheidsdoelen van de VN (SDG’s).

Jaarstukken VVD Doe-budget Zijn alle aanvragen gehonoreerd? (Doe-budget) Niet alle aanvragen zijn gehonoreerd. De meest voorkomende afwijzingsgronden zijn (in volgorde van meest voorkomend): dubbel aangevraagd, te hoog 

inkomen, te hoog vermogen.

Jaarstukken VVD Schuldhulpverlening Zijn alle aanvragen gehonoreerd? Dossiers worden pas aan de Kredietbank overgedragen als zij kansrijk en volledig zijn. Slechts enkele gevallen worden niet gehonoreerd.

Jaarstukken VVD Re-integratie  nr. 28 indicator lopende re-integratievoorzieningen: zijn deze voorzieningen en mogelijkheden dusdanig, dat mensen ook inderdaad na re-integratie aan het werk 

blijven? 

Waarbij is het grootste effect bereikt: met hulp van inzet collectieve voorzieningen of door inzet van individuele trajecten?

Is bekend wat het % mensen is die zijn teruggevallen en weer in de bijstand terecht zijn gekomen?

Hoe staat het in verhouding tot budget dat beschikbaar wordt gesteld?

Collectieve voorzieningen zijn met name bedoeld voor mensen die zich op de lagere treden van de participatieladder bevinden. Naast hulpverlening 

(bijvoorbeeld maatschappelijk werk) bieden collectieve voorzieningen ontwikkelkansen (bijvoorbeeld vrijwilligerswerk doen). Uitkeringsgerechtigden 

kunnen daardoor stijgen op de participatieladder, en een opstap maken naar een eventueel volgende fase van verdere begeleiding om -op termijn- een 

baan te vinden. Individuele re-integratietrajecten worden ingezet bij uitkeringsgerechtigden die zich bevinden op de hogere treden van de 

participatieladder. Het participeren in een traject is bedoeld om werknemersvaardigheden te ontwikkelen en arbeidsritme op te doen. Aanvullend kunnen 

taal- of beroepsmatige cursussen worden aangeboden. De training/begeleiding is erop gericht om te bereiken dat na afloop kan worden gestart met het 

zoeken –zo nodig met begeleiding- naar een (reguliere) baan. Individuele trajecten leiden dan ook tot meer uitstroom naar werk. 
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Jaarstukken VVD Sociale kaart Wat is al bereikt m.b.t. de sociale kaart? Wanneer mogen we deze verwachten? De ambitie in het College-uitvoeringsprogramma is een sociale kaart te ontwikkelen, waardoor inwoners en professionals makkelijk kunnen achterhalen 

welke organisaties welke voorzieningen en diensten leveren. Het college bekijkt hoe zinvol het is om dit te ontwikkelen gelet op de ervaringen van andere 

gemeenten. 

Jaarstukken VVD

Cliënten met een 

maatwerkarrangement WMO

Taakveld 6 nr. 32 Is er een reden te geven waarom onze cijfers zo veel afwijken van de benchmark? Dit komt door de demografische gegevens van Gooise Meren (meer ouderen). Het genoemde getal in de kolom 'gemeenten 50.000-100.000 inwoners' is 

een gemiddelde.

Jaarstukken VVD Mouwtje Wat is de voortgang en status van het natuurhistorisch onderhoudsbeheerplan van Het Mouwtje? Met de Verenigingen Vrienden van ’t Mouwtje en Vrienden van het Bredius zijn gesprekken gevoerd om het historisch onderzoek op te starten. Dit 

onderzoek is de basis voor de gewenste Visie en beheerplan. De verwachting is dat het historische onderzoek dit jaar wordt afgerond.

Jaarstukken VVD Heffingen Hoe komt het dat de heffingen die je, nemen we aan, aan het begin van het jaar oplegt en de uitgaven, die pas aan het eind van het jaar exact bekend zijn, precies 

even hoog zijn?

De gerealiseerde baten uit heffingen zijn niet precies gelijk aan de geraamde baten. Dit blijkt uit de tabel in onderdeel Opbrengsten en tarieven lokale 

heffingen op pagina 113 in de paragraaf lokale heffingen. Hierin zijn de verschillen aangegeven tussen de gerealiseerde baten en de baten volgens de 

gewijzigde begroting. Met de voortgangsverslagen worden geactualiseerde ramingen aan de raad voorgelegd. Daarmee beperken wij het risico op 

verschillen tussen raming en realisatie. 

Jaarstukken VVD Onderhoud kapitaalgoederen Wat is de verklaring dat het gemeentehuis zo snel na de verbouwing een update nodig heeft. De update houdt verband met het uitvoering geven aan : De risico-inventarisatie & -evaluatie (RI&E) die al sinds 1 januari 1994 verplicht is voor alle 

werkgevers (uitgezonderd ZZP'ers). De risico's moeten worden gemitigeerd in het kader van goed werkgeverschap.

Jaarstukken VVD Functiewaardering Functiewaardering. Aan wat voor aanpassingen moet worden gedacht?  Wetgeving geeft aan dat medewerkers betaald moeten worden naar het werk dat hen feitelijk wordt opgedragen. Feitelijke werkzaamheden kunnen dus 

anders zijn de formele functiebeschrijving met de daaraan gekoppelde waardering en betaling. Uit de onderhoudsronde bleek dat dit bij een aantal functies 

geval was, met name omdat in de vier jaar tijd wijzigingen van afdelingsstructuren en herschikken van (nieuw) taken plaatsvonden om beter in staat te zijn 

de werkzaamheden adequaat uit te voeren. Dit heeft ertoe geleidt dat voor een aantal functies een andere formele functiebeschrijving van toepassing is 

verklaard met een hogere waardering.

Jaarstukken VVD Inkoop Inkoop. Wat is het effect van deze samenwerking? Zijn er niet veel meer interne regels bijgekomen? Er zijn niet veel interne regels bijgekomen. Slechts één en dat is advies te vragen aan inkoop bij uitgaven >2500 euro en samen te werken met inkoop bij de 

uitgaven die groter zijn dan 30.000 euro. De Aanbestedingswet is nog steeds ongewijzigd van toepassing. Het effect van de samenwerking staat 

beschreven in het plaatje in de jaarstukken en is positief te noemen.

Jaarstukken VVD Sociale woningbouw reserve We hadden hier ook de reserve voor sociale woningbouw verwacht die gevoed wordt uit projecten waar geen sociale woningbouw wordt gerealiseerd.  Waar is deze 

opgenomen?

De Compensatieregeling betaalbare woningen Gemeente Gooise Meren 2020 is in april 2020 door de raad vastgesteld. Er was ultimo 2019 derhalve nog 

geen bestemmingsreserve Stimuleringsfonds betaalbare huurwoningen.

Jaarstukken VVD Riolering Is de post Vervangingsinvestering Riolering een nieuwe post? Waarom is deze nu opgenomen? Ja dit is een nieuwe post. Dit is een gevolg van de nieuwe financieringsstrategie voor rioolvervanging die vorig jaar is vastgesteld met het gemeentelijk 

rioleringsplan. 

Jaarstukken VVD Bijlage 2 taakvelden Zijn er verklaringen voor de grote verschillen op verschillende posten tussen begroting en realisatie? BV 0.4, 0.61, 0.62, 0.8 en 3.1, pag. 239 De verschillen tussen de kolom begroting 2019 na wijziging en realisatie 2019 worden in de programma's toegelicht. Graag verwijzen wij hier naar. (De  

taakvelden laten een andere dwarsdoorsnede van de begroting van Gooise Meren zien. Het kan dus voorkomen dat een verschil op taakveldniveau een 

samenstelling of een kleiner onderdeel is van de toegelichte verschillen in de programma's. Hierdoor zijn deze niet een op een aan te sluiten).

Jaarstukken VVD Opvang en beschermd wonen Opvang en beschermd wonen. 

Waarom is dit niet aan de algemene reserve toegevoegd, zo was het een reserve en blijft het een reserve? 

Heeft de regio te weinig resultaten geboekt zodat de gemeente extra inzet moet plegen?

De regiogemeenten hebben afgesproken dat de reserve van de regionale begroting Bescherming en Opvang niet groter mag worden dan 1,2 miljoen euro. 

Als bij vaststelling van de jaarrekening de reserve hoger uitvalt, wordt het meerdere uitgekeerd naar de regiogemeenten. Eind 2018 werd al duidelijk dat de 

reserve hoger uit zou komen. Het college van Gooise Meren heeft in december 2018 besloten om de middelen van deze incidentele uitkering te oormerken 

en te besteden voor de doelgroep waarvoor ze bestemd zijn: Bescherming en Opvang. Hiermee kunnen lokale knelpunten worden opgelost. Pas in juli 

2019 is de jaarrekening van de regio vastgesteld en daarna is een bedrag uitgekeerd ad € 297.000. Hiermee kunnen lokale knelpunten in 2020 worden 

aangepakt. Het rijksbeleid en in het kielzog daarvan ook het regionale beleid, is erop gericht om 24 uurs voorzieningen (klinieken en Beschermd Wonen) af 

te bouwen en kwetsbare inwoners zoveel mogelijk zelfstandig te laten wonen en ambulant zorg en ondersteuning te bieden.De 24 uurszorg in het sociaal 

domein (Beschermd Wonen GGZ)  is een taak die we samen met de regiogemeenten uitvoeren. Deze regionale voorziening wordt afgebouwd en de lokale 

gemeenten krijgen meer taken in het ambulant ondersteunen van deze kwetsbare inwoners die zelfstandig in hun gemeenten (komen) wonen. De 

regiogemeenten maken met elkaar beleid om voorzieningen te realiseren die hier voor nodig zijn en die we niet afzonderlijk kunnen regelen. Daarmee 

worden goede resultaten geboekt. Maar de ambulantisering van de GGZ vraagt steeds meer om ook lokale inspanningen. Denk bijvoorbeeld aan 

laagdrempelige voorzieningen die geschikt zijn voor de groeiende groep kwetsbare inwoners die zelfstandig in onze buurten (komen) wonen en die 

zelfredzaamheid en meedoen ondersteunen. Aan inclusieve buurten waarin kwetsbare inwoners ook welkom zijn in hun anders zijn. Bescherming en 

opvang vraagt ook om specifieke, lokale ondersteuning van kwetsbare thuislozen met een briefadres in Gooise Meren. De middelen van de incidentele 

uitkering worden voor deze lokale taken ingezet. 

Jaarstukken VVD Regionaal energieloket Wat is de rol van een regionaal energieloket t.o.v. de andere activiteiten van de gemeente op het gebied van de energietransitie, in het bijzonder die van energie 

coöperatie WattNu?

Is er een onderlinge taak-/rolverdeling, en waar is die te vinden?

Wat zijn de kosten van het regionale loket/de lasten voor Gooise Meren?

Er is in 2019 een regionale ketensamenwerking gestart. Hierin zitten de lokale energiecoöperaties, het duurzaam bouwloket (energieloket) en het 

energiedienstenbedrijf. De lokale energiecoöperaties zoals Wattnu hebben energiecoaches kunnen opleiden en komen bij mensen thuis om te adviseren. 

Inwoners die hun huis willen verduurzamen kunnen ook het duurzaam bouwloket (energieloket) Gooise Meren raadplegen. Via dit loket kunnen tevens 

offertes opgevraagd worden van regionale bedrijven die de aanpassingen kunnen realiseren. Het regionale energiedienstenbedrijf organiseert het aanbod 

van deskundige bedrijven uit de regio. De ketensamenwerking is nog niet optimaal en moet zich verder ontwikkelen. Er wordt dit jaar geëvalueerd. In 2020 

zijn de kosten voor Gooise Meren ca €45.000 voor de gehele regionale ketensamenwerking. Deze zijn gedekt vanuit decentralisatiemiddelen vanuit het 

rijk. De kosten nemen komende 2 jaar af en in 2023 moet het energiedienstenbedrijf zonder subsidie functioneren.

Jaarstukken VVD Accountantsverslag Bij het resultaat worden afwijkingen benoemd en daarvan springt die van overschrijding van de loonkosten van bijna 1 miljoen in het oog. Wat is daarvan de 

belangrijkste oorzaak? (genoemd worden ziekteverzuim, benodigde capaciteit voor realisatie van plannen)

Voor de overschrijding van € 868.000 is geen ‘belangrijkste’ oorzaak aan te wijzen. Het komt voort uit een combinatie van factoren die elkaar negatief 

beïnvloeden.
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Jaarstukken VVD Accountantsverslag Als de gemeenteraad vanaf 2021 de rechtmatigheidverklaring van het college moet controleren hoe wordt die dan in staat gesteld om een effectieve controle uit te 

kunnen voeren?

Op 10 juni is het Ambitiedocument Rechtmatigheidsverantwoording geagendeerd voor uw raad (hamerstuk). Daarin wordt ingegaan op de bevoegdheden 

van de raad op dit punt. De belangrijkste wijze om te sturen is door het vaststellen van de verantwoordingsgrenzen en de rapportagetoleranties waaraan 

het college gebonden is bij de verantwoording. In het ambitiedocument geeft het college aan verder te willen gaan dan de wettelijke 

verantwoordingsplicht en altijd alle bevindingen boven de rapportagetolerantie met de raad te delen en deze waar nodig te voorzien van een verbeterplan. 

Met de in het ambitiedocument geschetste aanpak wil het college de raad in positie brengen om zijn controlerende taak optimaal uit te kunnen voeren. 

Daarnaast zal uw accountant een oordeel (blijven) vellen over de getrouwheid van de verantwoording van het college, of zij op basis van de voorliggende 

controles (getoetst op getrouwheid) daadwerkelijk tot de aangegeven conclusies heeft kunnen komen. 

Jaarstukken VVD Reactie college Het college geeft in reactie op de observaties van de accountant over de fouten in aanbesteding aan dat maatregelen zijn getroffen onder andere door centrale 

inkoop. In het accountantsverslag wordt echter gesteld (blz. 10)  dat de accountant constateert dat inkoop NIET gedwongen betrokken is. Kunt u deze (schijnbare?) 

tegenstrijdigheid toelichten?

Per februari 2019 is inkoop gecentraliseerd. Om dit werkbaar te maken voor zowel team Inkoop als de organisatie is besloten om een drempelbedrag te 

hanteren. Een inkooptraject boven de € 2.500,- moet langs Inkoop voor advies, daaronder mag zelf ingekocht worden.

Voortgangsverslag VVD Naarderbos In het VV wordt €188k extra nodig geacht voor lopende juridische advisering en procedures inzake Naarderbos/Oud-Valkeveen. Hoeveel was er oorspronkelijk 

gereserveerd voor 2020? En hoeveel is er besteed in 2019 en 2018?

Er was nog geen bedrag gereserveerd voor 2020. In 2018 is er circa. €265.000,- besteed, waarbij het resterende budget (€185.000,-) overgeheveld is naar 

2019.  In 2019 is er van dat bedrag €138.000,- besteed, er bleef €43.000,- over maar deze kon niet meer worden overgeheveld naar 2020. Aangezien het 

budget van €450.000,- dat uw raad in 2018 ter beschikking heeft gesteld, volledig besteed was en we de continuïteit van alle lopende juridische advisering 

en procedures willen borgen, waren wij genoodzaakt om opnieuw budget aan te vragen. 

Voortgangsverslag VVD Zwerfafval Wat zijn de belangrijkste activiteiten m.b.t. het zwerfafval die de gemeente onderneemt i.h.k.v de bijdrage Nedvang (€134.000)? Het jaarplan Gooise Meren 'zwerfvuil vrij' is door de subsidieverstrekker Nedvang goedgekeurd. In dit plan staat omschreven welke extra inspanningen, 

bovenop de reguliere uitvoering, binnen Gooise Meren worden getroffen. We zetten in op een schone(re) leefomgeving en zoeken hierbij samenwerking 

met bewoners, ondernemers en scholen. Projecten worden geïnitieerd die ervoor zorgen dat Gooise Meren een schoon gebied is op de kaart van 

supportervanschoon.nl. Dat houdt in dat elke straat, wijk, gebied in Gooise Meren in de toekomst een ambassadeur heeft die samen met de inwoners het 

gebied zwerfvuil vrij houdt. Voorbeelden van projecten om zwerfafval te reduceren zijn educatieve projecten op scholen (Afvalhelden, aanpak 

Snoeproutes); TT transitie in wijken; en adoptie horecagebieden door ondernemers. Ook zal er dit jaar zal het herziene afvalbakkenplan opgesteld worden 

voor de optimalisatie van plaatsing/ soort afvalbakken en levert daarmee een bijdrage leveren aan het verminderen van zwerfvuil

Voortgangsverslag VVD De lunet Wat zijn de ontwikkelingen van de onderhoudskosten van De Lunet over de afgelopen vier jaren? 

Moeten wij uit de passage opmaken dat het MJOP geactualiseerd zou moeten worden? 

De kosten waren: 2016 € 286.000, 2017 € 100.000, 2018 € 117.660. 2018 € 133.551.Er is sprake van een actueel MJOP.

Voortgangsverslag VVD Verkoop gronden Bestaat er een kader voor de verkoop van gemeentelijke gronden? Voor verkoop van gronden die de gemeente in erfpacht heeft uitgegeven en niet-strategisch gelegen zijn, is het erfpachtbeleid het kader. In 2017 heeft de 

raad het algemene erfpachtbeleid vastgesteld, in 2018 het aanvullend erfpachtbeleid voor bedrijven. In dit beleid is de methodiek voor de tot stand koming 

van de prijs in het geval van verkoop van niet-strategische erfpachtgronden, vastgelegd. In het algemene erfpachtbeleid gaat het om de methodiek in 

algemene zin voor deze gronden (de gronden van de woningen in de Keverdijk in Naarden). In het aanvullend erfpachtbeleid voor bedrijven gaat het om de 

methodiek specifiek voor niet-strategische erfpachtgronden op bedrijventerrein Gooimeer Zuid in Naarden. De nota grondbeleid is recent vastgesteld. Het 

grondbeleid geeft met name aan hoe de gemeente omgaat met haar rol en positie in de ruimtelijke ontwikkeling. Alleen bij actief grondbeleid kan mogelijk 

sprake zijn van aankoop. De nota grondbeleid zegt verder kort iets over het (grond)prijsbeleid en geeft een beknopt kader voor de verkoop van 

snippergroen.

Voortgangsverslag VVD Duurzaamheidslening Hoeveel inwoners hebben in 2019 gebruik gemaakt van een duurzaamheidslening, waar is het geld overwegend aan besteed (isolatie, zonnepanelen) en welke wijken 

in Gooise Meren waren het meest actief? I.v.m. de beoogde ophoging, hoe worden de risico's bij wanbetaling opgevangen bij deze leningen?

39 inwoners hebben tot nu toe gebruik gemaakt van de duurzaamheidslening. De leningen worden voor 98% aangegaan voor de installatie van 

zonnepanelen. Voordat een aanvraag gehonoreerd wordt vindt een krediettoets plaats. Als later op sprake is van wanbetaling wordt de inwoner middels 

brieven, bkr registratie, aanmaning en deurwaarder gehouden aan terugbetaling van de lening. Deze eventuele acties coördineert SVN. Een overzicht van 

het aantal aanvragen per wijk volgt. Dit is niet automatisch uit het registratiesysteem te halen. Kortom, er is een procedure van wanbetaling, maar tot op 

heden is deze niet toegepast. Landelijke ervaringen laten ook zien dat het zeer zelden voorkomt dat er een wanbetalingstraject gestart moet worden.

Voortgangsverslag VVD Vechtmonding De opschoning van de Vechtmonding werd in 2018 begroot voor 2019. Het is nu onzeker of de opschoning nog wel in 2020 gaat plaatsvinden. Wat kan de gemeente 

van de opschoning nog in 2020 weerhouden?

Alleen een uitspraak van de bestuursrechter kan de opschoning in 2020 tegenhouden.

Voortgangsverslag VVD Beveiligd baggeren De kosten voor beveiligd baggeren voor NGE wordt voor 70% vergoed uit de bommenregeling. Zijn er nog alternatieve bronnen voor dekking, zoals KNSF die het 

gebied ontwikkelt?

Naast de bommenregeling is er nog overleg over een bijdrage van  Waternet als vaarwegbeheerder. Zekerheid is hier niet over te geven

Voortgangsverslag VVD Afwegingskader duurzaamheid In het coalitieakkoord was ingezet op de ontwikkeling van een afwegingskader Duurzaamheid (verwezen werd naar ingenieursbureaus). Hier werd bij de 

Begrotingsbehandeling in 2018 nog een amendement over aangenomen. 

Wanneer kunnen we het afwegingskader verwachten?

In het najaar van 2020 staat een voorstel voor (de ontwikkeling van) een afwegingskader op de bestuurlijke agenda. Als basis voor dit afwegingskader 

kijken we naar a) de doelen en indicatoren uit de Interne duurzaamheidsagenda en b) de relevante duurzaamheidsdoelen van de VN (SDG’s).



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Voortgangsverslag VVD Onderhoud HR21 Onderhoud HR21. 

1. Wat is de achtergrond van kosten in 2020 over 2019?  

2. Met deze incidentele correctie lijkt sprake van een verrassing. Klopt dat en wat is hiervan de reden?

3. Het gaat hier hogere inschaling n.a.v. de onderhoudsronde. Is er ook sprake van het omgekeerde, te weten medewerkers met een - bij nader inzien - te hoge 

functiewaardering? Zo ja, hoe is daar op geacteerd?

4. Is er ook sprake geweest van bijscholing?

5. Gaat het bij de herziening vooral over medewerkers die zich ontwikkeld hebben naar een hogere schaal of meer om medewerkers die - ondergewaardeerd - werk 

verrichtten die hoort bij een hogere schaal?

Ad 1. Achtergrond van kosten in 2020 over 2019 is dat het definitieve besluit om voor een aantal functies tot een herwaardering over te gaan in 2020 heeft 

plaatsgevonden. Voor een aantal functies is toen echter vastgesteld dat de ingangsdatum 1 januari 2019 moest zijn omdat de medewerkers vanaf dat 

moment feitelijk ander werk uitvoerden dan de formele functiebeschrijving. Daardoor zijn er in 2020 eenmalig extra kosten (over 2019), omdat deze 

medewerkers al langer werk deden waarvoor een hogere waardering van toepassing is

Ad 2. Het is niet zo zeer een verrassing. Het doorlopen van de hele organisatie voor de onderhoudsronde vraagt tijd. Dan ontstaat er in sommige gevallen 

een logische ‘met terugwerkende kracht’. Een organisatie is continue in beweging en worden er (nieuwe) taken herschikt om goed in staat

te zijn de werkzaamheden adequaat uit te voeren. Daarom  is het uitvoeren van regelmatige onderhoudsrond HR21 van belang. 

Ad 3. Er is geen sprake geweest van functies die bij nader inzien te hoog gewaardeerd waren.

Ad 4. Functiewaardering is het indelen van functies in een rangordening, op basis van de relatieve zwaarte van de functie. Die waardering is noodzakelijk 

om te komen tot een functiegebouw en tot een salaris voor de medewerker. De wijze waarop taken worden uitgevoerd, het functioneren en de eventuele 

bijscholing die nodig is, zijn daarop niet van toepassing. Bijscholing is om verschillende redenen altijd aan de orde. Bijvoorbeeld als er sprake is van 

wetswijzigingen of andere manieren van werken. 

Ad 5. Het gaat bij de (her)waardering van functies om de zwaarte van de taken en niet om de wijze waarop deze worden uitgevoerd. Zie ook het antwoord 

op vraag 4.

Voortgangsverslag VVD ICT Op het gebied van ICT scoort de gemeente op niveau, zo hebben wij opgemaakt uit rapportages uit het verleden. De benchmark toont dat wij echter €500.000 minder 

dan vergelijkbare gemeenten investeren. 

1. Is dat reden tot bezorgdheid? Het kan immers ook zijn dat de gemeente handig is omgesprongen met investeringen in ICT.

2. Op welke (applicatie)gebieden loopt de gemeente achter met ICT, waar vinden we vooral die nieuwe licenties?

3. Hoe moeten wij de over de jaren verschillende - structurele - ophogingen lezen? Is dat cumulatief?

1. Wij besteden 9 euro per inwoner minder aan ICT dan het landelijk gemiddelde. Dit wordt vooral veroorzaakt door een kleinere capaciteit van personeel, 

specifiek voor automatisering en informatiemanagementfuncties. Dit is geen reden tot bezorgdheid: we lopen in de pas met landelijke ontwikkelingen 

implementatie landelijke (stelsel)voorzieningen en de Digitale Agenda van VNG Realisatie, onze beveiliging is op orde en we bieden bovengemiddeld veel 

producten en diensten aan via het digitale kanaal. 

2. Wij lopen op (applicatie)gebieden niet achter met ICT, qua ICT volwassenheid scoren wij op het landelijk gemiddelde. Wel hebben wij de eerste jaren na 

de fusie nog kunnen profiteren van een gunstig contract met Microsoft (Windows en Office-licenties) en zijn de afschrijvingskosten van software ten tijde 

van de fusie in één keer ten laste van de exploitatie gebracht en komen die kosten in de jaren erna dus niet meer voor. Dit voordeel is tijdelijk van aard. We 

zien huidige licenties dus duurder worden de komende jaren. Daarnaast worden nieuwe licenties aangeschaft omdat er behoefte is aan nieuwe of 

aanvullende functionaliteit. Dit omvat bijvoorbeeld de licenties voor de P&C-applicatie, voor video-conferecing software, voor het uitvoeren van 

klanttevredenheidsonderzoeken en vervanging van bestaande software.

3.  ja, dit is cumulatief (diverse extra veiligheidslasten, diverse licenties, additionele videoconferencing )

Voortgangsverslag VVD Beheerplannen De beheerplannen zijn nog maar recent vastgesteld. Voor de actualisatie is incidenteel 70k extra nodig. Is er een verband met de versterking van assetmanagement bij 

BORG?

Nee, dit verband is er niet. De beheerplannen zijn eerder kort na fusie versneld vastgesteld. Het voornemen is nu dit in 1 ronde te doen en daarin 

uniformiteit in vorm en uitgangspunten te betrachten. Voor de sturing van dit project wordt extra ondersteuning gevraagd. 

Voortgangsverslag VVD Tijdelijke huisvesting onderwijs In 2020 onttrekken wij conform het eerdere voorstel €13.090.000 aan de algemene reserve voor tijdelijke huisvesting. Met het oog op de nieuwe ontwikkelingen 

beschreven bij Programma 7 is bij het tweede VV mogelijk een update te verwachten. Tijdelijke huisvesting maakt onlosmakelijk deel uit van de investeringen voor 

renovatie/nieuwbouw. 

Waarom kan tijdelijke huisvesting niet worden geactiveerd als onderdeel van de investering?

De tijdelijke huisvesting wordt inderdaad geactiveerd, maar dat kan slechts voor de duur van die tijdelijkheid. Daarna bestaat die tijdelijke huisvesting niet 

meer. De daarmee gepaard gaande kosten van € 13 mln. worden afgeschreven in ca. 7 jaar en de jaarlijkse last wordt vervolgens gedekt vanuit de 

ingestelde reserve.

Voortgangsverslag VVD Accountmanager ondernemers Hoe gaan we - gelet op de gewijzigde inzet i.v.m. Corona - het succes van accountmanager ondernemers meten/beoordelen? Een belangrijke deel van het takenpakket van de accountmanager ondernemers is ondernemers ondersteunen bij hun vragen. Ze verwijst hen door naar 

het juiste loket, pakt problemen op en lost ze op. De accountmanager maakt haar rol als verbindingsofficier tussen gemeente en bedrijfsleven juist nu goed 

waar. 

Voortgangsverslag VVD Statushouders Hoe verhoudt het aandeel van 43 gehuisveste statushouders zich tot het totaal van personen dat is gehuisvest? Er zijn grofweg 340 woningen via WoningNet toegewezen  (aanbod, loting, directe bemiddeling) in 2019. Daarvan zijn 18 woningen aan 43 statushouders in 

GM toegewezen.

Voortgangsverslag VVD Klimaatadaptatie Wanneer komt de 'financiële stimulans klimaatadaptatie' beschikbaar? 

Hoe worden de prioriteiten bepaald m.b.t. personele inzet op het gebied van duurzaamheid (SSD, enz.)? 

Bij het vaststellen van de subsidieverordening voor stimulerende maatregelen klimaatadaptatie, wordt de raad ook gevraagd het voorgestelde budget 

beschikbaar te stellen. Prioritering voor personele inzet op het gebied van duurzaamheid, vindt plaats op basis van verschillende factoren. Het kan zijn dat 

de vraag en noodzaak in Gooise Meren aanleiding is,  maar ook landelijke wetgeving en vastgestelde gemeentelijke doelen kunnen aanleiding zijn. 

Voortgangsverslag VVD Statushouders Hoeveel van de statushouders heeft de gemeente naar schatting uit de bijstand kunnen helpen? 

Wat is het % statushouders in de gemeente met een Bijstandsuitkering?

De gemeente heeft in 2019 50 statushouders uit de bijstand geholpen. 34 statushouders zijn bemiddeld naar een dienstbetrekking, 11 statushouders zijn 

een opleiding gaan volgen, 2 statushouders hebben de pensioengerechtigde leeftijd bereikt en 3 statushouders zijn verhuisd. Het percentage 

statushouders in de gemeente met een bijstandsuitkering is 20,3 %. 

Voortgangsverslag VVD Crailo Het Crailo project kent een afhankelijkheid met de geurcirkel van de manege. Als die geurcikel niet kan worden aangepast kan de exploitatie negatief worden 

beïnvloed. Er wordt aangestuurd bij de gemeente Hilversum die geurcirkel aan te passen. Het negatief effect is aanzienlijk. Is het college hier positief over?

Ja het college is hier positief over. Er is recent een afsprakenkader  gesloten tussen de GEM en de  manege waarin afspraken zijn gemaakt over de 

beperking van de  geurcirkel tot 60 meter.  Deze afspraken worden door de gemeente Hilversum vastgelegd in een geurverordening.

Voortgangsverslag VVD Projectenboek blz 45 Krijgsman Welke imagoschade wordt verwacht gelet op de uitspraak van de rechter inzake RTVNH WOB verzoek, over geheime correspondentie uit 2012 en 2013? Er is niet direct sprake van imagoschade. De langlopende WOB RTVNH zaak ( ruim 5 jaar) is een zaak die meerdere gezichtspunten heeft aangeziende 

gemeente rekening moet houden - naast haar eigen belangen - met de belangen van de KNSF enerzijds en de openbaarheid van bestuur anderzijds waar 

RTVNH naar op zoek is. In deze belangenafweging levert elke uitspraak nieuwe inzichten om te komen tot een uiteindelijke afhandeling van dit WOB 

verzoek. Ook de Raad van State constateerde dat hier sprake is van een ongewoon complexe WOB aangelegenheid. Inmiddels zijn er uit het dossier van 

2400 e-mails  en bijlagen al onderdelen vrij gegeven aan RTVNH.

Voortgangsverslag VVD Muiden-Vesting In het project is een aantal tegenslagen te signaleren van risico's die materialiseren. Eea is geëscaleerd naar de stuurgroep. Wordt de raad hier nog bij betrokken, 

bijvoorbeeld als de scope aanpassing behoeft?

De raad betrekken we binnen het programma Verder met de Vesting Muiden op diverse momenten: Voor het Vestingplein worden eerst de kaders 

vastgesteld in een Nota van Uitgangspunten.  Voor de deelprojecten Schootsvelden, Vestingplein en P1 wordt het definitief ontwerp voorgelegd ter 

besluitvorming. De raad en stuurgroep worden gedurende de planontwikkeling geïnformeerd over de voortgang.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Perspectiefnota VVD Riothermie Is de mogelijkheid van 'riothermie' onderzocht bij de vervanging van de hoofdriolen? Zo ja, wat is de uitkomst daarvan. Zo nee, waarom niet? bz 10 Het onderzoeken van geschikte warmtebronnen as alternatief voor aardgas wordt meegenomen in de ontwikkeling van de Transitie Visie Warmte (TVW). 

Er wordt binnenkort gestart met de TVW welke in 2021 gereed zal zijn. Of riothermie ingezet kan worden als warmtebron zal daarin duidelijk worden. 

Perspectiefnota VVD Rioolheffing Hebben de verhoogde investeringen nog gevolgen voor de hoogte van de rioolheffing? De voorgenomen rioolinvesteringen uit de Perspectiefnota 2021 zijn onderdeel van het vastgestelde verbreed Gemeentelijk Rioleringsplan (vGRP) en 

bijbehorend kostendekkingsplan.. De actualisatie (vervroeging en aanpassingen ramingen) van de rioolinvesteringen is doorgerekend in het 

kostendekkingsplan en leidt niet tot verandering van het riooltarief ten opzichte van het vastgestelde vGRP.

Perspectiefnota VVD Onderhoud Is de actualisatie beperkt tot het urgente (riolering)onderhoud of is het complete (riool)onderhoud geactualiseerd? Voor Muiden en Muiderberg is het compleet benodigde onderhoud in de buitenruimte integraal in beeld gebracht en dus ook het rioolonderhoud 

geactualiseerd. In de voorgestelde fasering van projecten is rekening gehouden met de mate van urgentie van dit onderhoud.

Perspectiefnota VVD Beheerplannen Wanneer wordt de actualisatie van beheerplannen naar verwachting gedeeld met de raad? Het streven is er op gericht de consequenties hiervan te vertalen in de volgende perspectiefnota.

Perspectiefnota VVD Naarderheem Wat wordt bedoeld met kansen in relatie tot de plannen van Naarderheem? In de nieuwbouwplannen van Naarderheem is een zwembad voorzien. Deze ontwikkeling biedt de gemeente kansen om tot samenwerking te komen. Op 

welke wijze de gemeente betrokken wordt bij deze plannen, is nader onderwerp van gesprek met Naarderheem. Volgende week vindt er een gesprek met 

de raad hierover plaats: https://bestuur.gooisemeren.nl/vergaderkalender/agenda-raadsvergadering/vergadering/politieke-avond-19/#agenda563

Perspectiefnota VVD Investeringen en uitvoering Wat is het gerealiseerde % geweest in 2017, 2018, 2019 in Gooise Meren, in de praktijk? 2017: 68%

2018: 70%

2019: 35 %, incl. onderwijshuisvesting (excl. onderwijshuisvesting: 72%)

Perspectiefnota VVD Solvabiliteit Is het meerjarig beeld van een solvabiliteit van 14% per 2024 ná alle maatregelen die in de PN worden voorgesteld? De kengetallen in de Perspectiefnota 2021 zijn incl. de voorgestelde maatregelen

Perspectiefnota VVD Parkeerketen Zijn er synergievoordelen te behalen als samen met andere gemeenten wordt opgetrokken bij de modernisering van de parkeerketen? Afhankelijk van de keuzes die worden gemaakt met betrekking tot de modernisering kan een samenwerking in mindere of grotere mate mogelijk en/of 

voordelig zijn. Een eventuele samenwerking kan bijvoorbeeld door middel van aansluiten bij Corporatie Parkeerservice. Bij dit samenwerkingsverband zijn 

reeds 7 gemeenten aangesloten. Corporatie Parkeerservice biedt verschillende diensten aan. In een later stadium, wanneer is vastgesteld welke 

verbeteringen moeten worden doorgevoerd, kan worden bepaald in hoeverre een dergelijke samenwerking aansluit bij de wensen van Gooise Meren. 

Hierbij wordt onder andere gekeken naar haalbaarheid, financiën en overige partijen en diensten. 

Perspectiefnota VVD Smart Mobility Aan welke bedragen moet worden gedacht aan incidentele extra middelen voor een betere aansluiting van Smart Mobility pilots op lopende projecten? Dat valt op dit moment nog niet te zeggen. Welke maatregelen, met gebruik van nieuwe technieken, kansrijk zijn bij lopende of voorgenomen projecten 

moet zich nog vormen. Wel is duidelijk dat kosten daarvoor niet in huidige ramingen zijn meegenomen. Te zijner tijd zullen wij daarop terugkomen en de 

raad ter zake nadere voorstellen doen. 

Perspectiefnota VVD Havens Wat is de achtergrond van de matige verstandhouding van partijen in Muiden en de gemeente m.b.t. de havens?

Wat zijn de belangrijkste tekortkomingen van de huidige haveninrichting van Muiden?

De partijen die betrokken zijn bij de havens van Muiden, hebben eerder enthousiast bijgedragen en zich ingezet vor de Havenvisie Muiden (2015). 

Vervolgens kwamen er steeds zaken tussendoor die realisatie van de ambities uit de Havenvisie Muiden vertraagden, zoals de fusie, het opstellen van de 

Economische Visie (2017) en het opstellen van de visie Aan de Gooise Kust (loopt). De matige verstandhouding wordt dus deels veroorzaakt doordat 

partijen inmiddels 5 jaar aan het wachten zijn totdat er doorgepakt wordt in een proces waarmee men in 2015 al verder had willen gaan op basis van het 

enthousiasme en de inzet die er toen al in de plannen is gestoken. De indruk is dat men tevreden is over de manier waarop de belangen van Muiden zijn 

meegenomen in de concept visie Aan de Gooise Kust. Wanneer er op basis daarvan doorgepakt kan worden richting de realisatie van de ambities, zal ook 

de relatie tussen stakeholders en gemeente een impuls de goede kant op krijgen.

Tekortkomingen van de huidige haveninrichting van Muiden zijn o.a.: 

- Vanuit de Krijgsman en de Bloemendaler polder is er vraag naar ligplaatsen, die plek is er nu niet; 

- We willen een goede havens zijn voor chaterschepen;

- De de KNZ&RV geeft aan dat de huidige vorm van de jachthaven niet toekomst bestendig is; 

- Er is behoefte aan het ontwikkelen van het gebied rondom de Westbatterij, inclusief een strandje

Al deze bovenstaande opgaven en meer raken elkaar. De havens van Muiden zijn een dichtbevolkte schuifpuzzel waarbij als er aan één kant geschoven 

wordt, dat door het hele gebied effect heeft. Om een nieuwe en goed functionerende situatie te kunnen creëren, moet er vanuit een integrale 

gebiedsontwikkeling naar het gebied gekeken worden. Levendige en aantrekkelijke havens in Muiden dragen bij aan de leefbaarheid en geven een 

economische en toeristische impuls aan deze vestingstad.

Perspectiefnota VVD Centrumvisie en Hema Is de vestiging van de Jumbo en de verplaatsing van de HEMA nog van invloed op de Centrumvisie? Zo ja, wat betekent dit in grote lijnen? Nee, dit is niet van invloed op de Centrumvisie.

Perspectiefnota VVD Sociale huurwoningen Zijn er ook particuliere sociale huurwoningen in Gooise Meren? Zo ja hoeveel? 

Wat is het % sociale woningen daarmee in totaal?

Er is sociale verhuur bij zowel corporaties als bij particulieren in onze gemeente. 20% van de woningen in Gooise Meren zijn sociale huurwoningen van 

corporaties, dit betreft 6% bij particulieren.  In de regio Gooi en Vechtstreek ligt deze verhouding op resp. 24% en 6%. In de MRA is de verhouding 30% in 

corporatiebezit en 8% van de sociale huurwoningen is in bezit van particulieren (bron: WiMRA 2019).

Perspectiefnota VVD Verstedelijking Voor Bussum-zuid wordt gedacht aan verstedelijking rond het OV i.h.k.v MRA/Rijk. 

Wordt daarbij ook gedacht aan bedrijfsruimte tbv werkgelegenheid?

Ja daar wordt ook aan gedacht. Uitgangspunt van de MRA is dat bij verstedelijking wonen en werken zich parallel moet ontwikkelen, ook om beter met de 

mobilteitisopgave om te gaan. In de brede, gebiedsgerichte verkenning die wordt uitgevoerd, worden de kansen op het vlak van werk daarom uitgebreid 

onderzocht. 

Perspectiefnota VVD Ondernemers en corona Zijn er nog specifieke (post-Corona) activiteiten (budget) in gedachten voor de ondersteuning van ondernemers, zoals bijvoorbeeld een Gooise bedrijvendag? Een belangrijke deel van het takenpakket van de accountmanager ondernemers is ondernemers ondersteunen bij hun vragen. Ze verwijst hen door naar 

het juiste loket, pakt problemen op en lost ze op. De accountmanager maakt haar rol als verbindingsofficier tussen gemeente en bedrijfsleven juist nu goed 

waar. Hierover hebben ons geen negatieve signalen bereikt, in tegendeel zelfs.



Schriftelijke vragen over Jaarstukken 2019, Voortgangsverslag 2020-1 en Perspectiefnota 2021-2024

Perspectiefnota VVD Samen Sneller Duurzaam Is er een evaluatie gemaakt op basis waarvan de financiering wordt voortgezet? 

In hoeverre worden gemeentetaken door SSD uitgevoerd waarmee de democratische controle vermindert? 

Er komt een Jaarverslag. Is dat voor de behandeling van de Begroting beschikbaar?

Momenteel wordt er aan een verslag gewerkt over de (maatschappelijke) resultaten van Samen Sneller Duurzaam (SSD). Het verslag zal ook ingaan op de 

continuering van SSD en wat daarvoor nodig is, zowel van de kant van de gemeente als van Samen Sneller Duurzaam. Dit verslag zal in het najaar (Q3) aan 

de raad worden aangeboden, dus voor de behandeling van de Begroting. Tot slot: Samen Sneller Duurzaam voert geen activiteiten uit die zich onttrekken 

aan de democratische controle. De samenwerking tussen SSD en de gemeente is nadrukkelijk gebaseerd op transparantie en bijdragen aan de 

maatschappelijke doelstellingen van College en Raad. In het verslag over SSD komen ook de uitgevoerde activiteiten aan bod.

Perspectiefnota VVD Waternet dienstverlening Wat zijn de geschatte financiële gevolgen van de extra dienstverlening van Waternet (bruggen/sluizen)? € 40.000

Perspectiefnota VVD Havens Wat is naar schatting de economische betekenis van de havens (en het toerisme) in het getroffen vaargebied? De havens zijn van belang voor recreatie en toerisme en daarmee voor de economie van Gooise Meren. De verwachting is dat dit belang op de korte en 

middellange termijn nog verder toeneemt, doordat mensen als gevolg van de Corona-crisis meer gaan recreëren in eigen land. Het is onduidelijk wat men 

bedoelt met 'het getroffen vaargebied' in deze vraag. 

Perspectiefnota VVD Inclusieve arbeidsmarkt Waar zijn de extra budgetten voor bedoeld als het gaat om inclusieve arbeidsmarkt, en wat gaan we bereiken? Binnen het programma ‘Werken aan Werk’ komen via de Regio twee budgetten vrij. Dit betreft incidentele middelen die beschikbaar worden gesteld 

wanneer concrete projecten daarvoor ontwikkeld zijn. Om die reden worden de middelen niet meegenomen in de meerjarenbegroting. Het betreft 1. 

lokaal budget voor scholing en begeleiding, dit betreft ruim €77.000 euro op jaarbasis en 2. budget voor impuls van lokale initiatieven van ruim €75.000 

euro op jaarbasis. Gooise Meren ontwikkelt diverse bestedingsplannen die bij de Regio worden ingediend. Naar verwachtingen kunnen de projecten in Q4  

2020 van start gaan. Wij informeren de raad hierover t.z.t.

Perspectiefnota VVD Jeugdhulp en Wmo Blijven de criteria ongewijzigd bij jeugdhulp en WMO? Ja, de criteria voor het verlenen van jeugdhulp zijn vastgelegd in de ongewijzigde Jeugdwet. Uitganspunt blijft maatwerk. Daarbij hoort vroegsignalering, 

eigen kracht, oplossingen in eigen netwerk, lichte ondersteuning voorafgaand aan zware ondersteuning en normalisering. Het voorgaande geldt ook voor 

Wmo.

Perspectiefnota VVD Abonnementstarief Wmo Heeft de gemeente de mogelijkheid iets aan de aanzuigende werking te doen agv het 'abonnementstarief' WMO? Nee, jurisprudentie heeft uitgewezen dat de gemeenten de hoogte van het inkomen, of het feit dat iemand eerder een particuliere hulp had, niet als 

argumenten mogen gebruiken om de aanvraag voor huishoudelijke hulp af te wijzen. Uiteraard beziet de consulent in het gesprek met de hulpvrager wat 

degene zelf nog kan, van het eigen huishouden gevraagd kan worden, en/of wat van het eigen sociaal netwerk gevraagd kan worden. Is dat alles niet 

mogelijk, dan pas wordt een indicatie afgegeven voor specialistisch maatwerk, en alleen als dit de meest passende oplossing is. Het is echter een 

openeinde-regeling. De gemeente moet o.b.v. de Wmo dan geïndiceerde hulp- en ondersteuning leveren. 

Perspectiefnota VVD Kostenbeheersing Sociaal domein Wat bedoeld met een regionaal en een lokaal "traject" i.v.m. de kostenbeheersing Sociaal Domein? Op dit moment wordt ism de Regio en regiogemeentes gezocht naar mogelijkheden tot besparing en kostenbeheersing. Het gaat om beheersmaatregelen 

op het gebied van de samenhang en de wisselwerking tussen lokale en regionale voorzieningen en werkprocessen, als ook de wisselwerking tussen 

basisvoorzieningen en maatwerk. De gemeenten zijn lokaal verantwoordelijk voor het doorvoeren van lokale beheersmaatregelen (het lokale traject), 

bijvoorbeeld v.w.b. de toegang, de eigen bedrijfsvoering, werkprocessen e.d.

Perspectiefnota VVD Bewegingsonderwijs Om welke investeringen gaat het bij "tbv bewegingsonderwijs PO"? We hebben tijdens het thema uur van 27 november 2019 toegezegd dat we in 2020 voor de gymzalen een integraal plan zullen opstellen. Deze kosten zijn 

nog niet inzichtelijk en zullen nog per onderwerp inzichtelijk worden gemaakt en met separate raadsvoorstellen inclusief begrotingswijzigingen aan de 

raad worden voorgelegd. Indien van toepassing zullen extra investeringen bij de jaarlijkse actualisatie van het meerjaren investeringsplan worden 

meegenomen

Perspectiefnota VVD GNR Wat is de toegevoegde waarde van de separate Stichting Fonds GNR t.o.v. het GNR zelf? De Stichting Steun Goois Natuurreservaat beheert de gelden die via particulieren, het bedrijfsleven en andere private instellingen zoals de Nationale 

Postcodeloterij ten behoeve van het Goois Natuurreservaat ter beschikking worden gesteld.  De aldus door de Steunstichting verkregen extra gelden 

worden ingezet om investeringen en projecten mogelijk te kunnen maken die niet bekostigd kunnen worden uit de reguliere exploitatie, die de 

participanten (gemeenten en provincie) bekostigen. Zonder de middelen van de stichting zijn specifieke projecten zoals deverbetering van 

partkeerplaatsen, creëren van natuurverbindingen, maar ook educatie en voorlichting niet mogelijk. 

Perspectiefnota VVD Dorpsstraat Muiderberg Wat wordt er in de Dorpstraat Muiderberg aangepast, deze is niet zo heel lang geleden verbouwd? Zie antwoord regel 129.

Perspectiefnota VVD Zeeverkenners Zijn de kosten voor de zeeverkenners reëel? Is er al een nieuwe locatie? De kosten van de zeeverkenner zijn gebaseerd op een inschatting. Het is nog niet mogelijk exact aan te geven wat de kosten gaan worden aangezien het 

PvE van de zeeverkenners nog niet is vertaald in een bouwwerk met begroting. Er zijn 2 beoogde locaties t.w. in de nabijheid van de Binnenhaven en de 

vestiging van de zeeverkenners op de Noordkop bij de KNZRV. Deze laatste locatie zal met de partijen (KNZRV, Zeeverkenners en gemeente)  verder 

verkend worden.

Perspectiefnota VVD Wagenpark Waarom wordt het wagenpark niet gespreid vervangen? Dit is een misverstand. Vervanging gebeurt gespreid in de jaren 2022 t/m 2024.

Voortgangsverslag 

(nabrander)

PvdA Duurzaamheidslening Vorige week was de duurzaamheidslening te zien in de stukken over de regionale energietransitie. Ik denk dat het monitoren van deze projecten van belang kan zijn 

voor het delen van belangrijke kennis. Weet jij inmiddels of er deze lening nu loopt en of er voorwaarden worden gesteld aan het delen van kennis en ervaring?

De uitvoering van de Duurzaamheidslening loopt momenteel. Gemeenten die in de Regio de Duurzaamheidslening uitvoeren wisselen ervaringen uit over 

bijvoorbeeld: hoe de regeling zo effectief mogelijk uit te voeren, welke maatregelen het best aanslaan, wat een inwoner gemiddeld investeert e.d. Een 

belangrijke voorwaarde daarbij is wel dat de gedeelde informatie nooit te herleiden is tot een persoon of adres in verband met de AVG. 

Perspectiefnota (nieuwe 

vraag)

CDA Meicirculaire De Meicirculaire is 29 mei 2020 bekend geworden.

Wat zijn de financiële effecten voor 2020 en verder voor de gemeente Gooise Meren.

Kunt u deze recapitulatie in een tabel beschikbaar maken voor 2020 en verder?

De gemeenteraad wordt separaat over de uitkomsten van de circulaire geïnformeerd. Planning is voor de Meningsvormende raad.


